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001 Goedkeuring te hechten aan enkele aanvullende reglementen op de politie van het wegverkeer en van 
het gebruik van de openbare weg  
 
001 a. Aanvullend reglement op de politie van het wegverkeer en van het gebruik van de openbare weg inzake 
het Soldatenpad. 
Samenvatting 
Een nieuw aanvullend reglement op de politie van het wegverkeer en het gebruik van de openbare weg inzake 
het Soldatenpad wordt goedgekeurd naar aanleiding van de aanduiding van een woonerf. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
De gemeenteraad keurde in de gemeenteraad van 7 april 2008 definitief de rooilijn goed voor een nieuw woonerf 
in het project sociale huisvesting Lokerenstraat. 
Het college van burgemeester en schepenen besliste in zitting van 8 december 2008 om een nieuwe straatnaam 
te geven aan het nieuwe woonerf en niet tot hernummering in de Lokerenstraat over te gaan. 
Het college van burgemeester en schepenen keurde in zitting van 2 april 2009 de nieuwe straatnaam goed. 
Het college van burgemeester en schepenen besliste in zitting van 15 juli 2010 de vergunning af te leveren voor 
de wegenis- riolerings- en omgevingswerken in de wijk “Lokerenstraat”. 
Feiten en context 
Inrichten van het Soldatenpad als woonerf.  
De hierna voorziene maatregel betreft een gemeenteweg. 
Juridische grond 
- Wet betreffende de politie over het wegverkeer, gecoördineerd door het koninklijk besluit van 16 maart 1968. 
- Koninklijk besluit van 1 december 1975, houdende algemeen reglement op de politie van het wegverkeer en 

van het gebruik van de openbare weg. 
- Ministerieel besluit van 11 oktober 1976 waarbij de minimum afmetingen en de bijzondere 

plaatsingsvoorwaarden van de verkeerstekens worden bepaald. 
- Artikelen 119 en 130bis van de nieuwe gemeentewet van 24 juni 1988. 
- Artikelen 186 en 187 van het gemeentedecreet van 15 juli 2005. 
- Het decreet van 16 mei 2008 betreffende de aanvullende reglementen op het wegverkeer en de plaatsing en 

bekostiging van de verkeerstekens. 
- Het besluit van de Vlaamse Regering van 23 januari 2009 betreffende de aanvullende reglementen op het 

wegverkeer en de plaatsing en de bekostiging van de verkeerstekens. 
- De omzendbrief MOB/2009/01 van 3 april 2009 betreffende de gemeentelijke aanvullende reglementen op 

de politie op het wegverkeer. 
Argumentatie 
Een nieuw aanvullend reglement op de politie van het wegverkeer en van het gebruik van de openbare weg  
dient goedgekeurd te worden naar aanleiding van het invoeren van een woonerf in het Soldatenpad. 
 



Besluit 
De gemeenteraad van de Stad Turnhout besluit goedkeuring te hechten aan het hierna volgend aanvullend 
reglement op de politie van het wegverkeer en het gebruik van de openbare weg inzake het Soldatenpad.  
(zie schets ter informatie). 
Artikel 1 
Het Soldatenpad is een woonerf.  
De aanduiding van een woonerf gebeurt door de verkeersborden F12a en F12b. Deze worden geplaatst ter 
hoogte van de aansluiting met de Lokerenstraat. 
Een verkeersbord B1 wordt geplaatst bij de uitgang van het woonerf ter hoogte van de aansluiting met de 
Lokerenstraat.  
Artikel 2 
Het Soldatenpad is een doodlopende straat voor gemotoriseerd verkeer en men kan bijgevolg de straat enkel in- 
en uitrijden via de Lokerenstraat.  
De aanduiding gebeurt door het verkeersbord F45 aan het begin van het Soldatenpad. 
Artikel 3 
Het parkeren in het Soldatenpad wordt verder geregeld mits gebruik te maken van de parkeerautomaten, dit op 
de wijze en volgens de modaliteiten vermeld op de toestellen. 
De plaatsen waar de voertuigen moeten parkeren zijn afgebakend conform artikel 77.5 van het algemeen 
reglement op de politie van het wegverkeer en van het gebruik van de openbare weg. 
Het Soldatenpad ligt in een zone van betalend parkeren. De aanduiding gebeurt door verkeersborden met zonale 
draagwijdte. Op het zonebord staat de afbeelding van het verkeersbord E9b en de vermeldingen “Betalend” en 
“Uitgezonderd parkeerkaart”. 
Artikel 4    
Dit reglement wordt ter kennisgeving overgemaakt aan de Vlaamse Overheid, 
Afdeling Beleid Mobiliteit en Verkeersveiligheid 
Departement Mobiliteit en Openbare Werken 
Koning Albert II-laan 20 bus 2 
1000 Brussel 
Dit reglement wordt ter kennisgeving overgemaakt aan de Politierechtbank en de Rechtbank van Eerste aanleg, 
Kasteelplein 1, 2300 Turnhout 
Financiële gevolgen 
Geen financiële gevolgen. 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Wegen, Groen & Mobiliteit, Lieve Dauginet 
Kopie Politiepost Turnhout – Marc Grimon – Didier Wouters en Rudy Remijsen 

Stadsbedrijven – dienst verkeerssignalisatie 
 
001b. Aanvullend reglement op de politie van het wegverkeer en het gebruik van de openbare weg inzake de 
Klinkstraat naar aanleiding van het invoeren van een enkele richting in het gedeelte tussen de Otterstraat en 
Akkerpad. 
Samenvatting 
Opheffen enerzijds en hernieuwen anderzijds van reeds bestaande aanvullende reglementen op de politie van 
het  wegverkeer en van het gebruik van de openbare weg naar aanleiding van de invoering van een beperkt 
éénrichtingsverkeer in de Klinkstraat, in het weggedeelte tussen de Otterstraat en het Akkerpad. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
De gemeenteraad heeft in zitting van 7 april 2008 een aanvullend reglement op de politie van het wegverkeer en 
het  gebruik van de openbare weg goedgekeurd naar aanleiding van de uitbreiding van de zone betalend 
parkeren. 
Het college van burgemeester en schepenen heeft in zitting van 10 maart 2008 het ontwerp goedgekeurd voor de 
heraanleg van Akkerpad – Klinkstraat, waarbij de buurt wordt ingericht  als woonerf. 
Het verslag van het buurtoverleg dd 22 april 2008 betreffende de herinrichting van Akkerpad  - Klinkstraat. 
De beslissing van de gemeenteraad dd 30 juni 2008 waarbij het aanbestedingsdossier voor heraanleg Akkerpad 
– Klinkstraat werd goedgekeurd. 



 
De gemeenteraad heeft in zitting van 8 november 2010 een aanvullend reglement op de politie van het 
wegverkeer en het gebruik van de openbare weg goedgekeurd naar aanleiding van de heraanleg van de 
Klinkstraat en het Akkerpad. 
Feiten en context 
Inrichten van beperkt éénrichtingsverkeer in het woonerf van de Klinkstraat, in het weggedeelte  tussen 
Otterstraat en Akkerpad.  
In het gedeelte van de Klinkstraat tussen Akkerpad en Bentelstraat blijft de zone 30 behouden. 
De hierna voorziene maatregelen  betreft gemeentewegen. 
Juridische grond 
- wet betreffende de politie over het wegverkeer, gecoördineerd door het koninklijk besluit van 16 maart 1968 
- koninklijk besluit van 1 december 1975, houdende algemeen reglement op de politie van het wegverkeer 

en van het gebruik van de openbare weg 
- ministerieel beslui t  van 11 oktober 1976 waarbij  de minimum afmetingen en de bi jzondere 

plaatsingsvoorwaarden van de verkeerstekens worden bepaald 
o ministerieel besluit van 9 januari 2007 betreffende de gemeentelijke parkeerkaart 

- artikelen 119 en 130bis van de nieuwe gemeentewet van 24 juni 1988 
- artikelen 186 en 187 van het gemeentedecreet van 15 juli 2005 
- het decreet van 16 mei 2008 betreffende de aanvullende reglementen op het wegverkeer en de plaatsing en 

bekostiging van de verkeerstekens 
- het besluit van de Vlaamse Regering van 23 januari 2009 betreffende de aanvullende reglementen op het 

wegverkeer en de plaatsing en de bekostiging van de verkeerstekens 
- de omzendbrief  MOB/2009/01 van 3 april 2009 betreffende de gemeentelijke aanvullende reglementen op 

de politie over het wegverkeer 
Argumentatie 
Het bestaande aanvullend reglement op de politie van het wegverkeer en van het gebruik van de openbare weg  
wordt opgeheven en een nieuw dient goedgekeurd te worden naar aanleiding van het invoeren van een beperkt 
éénrichtingsverkeer in het woonerf van de Klinkstraat, zijnde het gedeelte tussen de Otterstraat en het Akkerpad. 
De rijrichting wordt vastgelegd van de Otterstraat richting Akkerpad. 

Besluit 
De gemeenteraad van de stad Turnhout besluit goedkeuring te hechten aan het hierna volgend aanvullend 
reglement op de politie van het wegverkeer en van het gebruik van de openbare weg. (zie schets ter informatie) 
Artikel 1: 
De beslissing van de gemeenteraad van 8 november 2010 inzake het aanvullend reglement op de politie van het 
wegverkeer en van het gebruik van de openbare weg met betrekking tot de Klinkstraat wordt opgeheven. 
Artikel 2: 
Een “zone 30” regeling wordt toegepast in de Klinkstraat in het weggedeelte tussen de Bentelstraat en Akkerpad. 
De aanduiding gebeurt door verkeersborden F4a (begin zone 30)  en F4b (einde zone 30). 
Artikel 3:  
Een woonerf wordt toegepast  in de Klinkstraat in het weggedeelte tussen de Otterstraat en Akkerpad.   
Op deze plaatsen wordt de afbakening duidelijk gemaakt door de borden F12a (begin woonerf) en F12b (einde 
woonerf). 
Artikel 4: 
Een verkeersbord B1 wordt geplaatst ter hoogte van de aansluiting met de Otterstraat, daar de Otterstraat een 
voorrangsweg is. 
Een verkeersbord D1f  (verplicht afslaan naar rechts) met onderbord M2 wordt eveneens voor de aansluiting met de 
Otterstraat geplaatst. 
Artikel 5:  
Er is beperkt éénrichtingsverkeer in het weggedeelte van de Klinkstraat tussen de Otterstraat en het Akkerpad, naar 
de richting van Akkerpad. 
Dit wordt aangeduid door de verkeersborden C1 en F19 met de onderborden M2 en M4. 
Artikel 6: 
In het weggedeelte van de Klinkstraat tussen het kruispunt met Akkerpad en de Bentelstraat is er geschrankt 
parkeren van toepassing. Een parkeerverbod aangeduid door verkeersborden E1, voorzien van de nodige pijlen, 
wordt opgelegd op volgende plaatsen : 



- langs de kant met de pare huisnummers: van pand nr. 38 tot 56; 
- langs de kant met de onpare huisnummers: van pand nr. 73 tot 55 en van pand nr. 33 tot aan het kruispunt 

met Akkerpad. 
Artikel 7: 
Het parkeren in de Klinkstraat wordt verder geregeld mits gebruik te maken van de parkeerautomaten, dit op 
de wijze en volgens de modaliteiten vermeld op de toestellen. 
De plaatsen waar de voertuigen moeten parkeren, zijn afgebakend conform artikel 77.5 van het algemeen 
reglement op de politie van het wegverkeer en van het gebruik van de openbare weg. 
De Klinkstraat ligt in een zone van betalend parkeren. De aanduiding gebeurt door verkeersborden met zonale 
draagwijdte. Op het zonebord staat de afbeelding van het verkeersbord E9b en de vermeldingen “Betalend” en 
“Uitgezonderd parkeerkaart”. 
Artikel 8: 
Eén parkeerplaats voor personen met een handicap wordt aangebracht in de Klinkstraat  voor pand 56/58.   
Dit wordt aangeduid door het verkeersbord E9a met pictogram “personen met een handicap”. 
Artikel 9: 
Dit reglement wordt ter kennisgeving overgemaakt aan de Vlaamse Overheid, 
Afdeling Beleid Mobiliteit en Verkeersveiligheid 
Departement Mobiliteit en Openbare werken 
Koning Albert II-laan 20 bus 2 
1000 Brussel 
Dit reglement wordt ter kennisgeving overgemaakt aan de griffies van de Politierechtbank en de Rechtbank van 
Eerste aanleg, Kasteelplein 1, 2300 Turnhout 
Financiële gevolgen 
Er zijn geen financiële gevolgen. 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Dienst Wegen – Groen en Mobiliteit – Lieve Dauginet 
Kopie Politiepost Turnhout - Dirk Moelans, Marc Grimon 

Stadsbedrijven - Dienst verkeerssignalisatie 
 
001c. Aanvullend reglement op de politie van het wegverkeer en van het gebruik van de openbare weg inzake de 
Grote Markt na heraanleg. 
Samenvatting 
Opheffen enerzijds en hernieuwen anderszijds van reeds bestaande aanvullende reglementen op de politie van 
het  wegverkeer en van het gebruik van de openbare weg inzake de Grote Markt. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
De  gemeenteraad heeft in zitting van 7 september 1998 een aanvullend reglement op de politie van het 
wegverkeer en het gebruik van de openbare weg goedgekeurd inzake de Grote Markt. 
De gemeenteraad heeft in zitting van 5 september 2005 een aanvullend reglement op de politie van het 
wegverkeer en van het gebruik van de openbare weg goedgekeurd inzake het autovrij maken van de noordkant 
van de Grote Markt. 
De gemeenteraad heeft in zitting van 7 april 2008 een aanvullend reglement op de politie van het wegverkeer en 
het gebruik van de openbare weg goedgekeurd naar aanleiding van de uitbreiding van de zone betalend 
parkeren. 
De gemeenteraad heeft in zitting van 29 maart 2010  een aanvullend reglement op de politie van het wegverkeer 
en het gebruik van de openbare weg goedgekeurd naar aanleiding van het afschaffen van het parkeren op de 
Grote Markt. 
De gemeenteraad heeft in zitting van 6 februari 2012 het retributiereglement op het betalend parkeren 
goedgekeurd. 
Het college van burgemeester en schepenen heeft in zitting van 15 september 2011 beslist om een 
voetgangerszone in te voeren aan de noordkant van de Grote Markt. 
Feiten en motivatie 
De werken voor de heraanleg van de Grote Markt zijn voltooid. Het verkeer kan terug over een gedeelte van 
de Grote Markt rijden. Het college van burgemeester en schepenen besliste om aan de noordkant van de 



Grote Markt een voetgangerszone in te voeren.   
De hierna voorziene maatregelen betreffen een gemeenteweg, gelegen binnen de bebouwde kom. 
Juridische grond 
- Wet betreffende de politie op het wegverkeer, gecoordineerd door het koninklijk besluit van 16 maart 1968. 
- Koninklijk besluit van 1 december 1975, houdende algemeen reglement op de politie van het wegverkeer en 

van het gebruik van de openbare weg. 
- Ministerieel besluit van 11 oktober 1976 waarbij de minimum afmetingen en de bijzondere 

plaatsingsvoorwaarden van de verkeerstekens worden bepaald. 
- Artikelen 119 en 130bis van de nieuwe gemeentewet van 24 juni 1988. 
- artikelen 186 en 187 van het gemeentedecreet van 15 juli 2005. 
- Het decreet van 16 mei 2008 betreffende de aanvullende reglementen op het wegverkeer en de plaatsing en 

bekostiging van de verkeerstekens. 
- Het besluit van de Vlaamse Regering van 23 januari 2009 betreffende de aanvullende reglementen op het 

wegverkeer en de plaatsing en de bekostiging van de verkeerstekens. 
- De omzendbrief MOB/2009/01 van 3 april 2009 betreffende de gemeentelijke aanvullende reglementen op 

de politie op het wegverkeer. 
Argumentatie 
Het bestaand  aanvullend reglement  op de politie van het  wegverkeer en van het gebruik van de openbare weg 
inzake de Grote Markt wordt opgeheven en een nieuw reglement dient goedgekeurd te worden naar aanleiding 
van het invoeren van de voetgangerszone. 

Besluit: 
De gemeenteraad van de stad Turnhout besluit goedkeuring te hechten aan het hierna volgend aanvullende 
reglement op de politie van het wegverkeer en het gebruik van de openbare weg inzake de Grote Markt.  (zie 
schets ter informatie) 
Artikel 1: 
Alle voorgaande beslissingen genomen door de gemeenteraad inzake het aanvullend reglement op de politie van het 
wegverkeer en het gebruik van de openbare weg met betrekking tot de Grote Markt  worden opgeheven. 
Artikel 2 
Er is beperkt éénrichtingsverkeer in volgende weggedeelten van de Grote Markt: 
- van Otterstraat naar de richting Patersstraat - Baron Frans du Fourstraat (oostzijde); 
- van Gasthuisstraat naar de richting Otterstraat (zuidzijde); 
- van de richting Patersstraat - Baron Frans du Fourstraat naar het Zegeplein (noordzijde) 
- van het Zegeplein naar de richting van de Gasthuisstraat (westzijde); 
Dit wordt aangeduid door verkeersborden C1 en F19 met onderborden M2 en M4 of M3 en M5. 
Artikel 3 
Het gemotoriseerd verkeer komende van de richting Gasthuisstraat is verpl icht om rechtdoor te rijden, met 
uitzondering van fietsers.  
Dit wordt aangeduid door het verkeersbord D1a met onderbord M2. 
Artikel 4 
Voor het verkeer komende van de richting Gasthuisstraat is het verboden om rechtsaf te draaien in de 
Herentalsstraat met uitzondering van de bussen van “de Lijn”, fietsers en bromfietsen klasse A. 
Dit wordt aangeduid door verkeersbord C31 b (verbod rechtsaf te draaien) met onderborden M3 en 
“uitgezonderd lijnbussen”. 
Artikel 5 
De noordzijde van de Grote Markt, tussen de nummers 11 en 20 is een voetgangerszone. 
Dit wordt aangeduid door verkeersborden F103 (begin van de zone) en F105 (einde van de zone) 
Artikel 6 
Het laden en lossen in de voetgangerszone wordt toegelaten alle dagen van 08.30 uur tot 11.30 uur en van 
18.00 uur tot 20.30 uur. Op zaterdag worden de venstertijden aangepast omwille van de wekelijkse markt en is 
het lossen en laden mogelijk tussen 8.30 uur en 14.30 uur en van 18.00 uur en 20.30 uur. 
Deze vermelding staat op het verkeersbord F103 (begin van de voetgangerszone).  
Artikel 7 
Fietsers zijn toegelaten in de voetgangerszone evenals taxi’s maar taxi’s enkel  in de toegelaten rijrichting. 
De vermelding staat aangegeven op het bord F103 (zoals vermeld wordt in het artikel 22 sexies 1.2° van de 
wegcode). 



Artikel 8 
Het verkeer op het plein van de Grote Markt (zuidzijde) wordt verboden voor gemotoriseerd verkeer.  
De aanduiding gebeurt door verkeersborden C3 met onderbord M2. 
 Artikel 9 
De Grote Markt ligt in een zone betalend parkeren. De aanduiding gebeurt door verkeersborden met zonale 
draagwijdte. Op het zonebord staat de afbeelding van het verkeersbord E9b en de vermeldingen “betalend” en 
“uitgezonderd parkeerkaart”. 
Artikel 10 
Op de Grote Markt is een parkeerverbod van toepassing. Het parkeerverbod wordt aanged uid door de 
begin en einde zoneborden ZE1. 
Deze borden worden geplaatst op de aansluitingen met de straten die op de Grote Markt uitkomen. 
Artikel 11 
Binnen de zone met parkeerverbod is  er voor personen met een handicap 1 parkeerplaats voorbehouden op 
volgende plaats: 
- 1 plaats langs de zuidzijde van de Grote Markt tegenover pand nr. 53. 
Deze plaats wordt aangeduid door het verkeersbord E9a met pictogram van personen met een handicap. 
Artikel 12 
Taxistandplaatsen zijn voorzien langs de noord- en oostzijde van de Grote Markt op volgende plaatsen: 
- tegenover pand nr. 7: 2 plaatsen; 
- tegenover pand nr. 44-45: 2 plaatsen. 

Deze worden aangeduid door verkeersborden E9a met onderbord “Taxi”. 
Artikel 13 
De Grote Markt is gelegen binnen de zone van de bebouwde kom. 
De bebouwde kom wordt afgebakend door de verkeersborden F1 en F3. 
Artikel 14 
Dit reglement gaat op de dag van de afkondiging onmiddellijk in voege. 
Artikel 15 
Dit reglement wordt ter kennisgeving overgemaakt aan de griffies van de Politierechtbank en de Rechtbank van 
Eerste aanleg, Kasteelplein 1, 2300 Turnhout 
Artikel 16 
Dit reglement wordt ter kennisgeving overgemaakt aan de Vlaamse Overheid. 
Afdeling Beleid Mobiliteit en Verkeersveiligheid 
Departement Mobiliteit en Openbare werken 
Koning Albert II-laan 20 bus 2 
1000 Brussel 
Financiële gevolgen:  
Er zijn geen financiële gevolgen. 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Dienst Wegen, Groen & Mobiliteit, Lieve Dauginet 
Kopie Politiepost Turnhout – Marc Grimon/Didier Wouters – Rudy Remijsen 

Stadsbedrijven, verkeersdienst 
Communicatie Ben Verdick 
 
002. Goedkeuring te hechten aan het addendum aan het Stadscontract Turnhout 
Francis Stijnen: akkoord? 
Paul Meeus: onze fractie onthoudt zich. 
Francis Stijnen: ik noteer onthouding Vlaams Belang. Alle andere leden van de raad akkoord? Ja. 
Samenvatting 
Er werd een addendum opgemaakt aan het stadscontract dat in 2007 werd afgesloten met de Vlaamse regering. 
Het betreft afspraken rond de ondertunneling van de R13 ter hoogte van het stadspark. Het addendum ligt ter 
goedkeuring voor aan de gemeenteraad, waarna het zal voorgelegd worden aan de Vlaamse regering. 



Motivering 
Voorgeschiedenis 
De Vlaamse regering sloot in 2007 met elke centrumstad een stadscontract af, dat de uitdrukking is van de 
globale visie op de duurzame ontwikkeling van de stad en de financiële en administratieve ondersteuning 
daarvan door de Vlaamse overheid.  
Hiermee geeft de Vlaamse Regering uitvoering aan de nota “Efficiëntere samenwerking tussen de Vlaamse 
regering en de 13 centrumsteden door de opmaak van Strategische Contracten”, goedgekeurd op 20 juli 2006. 
De stadscontracten bevatten engagementen van zowel de Vlaamse regering als van de stad, met respect voor 
de ontwikkelde stadsvisie. Het stadscontract bestaat uit een algemeen gedeelte, gemeenschappelijk voor alle 
steden, en een specifiek gedeelte, met een aparte inhoud per stad. Het voorliggende addendum handelt over het 
specifieke gedeelte van het stadscontract, nl. de realisatie van de ondertunneling van de Ring ter hoogte van het 
stadspark waarbij 3 zwarte punten worden weggewerkt.  
De engagementen die de stad nam in het stadscontract, zijn allen uitgevoerd. Daarom wordt er een addendum 
gevoegd bij het stadscontract om de vervolgstappen en volgende engagementen te formaliseren. Het gaat om 
volgende zaken: 
1. Aquafin heeft in opdracht van de VMM het voorontwerp (technisch plan) van het project 22144 

‘Saneren overstort Turnhout-stadspark en omlegging aanvoercollector ‘opgemaakt. Op 20 september 2011 
werd het technisch plan goedgekeurd. De werken voor de omlegging van de aanvoercollector en de 
bijhorende RWA-leidingen (afkoppeling Kasteelloop) dienen voorafgaandelijk aan de werken van het 
stedelijk plateau uitgevoerd te worden. Vooraleer overgegaan wordt tot uitvoering zullen de resultaten van 
de MER-studie en de vervolgstudie op het masterplan afgewacht worden.  

2. De begeleidingsgroep van het stadscontract zal de afstemming en coördinatie tussen de verschillende 
betrokken projectpartners bewaken. Om de vereiste afstemming tussen de diverse lopende studies, 
inbegrepen studie van de Stad Turnhout en AWV inzake de opmaak van een start- en projectnota en het 
ontwerpend onderzoek voor het luik stadsontwikkeling in de omgeving van het stedelijk plateau, te bereiken, 
worden de nodige workshops met de verschillende ontwerpteams georganiseerd. 
De Stad Turnhout engageert zich ook voor de nodige afstemming met andere strategische stadsprojecten 
(Turnova, stationsomgeving). 

3. Verwacht wordt dat tegen begin 2013 een voorontwerp en een gedetailleerde raming beschikbaar zal 
zijn. Vervolgens kan in 2013 een bouwdossier opgeleverd worden. De Vlaamse regering en de stad 
Turnhout gaan principieel akkoord met deze indicatieve timing.  
De Vlaamse Regering herbevestigt haar engagement om het geraamde budget mee te nemen in de 
onderhandelingen voor de meerjarenbegroting. In de vraag naar financiering zal de stad Turnhout aangeven 
welke stappen in de loop van het proces werden gezet om het ontwerp en de financiering (reguliere 
middelen, gevaarlijke punten e.d.) te optimaliseren. 

Besluit 
De gemeenteraad keurt het addendum aan het Stadscontract Turnhout goed.  
De gemeenteraad stemt met 25 stemmen op 32 stemmers namelijk van de heer Francis Stijnen - burgemeester-
voorzitter; de heer Eric Vos, de heer Dimitri Gevers, de heer Peter Segers, mevrouw Suzy Maes, mevrouw 
Katrien Van de Poel, mevrouw Astrid Wittebolle – schepenen; de heer Pierre Gladiné, de heer Karel De Busser, 
de heer Luc Debondt, mevrouw Eva Houet, mevrouw Myriam Van de Heyning, de heer Eddy De Wachter, de 
heer Bas Bax, mevrouw Annemie Der Kinderen, de heer Toon Otten, de heer Jan Maes, de heer Hannes Anaf, 
mevrouw Deborah Langman, de heer Peter Reniers, mevrouw An Van Tornout, mevrouw Clara Calis, mevrouw 
Greet Bockx, de heer Tom Daniëls en mevrouw Tine De Wilde - raadsleden. 
Er waren 7 onthoudingen nl. van de heer Leo De Heldt, de heer Paul Meeus, mevrouw Godelieve Driesen, de 
heer Wim Peeters, mevrouw Sonja Warpy, de heer Vincent Diels en de heer Renaat Decoster, 
Opvolging 
Origineel:  Kelly Verheyen 
Kopie: Team  stedenbeleid 
 
003. Aanduiding van een kandidaat-bestuurder in de Raad van Bestuur van de Kempische Heerd 
Paul Meeus:  burgemeester ik had er een vraagje bij.  Dat is een aanstelling voor vier jaar. Wilt dat dan zeggen 
dat het de grens van de legislatuur overschrijdt of niet? 



Francis Stijnen: klopt in de statuten van de nv waar dat deze aanduiding voor gebeurd zijn dat telkens perioden 
van zoveel jaar die langer lopen dan de gemeenteraad. Het is natuurlijk aan de gemeenteraad vrij bij een 
volgende legislatuur om daar anders over te oordelen maar de aanduiding is voor een langere periode. 
Paul Meeus: dus in theorie kan het zijn dat er bijvoorbeeld een raadslid nu wordt aangeduid die in de volgende 
legislatuur hier niet meer aanwezig is maar toch blijft zetelen nog twee jaar. Of nog? 
Francis Stijnen: dat kan theoretisch ja. 
Paul Meeus: oké. Wij zullen net zoals in 2008 niet deelnemen aan deze stemming. 
Francis Stijnen: ja oké. 
Samenvatting 
De gemeenteraad wordt gevraagd een kandidaat-bestuurder aan te duiden in de Raad van Bestuur van de 
Kempische Heerd nv. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
In zitting van de gemeenteraad van 29 mei 2008 werd de heer Eddy De Wachter aangeduid als kandidaat-
bestuurder in de Raad van Bestuur van de Kempische Heerd nv. 
Met brief van 16 februari 2012 vraagt de Kempische Heerd nv een kandidaat-bestuurder aan te duiden. 
Juridische grond 
In artikel 12 van de statuten van deze maatschappij staat vermeld dat de duur van het mandaat van beheerder is 
vastgesteld op 4 jaar. 
Argumentatie 
Het mandaat van Eddy De Wachter vervalt in april 2012. Het is nodig hem te vervangen. 

Besluit 
De gemeenteraad gaat bij geheime stemming over tot de aanduiding van een kandidaat-bestuurder in de Raad 
van Bestuur van de Kempische Heerd nv. 
De fractie Vlaams Belang neemt niet deel aan de stemming 
De uitslag van de stemming is als volgt: 
De heer Eddy De Wachter, raadslid, bekomt 17 stemmen op 25 stemmers, er waren 2 neen stemmen en er 
waren 6 blanco stemmen.. 
De heer Eddy De Wachter, raadslid, Klaveren 7, 2300 Turnhout, heeft de volstrekte meerderheid van de geldig 
uitgebrachte stemmen behaald en wordt aangeduid als kandidaat-bestuurder in de Raad van bestuur van de 
Kempische Heerd nv. 
Opvolging 
Origineel Secretariaat 
Kopie Aangeduid raadslid 

Kempische Heerd nv 
 
004. Vacantverklaring bij wijze van aanwerving van één betrekking van onderluitenant bij de 
beroepsbrandweer 
Samenvatting 
De gemeenteraad verklaart een functie onderluitenant bij de beroepsbrandweer vacant. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
De gemeenteraad van 5 september 2011 hechtte zijn goedkeuring aan het nieuwe grondreglement voor de 
Turnhoutse brandweerdienst. Dit reglement werd gewijzigd op 7 november 2011. 
De gemeenteraad van 5 september 2011 keurde de meest recente versie van het administratief statuut voor het 
brandweerpersoneel goed. 
Feiten en context 
De personeelsformatie zoals opgenomen in het grondreglement van de Turnhoutse brandweer voorziet drie 
beroepsofficieren in de graad van onderluitenant of luitenant. Momenteel zijn er twee functies luitenant ingevuld. 
Er is dus één functie vacant. De toegang tot het officiersniveau geschiedt steeds in de graad van onderluitenant.  
De kandidaten moeten voldoen aan de voorwaarden zoals opgenomen in het administratief statuut voor het 
brandweerpersoneel.  
Het administratief statuut bepaalt in artikel 26 dat de gemeenteraad voor de functie van onderluitenant een 
wervingsreserve kan aanleggen. 
Juridische grond 



 datum onderwerp 

Koninklijk Besluit 19 04 1999 vaststelling van de geschiktheids- en bekwaamheidscriteria alsmede 
van de benoembaarheids- en bevorderingsvoorwaarden voor de 
officieren van de openbare brandweerdiensten 

Argumentatie 
Voor de goede gang van de Brandweerdienst is het wenselijk de vacante betrekking van onderluitenant in te 
vullen. Binnen het brandweerkorps zijn geen kandidaten beschikbaar die deze vacature bij wijze van bevordering 
kunnen innemen. 
De kandidaten moeten voldoen aan de algemene en bijzondere aanwervingsvoorwaarden zoals vastgesteld in 
het administratief statuut. 

Besluit 
De gemeenteraad verklaart, bij wijze van aanwerving, één betrekking van onderluitenant bij de 
beroepsbrandweer vacant. Er wordt een wervingsreserve aangelegd voor de duur van twee jaar.  
De uiterste datum voor het indienen van de kandidaturen wordt vastgesteld op vrijdag 27 april 2012. 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Personeelsmanagement 
Kopie Brandweer 
 
005. Goedkeuring te hechten aan het jaarverslag  2011 van de Archeologische dienst Antwerpse Kempen 
Samenvatting 
De gemeenteraad wordt gevraagd goedkeuring te hechten aan het jaarverslag 2011 en de jaarrekening 2011 van 
de Archeologische dienst Antwerpse Kempen (ADAK). 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
Met brief van 28 februari 2012 vraagt ADAK het jaarverslag 2011 en de jaarrekening 2011 goed te keuren.  

Besluit 
De gemeenteraad hecht goedkeuring aan het jaarverslag 2011 en de jaarrekening 2011 van de Archeologische  
dienst Antwerpse Kempen (ADAK). 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Secretariaat 
Kopie ADAK 
 
006. Goedkeuring te hechten aan het gewijzigde retributiereglement toegangsgelden, shops en 
gidsbeurten Turnhoutse Route Archief en Musea - Toerisme & UIT. 
Samenvatting 
Naar aanleiding van ‘Turnhout 2012’ werden de inkomsten via toegangsgelden musea en shopverkoop alsook 
gidsentarieven gereglementeerd in een aangepast retributiereglement. Ingevolge het administratief toezicht wordt 
de laatste zin van de artikelen 7 en 8 van het vorige retributiereglement geschrapt.  

Motivering 
Voorgeschiedenis 
Retributiereglement goedgekeurd door de gemeenteraad in zitting van 21december 2011. 
Feiten en context 
Op 21 februari 2012 werd door de Vlaamse Overheid - Agentschap voor Binnenlands Bestuur een 
schorsingsbesluit genomen voor wat betreft de laatste zin van de artikelen 7 en 8 van het retributiereglement dat 
werd goedgekeurd in de gemeenteraad van 21 december 2011. Het aan bijkomende groepen toekennen van 
verminderingstarief of vrijstelling behoort tot de uitsluitende bevoegdheid van de gemeenteraad.  De betreffende 
zinnen worden in het aangepaste retributiereglement geschrapt. 
Bijkomend werden ook de artikelen 9.4 ( overgangsmaatregel) en 9.5 geschrapt omdat deze bepalingen niet 
meer relevant zijn.  De tentoonstelling onder 9.4 is ondertussen afgelopen en de tentoonstelling onder 9.5 wordt 
niet door de stad georganiseerd. 
De tarieven voor toegangsgelden in de stedelijke musea zijn niet verhoogd in de periode 2005 t.e.m. 2011. Deze 
bedroegen: 



- gewoon tarief: 2,50 EUR 
- verminderingstarief: 1,50 EUR 
- combiticket voor de 3 bovenvermelde musea: 5 EUR 

Vanaf 2012 worden ook de inkomsten van de dienst toerisme opgenemen in het retributiereglement van de 
stedelijke musea. 
TRAM 41 heeft vanaf 2012 de verschillende categorieën voor de toegangsgelden aangepast. 
Argumentatie 
Onderzoek heeft uitgewezen dat een ‘gratispolitiek’ of lagere ticketprijzen niet per se tot een verhoging van de 
bezoekerscijfers leidt. Bij hogere prijzen blijft het publiek niet spontaan weg. Een onderzoek in opdracht van de 
Vlaamse overheid naar de cultuurparticipatie bij meer dan 3 000 Vlamingen in 2009 leverde verrassende 
inzichten op. 
Uit de analyse van de bezoekcijfers de voorbije jaren bleek dat in sommige stedelijke musea meer dan 50% van 
de bezoekers gratis toegang verkreeg. Dit betekent dat de categorie ‘vrijstelling’ (gratis toegang) te uitgebreid is. 
Gezien het huidige financiële klimaat lijkt het raadzaam om de inkomsten uit toegangsgelden op te trekken.  
55-plussers genoten tot einde 2011 van het verminderingstarief van 1,5 EUR. Nochtans is de babyboomgeneratie 
de meest kapitaalkrachtige cultuurgebruiker. Daarom werd de leeftijdsgrens opgetrokken naar 65 jaar. 
In vergelijking met andere musea bleek Turnhout zeer lage toegangsgelden te hanteren.  
Naar aanleiding van het feestjaar 2012 dienen een aantal nieuwe inkomsten te worden gereglementeerd: 

- boekingen voor gidsbeurten verlopen via de dienst toerisme; 
- TRAM 41 en de dienst toerisme wensen producten te koop aan te bieden. De inkomsten hiervan gaan 

naar de stad, behalve voor de producten die de vzw ‘Turnhout, Wereldcentrum van de Speelkaart’ te koop 
aanbiedt. 

Verder vindt TRAM 41 het wenselijk de toegangsgelden te verhogen tijdens grote tijdelijke tentoonstellingen. Dit 
is gebruikelijk in de museumsector. Bezoekers zijn bereid om hiervoor te betalen. 
Tenslotte werd het toegangsgeld van 3,50 EUR met een bijzonder kaartspel (Speelkaartenmuseum) omwille van 
besparingen afgeschaft. 
Volgende aanpassingen werden ingevoerd vanaf 2012: 

- leden van de Gezinsbond: vol tarief i.p.v. verminderingstarief; 
- 55-plussers wordt gewijzigd in 65-plussers; 
- ‘Federatie van toeristische groeperingen’ en ‘Fédération Walonne des Guides Touristiques’: vol tarief i.p.v. 

gratis; 
- Openbaar Kunstbezit Vlaanderen: verminderingstarief i.p.v. gratis; 
- Grabbelpas: geschrapt in categorie ‘gratis’, aangezien -18 jaar toch gratis toegang heeft; 
- Houders van een lerarenkaart: verminderingstarief i.p.v. gratis; 
- Deelnemers zoektocht stadsgidsen, Turnhout by night en Radio2Beleefdag: gratis; 
- Houders van een Turnhout 2012 Pas (o.a. deel uitmakend van toeristisch arrangement met overnachting): 

verminderingstarief. 
In het retributiereglement werd, conform het Gemeentedecreet, voor het vaststellen van bepaalde tarieven, 
delegatie verleend aan het college van burgmeester en schepenen.  
Juridische grond 
De bepalingen van het Gemeentedecreet. 
Advies 
- De museumraad bracht in zitting van 16 mei 2011 een gunstig advies uit voor de verhoging van de 

toegangsgelden.  
- De financiële dienst bracht advies uit op 1 september 2011. 
- Er was herhaaldelijk overleg met de dienst toerisme n.a.v. de ontwikkeling van het UIT-loket. 
- De adviezen werden verwerkt en besproken tijdens het stafceloverleg van TRAM 41 op 22 november 2011. 
- Het schepencollege keurde de aanpassingen goed tijdens de zitting van 8 december 2011. 

Besluit 
De gemeenteraad keurt het onderstaande  aangepaste retributiereglement  “toegangsgelden, shops en 
gidsbeurten Turnhoutse Route Archief en Musea – Toerisme & UIT”  goed.   
Retributiereglement:  toegangsgelden, shops en gidsbeurten Turnhoutse Route Archief en Musea – Toerisme & 
UIT. 
Hoofdstuk 1: algemene bepalingen 
Artikel 1: duurtijd 



Met ingang vanaf heden en tot en met 31 december 2013 wordt een retributie geheven op de toegang tot de 
stedelijke musea - TRAM 41 en worden producten verkocht via de (museum)shops en Toerisme- en UIT kantoor. 
Dit reglement wordt bekend gemaakt conform artikel 186 en 187 van het gemeentedecreet.  
Artikel 2: toepassingsgebied 
De retributie is van toepassing op de stedelijke musea van TRAM 41, Turnhoutse Route voor Archief en Musea.  
Onderdelen van dit samenwerkingsverband zijn:  

- het Nationaal Museum van de Speelkaart, 
- het Taxandriamuseum, 
- het Begijnhofmuseum,  
- het Stadsarchief. 

De retributie is eveneens van toepassing voor de verkoop van producten via het Toerisme- en UIT-kantoor en 
voor de gidsbeurten. 
Artikel 3: schuldenaar 
De retributie is verschuldigd door de natuurlijke- en of rechtspersoon die om de toegang, het product of de dienst 
verzoekt. 
Hoofdstuk 2: tarieven toegangsgelden stedelijke musea 
Artikel 4: tarieven  
De retributie voor toegang tot de stedelijke musea bedraagt per persoon en per museum: 

- individueel tarief = 5 EUR  
- verminderingstarief = 3 EUR 
- vrijstelling = 0 EUR 
- combiticket voor de 3 musea = 7,50 EUR  

Het combiticket heeft een geldigheidstermijn van zes maanden vanaf datum van aankoop. Deze staat vermeld op 
het ticket. 
Artikel 5: verminderingstarief 
Genieten van het verminderingstarief, desgevallend op vertoon van een geldig (lidmaatschaps)bewijs:  

- 65-plussers,  
- groepen vanaf 10 personen;  
- houders van een studentenkaart; 
- houders van een Cultureel Jongeren Paspoort;  
- leden Openbaar Kunstbezit Vlaanderen;  
- leden Toerisme Turnhout;  
- leden Toerisme Vlaanderen; 
- leden Toeristische Attracties; 
- houders van een lerarenkaart; 
- houders van een B-dagtripticket (NMBS); 
- houders van een Turnhout 2012 Pas. 

Artikel 6: vrijstellingen (gratis toegang) 
Er wordt gratis toegang verleend, desgevallend op vertoon van een geldig (lidmaatschaps)bewijs, pasje of enig 
ander officieel geldend bewijs, aan: 

- jongeren tot 18 jaar; 
- begeleiders van groepen van minimum 10 personen; 
- de begeleider van een mindervalide wanneer deze niet zelfstandig het museum kan bezoeken; 
- leden van de stichtende verenigingen: de ‘Koninklijke Geschied- en Oudheidkundige Kring 

Taxandria’,  ‘Turnhout, Wereldcentrum van de Speelkaart’ en de ‘Vrienden van het Begijnhof’; 
- leden ‘ICOM’, ‘ICOM Vlaanderen’ en de ‘Koninklijke Verbroedering Stadsdiensten Turnhout’; 
- journalisten; 
- houders van een Turnhoutse Vrijetijdspas; 
- deelnemers Radio 2 Beleefdag; 
- deelnemers Turnhout by night; 
- deelnemers zoektocht stadsgidsen.  

De toegang tot de stedelijke musea is gratis op Erfgoeddag, op Open Monumentendag en op de dag van de 
Opening van het Toeristisch Seizoen. 
Het Begijnhofmuseum is daarenboven gratis toegankelijk op kerstavond. 



De musea zijn gratis toegankelijk op vertoon van een geldige, in de Turnhoutse Stadskrant gepubliceerde bon 
voor een gratis familiebezoek in één museum naar keuze. Deze bon is geldig vanaf de verschijningsdatum tot het 
einde van het lopende kalenderjaar. 
Artikel 7: tarieven uitzonderlijke en tijdelijke tentoonstellingen 
7.1 Wanneer een tentoonstelling tegelijk wordt georganiseerd in meerdere stedelijke musea van TRAM 41, dan 

volstaat één toegangsbewijs voor de toegang tot de deelnemende musea. De prijzen zijn dezelfde als 
bepaald voor één museum.  

7.2 Tijdens tijdelijke tentoonstellingen die omwille van omvang, voorbereiding, presentatie, bruiklenen of andere 
uitgaven veel duurder dan gebruikelijk zijn, wordt een verhoogd toegangstarief toegepast.  Het gaat 
ondermeer om exposities die een duidelijke meerkost vragen zoals bv. Europalia. 
In dit geval gelden volgende verhoogde tarieven:  
- individueel tarief = 7,50 EUR  
- verminderingstarief = 5 EUR  
- combiticket voor de 3 musea = 10 EUR  
- combiticket voor de 3 musea als onderdeel van de Turnhout 2012 Pas = 7,50 EUR. 
Het combiticket is geldig tot het einde van de tentoonstelling.  

7.3 Voor de in 2012 georganiseerde tentoonstelling ‘Turnhout Terminus Turnhout Centraal’ in het 
Taxandriamuseum zijn de toegangsgelden volledig verschuldigd aan de vzw Turnhout 2012, die ook de dan 
geldende tarieven bepaalt.  Dit ingevolge de gemeenteraadsbeslissing van 29 maart 2010. 

Artikel 8: betaalwijze 
De retributie dient vooraf ter plaatse, op het moment van het bezoek, contant betaald te worden tegen afgifte van 
een kwijting of een toegangsticket.  
Hoofdstuk 3: shopverkoop 
Artikel 9: locaties 
TRAM 41 en Toerisme & UIT Turnhout bieden op volgende locaties producten te koop aan: 

- het Nationaal Museum van de Speelkaart; 
- het Taxandriamuseum; 
- het Begijnhofmuseum; 
- het Stadsarchief; 
- het Toerisme & UIT kantoor . 

Artikel 10: producten 
De producten hebben steeds een band met de streek, de locatie, de museumcollectie of een tentoonstelling. 
Volgende producten worden te koop aangeboden:  

- folders; 
- brochures; 
- boeken en strips; 
- kaarten (wandel-, fiets-, …); 
- gadgets; 
- postkaarten; 
- huur toestellen (vb. iPad, iPod, ...); 
- multimedia (CD, DVD, app’s,…); 
- streekproducten; 
- merchandising (vb. paraplu’s, schrijfblokken, t-shirts, museumchairs, fietstassen, …). 

Voor de huur van toestellen kan een waarborg worden gevraagd. Het bedrag hiervoor wordt vastgelegd in een 
huishoudelijk reglement. 
Artikel 11: tarieven 
De gemeenteraad verleent delegatie aan het college van burgemeester en schepenen om de tarieven van de 
retributies vast te stellen. 
Deze delegatie is beperkt tot: 

a) de retributies die nog niet eerder door de gemeenteraad werden vastgesteld; 
b) producten beschreven onder artikel 12. 

Beide voorwaarden moeten cumulatief vervuld zijn. 
Voor de producten waar een adviesprijs wordt gesuggereerd (door bv. Toerisme Vlaanderen),  zal deze bij 
voorkeur gevolgd worden als de te betalen retributie. 
Artikel 12: betaalwijze 



De producten uit shopverkoop dienen ter plaatse, op het moment van het bezoek, contant betaald te worden 
tegen afgifte van een kwijting.  
Hoofdstuk 4: tarieven gidsbeurten 
Artikel 13: tarieven gidsbeurten 
Bezoekers in groep kunnen een gids reserveren, zowel voor een stadswandeling als voor een geleid bezoek in 
een museum.  
De gemeenteraad verleent delegatie aan het college van burgemeester en schepenen om de tarieven van de 
retributies vast te leggen.  De tarieven volgen de geadviseerde tarieven van Toerisme Vlaanderen. 
Deze delegatie is beperkt tot: 

a) de retributies die nog niet eerder door de gemeenteraad werden vastgelegd; 
b) de retributie voor elke begonnen gidsbeurt met een maximum van twee uur bedraagt minimaal 40 EUR 

en maximaal 100 EUR; 
c) de retributie voor elk bijkomend uur volgend op de eerste twee uren bedraagt minimaal 25 EUR en 

maximaal 50 EUR. 
Artikel 14: betaalwijze 
Gidsbeurten dienen op voorhand te worden betaald. 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Dienst  financiën 
Kopie   TRAM 41, voorzitter museumraad, dienst Toerisme, Cultuurcoördinatie, APB De Warande, 

Turnhout 2012 vzw, Strip Turnhout vzw 
 
007. Goedkeuring te hechten aan verrekening 2 - Aanleg fietsbrug en Hertog Hendrik I-Lei 
Pierre Gladiné:  onze fractie gaat zich onthouden. 
Francis Stijnen: goed onthouding van Open VLD. Alle andere raadsleden akkoord? Ja. Oké. 
Samenvatting 
Tijdens uitvoering van de werken is gebleken dat het noodzakelijk is om wijzigingen aan te brengen. Deze 
onvoorziene werken leiden tot werken in meer. Het studiebureau maakte hiervoor verrekening 2 met bijhorende 
verantwoording op. 
De gemeenteraad wordt gevraagd haar goedkeuring te hechten aan verrekening 2 voor de opdracht ‘Aanleg 
fietsbrug en Hertog Hendrik I-Lei’. 

Motivering 
Feiten en context 
Het college van burgemeester en schepenen verleende in zitting van 16 december 2010 goedkeuring aan de 
gunning van deze opdracht aan Louis Mols Alg. Aann., Hoge Mauw 580 te 2370 Arendonk tegen het 
nagerekende inschrijvingsbedrag van 2 112 905,61 EUR excl. btw of 2 496 824,72 EUR incl. btw. 
De uitvoering moet gebeuren overeenkomstig de lastvoorwaarden vastgelegd in het bijzonder bestek met nr. 
08313A. 
Een groot deel van de opdracht ‘Aanleg fietsbrug en Hertog Hendrik I-Lei’ vervalt. Dit leidde tot werken in min en 
in meer. De gemeenteraad hechtte in zitting van 5 maart 2012 haar goedkeuring aan verrekening 1 (eindbedrag 
verrekening 1: -481 480,30 exclusief btw en – 49 108,01 btw). 
Juridische grond 
- Het Gemeentedecreet van 15 juli 2005, en latere wijzigingen, meer bepaald artikels 42 en 43, betreffende de 

bevoegdheden van de gemeenteraad. 
- De wet van 29 juli 1991 betreffende de uitdrukkelijke motiveringsplicht van bestuurshandelingen, en latere 

wijzigingen. 
- Het decreet van 26 maart 2004 betreffende de openbaarheid van bestuur. 
- Het Gemeentedecreet van 15 juli 2005, en latere wijzigingen, meer bepaald artikels 248 tot en met 264 

betreffende het bestuurlijk toezicht. 
- De wet van 24 december 1993 betreffende de overheidsopdrachten en sommige opdrachten voor 

aanneming van werken, leveringen en diensten, en latere wijzigingen, meer bepaald artikel 15. 
- Het koninklijk besluit van 8 januari 1996 betreffende de overheidsopdrachten voor aanneming van werken, 

leveringen en diensten en de concessies voor openbare werken, en latere wijzigingen. 



- Het koninklijk besluit van 26 september 1996 tot bepaling van de algemene uitvoeringsregels van de 
overheidsopdrachten en van de concessies voor openbare werken, en latere wijzigingen, meer bepaald 
artikels 7 en 8. 

- De algemene aannemingsvoorwaarden, opgenomen in de bijlage bij voormeld besluit van 26 september 
1996, en latere wijzigingen, meer bepaald artikel 42. 

Argumentatie 
Tijdens de uitvoering van de opdracht bleek dat het noodzakelijk was om volgende wijzigingen aan te brengen: 
OP 9a: Aanpassing leuningstijlen met tegenplaten 
Omwille van de veiligheid en als bescherming tegen vandalisme vraagt de elektriciteitsmaatschappij de 
bekabeling en de Led verlichting voorzien in de brugleuning. Om latere onderhoud mogelijk te maken moet de 
verlichting ten allen tijde bereikbaar zijn. Daarom worden in de koker van de brugleuning gaten voorzien die met 
een geborgde plaat worden afgedicht. 
OP 9b: Boren gaten voor kabeldoorvoer 
Om de kabels van de verlichting tot bij de verlichtingstoestellen te brengen, dienen in de brugprofielen gaten 
geboord 

Bijwerken + € 9.431,40 

Totaal excl. btw = € 9.431,40 

Btw + € 1.980,59 

TOTAAL = € 11.411,99 

Voor deze verrekening wordt geen termijnsverlenging toegekend. 
De leidend ambtenaar Steven Mateusen verleende gunstig advies. 
De uitgave voor deze verrekening is voorzien in het budget van 2010, op artikel 4210/731/60/63, 4210/731/60/66, 
8770/732/60/191 en 8770/732/60/194 van de buitengewone dienst en de financiering gebeurt met eigen 
middelen, een lening en subsidies. 

Besluit 
Goedkeuring wordt verleend aan verrekening 2 van de opdracht “Aanleg fietsbrug en Hertog Hendrik I-Lei” voor 
het totaal bedrag in meer van 9 431,40 EUR excl. BTW of 11 411,99 EUR incl. 21% BTW. 
Financiële gevolgen 
De uitgave voor deze verrekening is voorzien in het budget van 2010, op artikel 4210/731/60/63, 4210/731/60/66, 
8770/732/60/191 en 8770/732/60/194 van de buitengewone dienst. 
De gemeenteraad stemt met 29 stemmen op 33 stemmers namelijk van de heer Francis Stijnen - burgemeester-
voorzitter; de heer Eric Vos, de heer Luc Hermans, de heer Dimitri Gevers, de heer Peter Segers, mevrouw Suzy 
Maes, mevrouw Katrien Van de Poel, mevrouw Astrid Wittebolle – schepenen; de heer Karel De Busser, de heer 
Leo De Heldt, de heer Paul Meeus, de heer Luc Debondt, mevrouw Godelieve Driesen, de heer Eddy De 
Wachter, de heer Bas Bax, mevrouw Annemie Der Kinderen, de heer Toon Otten, de heer Wim Peeters, 
mevrouw Sonja Warpy, de heer Vincent Diels,  de heer Hannes Anaf, de heer Renaat Decoster, mevrouw 
Deborah Langman, de heer Peter Reniers, mevrouw An Van Tornout, mevrouw Clara Calis, mevrouw Greet 
Bockx, de heer Tom Daniëls en mevrouw Tine De Wilde - raadsleden. 
Er waren 4 onthoudingen nl. van de heer Pierre Gladiné, mevrouw Eva Houet, mevrouw Myriam Van de Heyning 
en de heer Jan Maes – raadsleden. 
Opvolging 
Origineel WGM 
Kopie Provincie 

Ive Van Bouwel 
 
008. Goedkeuring te hechten aan de voorwaarden voor de concessieovereenkomst voor de uitbating van 
de cafétaria aan de sporthal Steenweg op Zevendonk 
Samenvatting 
De gemeenteraad hecht goedkeuring aan de voorwaarden van de concessieovereenkomst en het lastenboek 
voor de uitbating van de cafetaria behorend bij de stedelijke sporthal aan de Steenweg op Zevendonk 18/2 vanaf 
1 juli 2012 tot en met 31 augustus 2021, met de mogelijkheid tot een verlenging van twee periodes van telkens 9 
jaar. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 



Op 1/1/1976 werd een handelshuurovereenkomst aangegaan met Brouwerij J. Raeymaeckers voor de periode 
van 9 jaar. Bij handelshuurovereenkomsten heeft de huurder van rechtswege recht op 3 huurhernieuwingen van 
telkens 9 jaar, bijgevolg liep deze handelshuur van rechtswege af op 31 december 2011.   
Het college ging in zitting van 22 december 2011 akkoord met het afsluiten van een tijdelijke concessie met de 
huidige gerant van de cafetaria van de sporthal, Rudy Truyens. Het tijdelijke contract is geen 
handelshuurovereenkomst.  
De concessie ging in op 01/01/2012, loopt van rechtswege af op 30 juni 2012 en kan niet worden verlengd.  
Het college gaf in dezelfde zitting van 22/12/2011 de opdracht aan de dienst patrimonium om de procedure van 
openbare aanbesteding voor een concessiehouder voor de uitbating van de cafetaria vanaf 1 juli 2012 op te 
starten.  
Feiten en context 
22/12/2011  goedkeuring college tijdelijke concessie overeenkomst met dhr. Rudy Truyens 
01/01/2012  ingang tijdelijke concessie cafetaria met de heer Rudy Truyens 
23/02/2012  principiële goedkeuring college van de voorwaarden van de concessieovereenkomst en het  

Lastenboek opgemaakt door de dienst patrimonium 
30/06/2012  einde tijdelijke concessie cafetaria met de heer Rudy Truyens 
01/07/2012  ingang nieuwe concessieovereenkomst 
Juridische grond 
Gemeentedecreet 15 juli 2005: artikel 43 §2°12 en latere wijzigingen met betrekking tot de bevoegdheden van de 
gemeenteraad 
Advies 
De concessievoorwaarden en het lastenboek werden door de dienst patrimonium opgesteld in samenspraak met 
de afgevaardigde sportdienst, facility management, juridische dienst en financiële dienst. 
 Argumentatie 
Aangezien de concessieovereenkomst voor de uitbating van de cafetaria met de huidige uitbater op 30 juni 2012 
ten einde loopt is het opportuun om de procedure van openbare aanbesteding op te starten ten einde opvolging 
te voorzien vanaf 1 juli 2012. Hiervoor heeft de afdeling patrimonium een aantal voorwaarden opgesteld in een 
ontwerp concessieovereenkomst en een aantal gunningscriteria ten behoeve van de openbare aanbesteding. 

Besluit 
De gemeenteraad hecht goedkeuring aan de voorwaarden van de concessiovereenkomst en het lastenboek voor 
de uitbating van de cafetaria behorend bij de stedelijke sporthal aan de Steenweg op Zevendonk 18/2 vanaf 
1 juli 2012 tot en met 31 augustus 2021, met mogelijke verlenging met 2 periodes van telkens 9 jaar. 
De gemeenteraad geeft de dienst patrimonium de opdracht om de openbare aanbesteding voor de concessie op 
te starten volgens de goedgekeurde voorwaarden en het voorgestelde lastenboek. 
Financiële gevolgen 
Inkomsten Begunstigde Bedrag Code 
Minimum  
1000 euro/maand 

Stad EUR  

Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Patrimonium, Tine Meeus 
Kopie Sportdienst, facility management, juridische dienst, dienst financiën 
 
009. Goedkeuring te hechten aan het gewijzigde belastingreglement ‘begraving of asbezorging van een 
overleden persoon die niet is ingeschreven in het bevolkingsregister van de stad’ 
Peter Reniers:  meneer voorzitter, beste collega’s, meneer Hermans u bent net op tijd op de gemeenteraad, ik 
meen te mogen zeggen dat wij ruim op tijd zijn, een belastingsreglement dat aan een decreet van 2004 moet 
aangepast worden. Mag ik dan ook aannemen dat er eigenlijk tot op vandaag een belastingsreglement van 
toepassing was dat niet up to date was?  
Luc Hermans: dat kan ik enkel beamen. Dat klopt.  Dat klopt. 
Peter Reniers: dan val ik in herhaling want in vorige gemeenteraad heb ik dat ook al eens gezegd. Is er dan 
ergens niet een systeem allez ik zou verwachten dat een bestuur zich in die zin organiseert als er één instantie is 
waar dat reglementeringen quasi maandelijks veranderen dat men daar ook terdege op moet inspelen ja. Dat is 
niet de eerste keer dat wij hier een punt van die aard geagendeerd zien. En dan is mijn vraag wordt het eens niet 
tijd dat men daar uiteindelijk initiatieven toe gaat nemen om nu net zo een zaken dus te voorkomen. 



 
Francis Stijnen: meneer Reniers misschien toch nog even meegeven dat die wetswijziging dateert van 9 
december 2011 dus zoveel te laat zijn wij uiteindelijk nog niet. 
Peter Reniers:  is dat dan hier in de toelichtende nota verkeerd opgenomen? Want hier staat wel degelijk het 
huidige belastingreglement moet aangepast worden worden aan het decreet van 16 januari 2004.  
Francis Stijnen: de nodige wetgeving daarrond is eigenlijk pas nu vanaf december en op basis daarvan is het 
aangepast. 
Peter Reniers: goed maar dan blijf ik nog altijd met mijn punt ja. Wij hebben al wetgevingen gehad waar dat bij 
wijze van spreken dat wij eigenlijk later moesten nahinken om ons daar in orde te stellen. Blijft mijn vraag van 
toepassing voor de schepen. Kunnen wij ons daaromtrent in de toekomst in één of ander systeem gaan 
organiseren om dat te vermijden? 
Luc Hermans: burgemeester, collega’s, ik denk meneer Reniers dat dat eigenlijk een goed voorstel is om daar 
naar de toekomst toe toch voor een methodiek te kiezen waarbij dat we zij het dat het op federaal niveau zij het 
dat het op Vlaams niveau is, dat er wetswijzigingen komen waardoor dat we als plaatselijke overheid daar een 
systeem vinden waardoor dat de reglementen dan ook op gepaste wijze kunnen aangepast worden. Ik denk dat 
wij daar in de toekomst naar moeten kijken. Enerzijds is dat de bevoegdheid uiteraard van de diensten die daar 
specifiek toe bevoegd zijn wat de materie betreft.  Anderzijds is het ook zo dat dat een samenwerking is met de 
dienst Financiën. Maar ik denk dat dat een goed voorstel is om daar het nodige overleg en aandacht aan te 
besteden zodanig dat wij naar de toekomst toe korter op de bal kunnen spelen.  
Francis Stijnen: goed met het punt op zich akkoord iedereen? Ja. 
Samenvatting 
Het belastingreglement op de begraafplaatsen dient aangepast te worden aan de gewijzigde wetgeving. De 
gemeenteraad keurt het gewijzigde belastingreglement goed. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
Het huishoudelijk reglement op de stedelijke begraafplaatsen, goedgekeurd in de gemeenteraad op 16 december 
2009. 
Feiten en context 
Het decreet van 16 januari 2004 bepaalt dat de stad in een aantal gevallen geen verplichting heeft om begraving 
of asbezorging gratis toe te staan. Overledenen, die overleden zijn in Turnhout en die niet ingeschreven waren in 
onze bevolkingsregisters, moesten voor de wijziging van het decreet, gratis begraven worden. Ook de 
asbezorging was gratis. 
 Juridische grond 
- het decreet van 16 januari 2004 op de begraafplaatsen en de lijkbezorging; gewijzigd bij de decreten van 10 

november 2005 (BS 15 december 2005), van 18 april 2008 (BS van 26 mei 2008), van 9 decem ber 2011 
(BS 29 december 2011) en van 9 december 2011 (BS 10 januari 2012); 

- de bepalingen van het Gemeentedecreet; 
- het decreet van 30 mei 2008 betreffende de vestiging, de invordering en de geschillenprocedure van 

provincie- en gemeentebelastingen en latere wijzigingen. 
Argumentatie 
Het huidige belastingreglement moet aangepast worden aan het decreet van 16 januari 2004. Voorheen werden 
de overledenen, die overleden te Turnhout en die niet ingechreven waren in onze bevolkingsregisters, gratis 
begraven. Ook de asbezorging was gratis. Deze verplichting is vervallen en bijgevolg wordt voorgesteld om de 
belasting ook voor deze categoriën toe te passen.    

Besluit 
De gemeenteraad besluit het onderstaande gewijzigde belastingreglement  “begraving  of asbezorging van een 
overleden persoon die niet is ingeschreven in het bevolkingsregister van de stad Turnhout”  goed te keuren. 
Belastingreglement: begraving of asbezorging van een overleden persoon die niet is ingeschreven in het 
bevolkingsregister van de stad Turnhout. 
Artikel 1: 
Met ingang van heden en tot en met 31 december 2013 wordt een gemeentebelasting geheven op: 

- het begraven van een overleden persoon of van de as,  
- het verstrooien of het bijzetten van de as in het columbarium, 

van overledenen die op het ogenblik van hun overlijden niet ingeschreven zijn in het bevolkingsregister van de 
stad,  ongeacht of ze al dan niet een grafconcessie verkrijgen of reeds verkregen hebben.   



Deze belasting is ook verschuldigd bij begraving of asbezorging van een levenloos geboren kind van wie de 
ouder(s) niet ingeschreven  is (zijn)  in het bevolkingsregister van de stad.  
 
Artikel 2 : 
Het tarief van de belasting wordt vastgesteld op 200 euro. 
Artikel 3:  
De belasting is niet verschuldigd voor begraving of asbezorging van : 

- voor het vaderland gevallen militairen en burgers; 
- personen die om reden van hun verzorging werden uitgeschreven uit het bevolkingsregister van 

Turnhout,  maar die gedurende tenminste 10 jaar in Turnhout hebben gewoond. 
Artikel 4:  
Bij de aanvraag zal een bedrag gelijk aan de belasting in bewaring worden gegeven aan de stadsontvanger of 
aan zijn afgevaardigde. 
Artikel 5:  
De belasting moet vanaf de dag van de begraving, de uitstrooiïng of de bijzetting in een columbarium contant 
worden betaald, tegen afgifte van een kwitantie.  Bij gebreke van contante betaling wordt de belasting van 
ambtswege ingekohierd en is ze onmiddellijk eisbaar. 
Artikel 6:  
De vestiging en invordering van de belasting evenals de regeling van de geschillen terzake gebeurt volgens de 
modaliteiten vervat in het gelijknamige decreet van 30 mei 2008 betreffende de vestiging, de invordering en de 
geschillenprocedure van provincie- en gemeentebelastingen en latere wijzigingen. 
Artikel 7: 
Bij de inwerkingtreding van dit belastingreglement, vervalt het voorgaande belastingreglement dat werd 
goedgekeurd in de gemeenteraad van 21 december 2007. 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Burgerzaken 
Kopie Financiële dienst 
 
010. Goedkeuring te hechten aan het gewijzigde toelagereglement ‘adoptie’ 
Samenvatting 
De gemeenteraad van Turnhout wordt gevraagd om het in 2009 goedgekeurde reglement “toelage adoptie” aan 
te passen aan de huidige adoptiewetgeving.  

Motivering 
Voorgeschiedenis 
Het reglement  “toelage voor adoptie” dat werd goedgekeurd in de gemeenteraad van 26 januari 2009. 
Feiten en context 
Het reglement voldoet niet meer aan de huidige adoptiewetgeving. 
 Juridische grond 
- De richtlijnen bepaald in de wet van 24 november 1983 betreffende de controle op de toekenning en op de 

aanwending van sommige toelagen. 
- De bepalingen in het gemeentedecreet. 
Argumentatie 
Het huidige reglement was niet duidelijk omschreven en ook niet aangepast aan de huidige adoptiewetgeving, 
meer bepaald betreffende de interlandelijke adopties. De uitwerking van de interlandelijke adopties is anders 
bepaald dan van de adopties die in België tot stand zijn gekomen. Een adoptie uitgesproken in België en 
overgeschreven in de registers van de burgerlijke stand heeft gevolgen vanaf de neerlegging van het 
verzoekschrift bij de rechtbank tot homologatie van de adoptie. Terwijl de datum van inwerkingtreding van een 
interlandelijke adoptie bepaald wordt door de Federale Overheidsdienst Justitie. Om misverstanden te vermijden, 
dient het reglement te worden aangepast.  

Besluit 
De gemeente keurt het onderstaande aangepast toelagereglement  “ toelage voor adoptie” goed. 
Toelagereglement :  toelage voor adoptie. 



Artikel 1:  De gemeenteraad kent vanaf heden een premie toe aan personen die in het betreffende dienstjaar een 
kind adopteren dat voor de adoptie geen band heeft met de adoptant(en), noch met de partner van de adoptant, 
noch met bloed- of aanverwanten van de adoptant(en). 
Artikel 2:   De adoptant(en) moet(en) ingeschreven zijn in de bevolkingsregisters van  de stad Turnhout  
op het ogenblik dat de adoptie zijn uitwerking heeft in België. 
De geadopteerde moet minderjarig zijn op het ogenblik dat de adoptie zijn uitwerking heeft in België. 
Artikel 3:  De premie bedraagt 250 euro per kind. 
Artikel 4:  De premie wordt uitgekeerd aan de persoon die de kinderbijslag ontvangt. 
Artikel 5:  De uitvoering van deze beslissing wordt uitdrukkelijk afhankelijk gesteld van het verwerven van de 
goedkeuring voor het overeenstemmend jaarlijks begrotingskrediet. 
Financiële gevolgen 
Kosten Begunstigde Bedrag Code 
Toelage adoptie  EUR 844/032 331 01 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Burgerzaken 
Kopie Financiële dienst 
 
011. Inname van standpunten over de dagorde en aanduiding van een volmachtdrager en 
plaatsvervangend volmachtdrager in de buitengewone algemene vergadering van DE ARK op 8 mei 2012 
Paul Meeus: burgemeester, traditiegetrouw willen wij bij dit soort punten ons wat betreft de inname van de  
standpunten onthouden en niet deelnemen voor de rest aan de stemming. 
Francis Stijnen: oké wordt zo genoteerd.  U neemt niet deel aan de stemming en u neemt geen standpunt in. 
Peter Reniers: ja  meneer voorzitter, beste collega’s, ik mag aannemen dat alle punten die geagendeerd staan 
voor die bewuste vergadering op 8 mei dat de meerderheid zich althans daar in kan vinden. Ik wil daar toch 
volgende kanttekeningen bij maken.  En laat mij het volgende zeggen ik ben er rotsvast van overtuigd dat dus De 
Ark zich bijzonder goed kwijt van zijn rol gezien ook de realisaties dus de laatste jaren.  Het loopt niet altijd even 
fijn in alle projecten. Herinner u het project dus Hellegat. Ik ben ook zeker voorstander dat men het aantal 
bestuurders drastisch heeft verminderd. Ik denk dat dat de efficiëntie van die werking alleen maar ten goede kan 
komen. Maar waar ik absoluut mij niet achter kan stellen is dat De Ark zich ook leent tot het opzetten van 
bepaalde constructies waarbij bestuurders of een bestuurder in dit geval ontslag neemt, nadien wordt 
voorgedragen door de privé-aandeelhouders, dat ook wordt aanvaard om dan plaats te maken voor een andere 
bestuurder. Ik denk dat we dergelijke constructies in de toekomst moeten vermijden.  De politiek en de politici aan 
zich dragen in dergelijke zaken al een kwalijke reputatie met zich mee en dat wordt hier alleen maar in versterkt. 
Dus ik zou u toch beleefd willen vragen om dergelijke zaken in de toekomst dus niet meer van doen te laten zijn. 
Pierre Gladiné: onze fractie gaat zich onthouden. 
Peter Reniers: en dat maakt uiteraard dat ik mij ook ga onthouden.  
Francis Stijnen: ja goed dus Open VLD en meneer Reniers onthouden zich. Vlaams Belang neemt niet deel. 
Andere raadsleden akkoord? Goed. 
Paul Meeus: en wij onthouden ons inzake de standpunten hé. 
Francis Stijnen: ja, ja, ja. Wij zullen het zo noteren. 
Samenvatting 
DE ARK organiseert een buitengewone algemene vergadering op 8 mei 2012. Zij vraagt om inname van 
standpunten over de dagorde en aanduiding van een volmachtdrager en plaatsvervangend volmachtdrager. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
Met brief van 5 maart 2012 nodigt DE ARK het stadsbestuur uit deel te nemen aan de buitengewone algemene 
vergadering op 8 mei 2012 om 10.30 uur in zaal Den Eyck, Houtum 39 in Kasterlee.  
Argumentatie 
Overwegende dat de agenda van de buitengewone algemene vergadering van 8 mei 2012 volgende 
agendapunten bevat: 

1) Wijziging van de datum en het uur van de jaarvergadering 
2) Verslag van de raad van bestuur met het oog op de uitbreiding van het maatschappelijk doel van de 

vennootschap, waaraan toegevoegd een staat van actief en passief van de vennootschap, maximum 
drie maanden oud 



3) Uitbreiding van het doel van de vennootschap 
4) Wijziging van de samenstelling van de raad van bestuur en wijziging en aanvulling van artikel 16 

aangaande de voordracht, de benoeming en het ontslag van bestuurders 
5) Ontslag - (her)benoemingen van bestuurders 
6) Wijziging van de statuten om ze in overeenstemming te brengen met de modelstatuten als voorzien in 

het Besluit van de Vlaamse regering van 4 februari 2011 tot wijziging van het Besluit van de Vlaamse 
regering van 22 oktober 2010 en aan de recentste vennootschapswetgeving, en met name: 
a) toevoeging in artikel 5 van de verbintenissen tot aannemen van modelstatuten, tot het aanvaarden 

van een procedure van beoordeling van prestaties, het zorgen voor een behoorlijk systeem van 
interne controle, het laten beheren van financiële middelen die niet tnoodzakelijk zijn voor de 
dagelijkse werking door de VMSW 

b) toevoeging in artikel 6 van de mogelijkheid voor de Vlaamse regering om namens het Vlaams 
gewest in te tekenen op ten hoogste een vierde van het maatschappelijk kapitaal 

c) aanpassing van artikel 20, waarbij in de mogelijkheid wordt voorzien om een directiecomité te 
vormen en aan de raad van bestuur de opdracht wordt gegeven om een huishoudelijk reglement op 
te stellen. 

d) aanpassing van artikel 40 inzake ontbinding en vereffening van de vennootschap om het in 
overeenstemming te brengen met de modelstatuten 

7) delegatie van bevoegdheden voor de te vervullen formaliteiten bij de Kruispuntbank voor 
Ondernemingen - ondernemingsloket -  BTW - overige administraties 

8) bijzondere machtiging aan de raad van bestuur voro de coördinatie van de statuten 
Overwegende dat de gemeeneraad kennis neemt van de intentie tot uitbreiding van het maatschappelijk doel van 
DE ARK met de volgende toevoeging: 
“4° De vennootschap kan een bescheiden woonaanbod verwerven, verwezenlijken en vervreemden en niet-
residentiële ruimten verwevren, realiseren, verhuren en verkopen onder de voorwaarden, vastgesteld in artikel 
41, §2 en §3 van de Vlaamse Wooncode en eventueel nader geregeld door de Vlaamse Regering.” 
Overwegend dat de gemeenteaad kennis neemt van het schrappen van één privé-mandaat met de bedoeling het 
aantal mandaten van Welzijnszorg Kempen van één naar twee te brengen. 
Overwegend dat de gemeenteraad kennis neemt van de wijziging vna de samenstelling van de raad van bestuur 
en wijziging en aanvulling van artikel 16 aangaande de voordracht, de benoeming en het ontslag van de 
bestuurders. 
Overwegend dat de gemeenteraad kennis neemt van de wijziging van de statuen om ze in overeenstemming te 
brengen met de modelstatuten als voorzien in het Besluit van de Vlaamse regering van 22 oktober 2010 en aan 
de recentste vennootschapswetgeving, en met name: 

a) toevoeging in artikel 5 van de verbintenissen tot aannemen van modelstatuten, tot het aanvaarden van 
een procedure van beoordeling vna prestaties, het zorgen voor een behoorlijk systemm vna interne 
controle, het laten beheren van financi¨le middelen die niet noodzakelijk zijn voor de dagelijkse werking 
door de VMSW 

b) toevoeging in artikel 6 van de mogelijkheid voor de Vlaamse regering om namens het Vlaams gewest in 
te tekenen op ten hoogste een vierde van het maatschappelijk kapitaal 

c) aanpassing van artikel 20, waarbij in de mogelijkheid wordt voorzien om een directiecomité te vormen en 
aan de raad van bestuur de opdracht wordt gegeven om een huishoudelijk reglement op te stellen. 

d) aanpassing van artikel 40 inzake ontbinding en vereffening van de vennootschap om het in 
overeenstemming te brengen met de modelstatuten 

Overwegend dat de gemeenteraad kennis heeft genomen van de delegatie van bevoegdheden voor de te 
vervullen formaliteiten bij de Kruispuntbank voor Ondernemingen – ondernemingsloket – BTW – overige 
administraties 
Overwegend dat de gemeenteraad kennis neemt van de bijzondere machtiging aan de raad van bestuur voor de 
coördinatie van de statuten. 

Besluit 
De gemeenteraad stemt met 26 stemmen op 33 stemmers namelijk van de heer Francis Stijnen - burgemeester-
voorzitter; de heer Eric Vos, de heer Luc Hermans, de heer Dimitri Gevers, de heer Peter Segers, mevrouw Suzy 
Maes, mevrouw Katrien Van de Poel, mevrouw Astrid Wittebolle – schepenen; de heer Pierre Gladiné, de heer 
Karel De Busser, de heer Luc Debondt, mevrouw Eva Houet, mevrouw Myriam Van de Heyning, de heer Eddy 
De Wachter, de heer Bas Bax, mevrouw Annemie Der Kinderen, de heer Toon Otten, de heer Jan Maes, de heer 



Hannes Anaf, mevrouw Deborah Langman, de heer Peter Reniers, mevrouw An Van Tornout, mevrouw Clara 
Calis, mevrouw Greet Bockx, de heer Tom Daniëls en mevrouw Tine De Wilde - raadsleden. 
Er waren 7 onthoudingen nl. van de heer Leo De Heldt, de heer Paul Meeus, mevrouw Godelieve Driesen, de 
heer Wim Peeters, mevrouw Sonja Warpy, de heer Vincent Diels en de heer Renaat Decoster – raadsleden 
Artikel 1 
Goedkeuring te verlenen aan de agendapunten van de buitengewone algemene vergadering op 8 mei 2012. 
 
Artikel 2 
Goedkeuring te verlenen aan het besluit om een statutenwijziging door te voeren conform het voorstel. 
Artikel 3 
De gemeenteraad gaat bij geheime stemming over tot aanduiding van een volmachtdrager in de buitengewone 
algemene vergadering van DE ARK  op 8 mei 2012.  
De fractie Vlaams Belang neemt niet deel aan de stemming. 
De uitslag van de stemming is als volgt: 
De heer Eddy De Wachter, raadslid, bekomt 18 stemmen op 26 stemmers, er waren 4 neen stemmen en er 
waren 4 blanco stemmen.. 
De heer Eddy De Wachter, raadslid, Klaveren 7, 2300 Turnhout, heeft de volstrekte meerderheid van de geldig 
uitgebrachte stemmen behaald en worden aangeduid als volmachtdrager in de buitengewone algemene 
vergadering van DE ARK. 
Artikel 4 
De gemeenteraad gaat bij geheime stemming over tot de aanduiding van een plaatsvervangend volmachtdrager 
in de buitengewone algemene vergadering van DE ARK op 8 mei 2012.  
De fractie Vlaams Belang neemt niet deel aan de stemming. 
De uitslag van de stemming is als volgt: 
De heer Tom Daniëls, raadslid, bekomt 22 stemmen op 26 stemmers, er waren 4 blanco stemmen. 
De heer Tom Daniëls, raadslid, Steenweg op Zevendonk 103, 2300 Turnhout, heeft de volstrekte meerderheid 
van de geldig uitgebrachte stemmen behaald en wordt aangeduid als plaatsvervangend volmachtdrager in de 
buitengewone algemene vergadering van DE ARK. 
Artikel 5 
De volmachtdrager wordt gemandateerd om op deze vergadering te handelen en te beslissen conform de 
besluiten die door de gemeenteraad zijn genomen over de agendapunten van de buitengewone algemene 
vergadering om de gemeente te vertegenwoordigen in de bijzondere algemene vergadering. 
Opvolging 
Origineel Secretariaat 
Kopie Aangeduide raadsleden 

DE ARK 
 
012. Goedkeuring deelname proeftuin Elektrische Voertuigen in Actie: concessie-overeenkomst 
oplaadinfrastructuur 
Samenvatting 
De stad Turnhout treedt op als partner binnen het EVA-project (Elektrische Voertuigen in Actie) dat als doel heeft 
het elektrisch rijden te stimuleren. Hiervoor worden twee gemengde oplaadeilanden op het grondgebied van 
Turnhout geïnstalleerd. Om de installatie van de oplaadinfrastructuur mogelijk te maken, moet er een 
intentieverklaring oplaadeilanden en concessie-overeenkomst met Bleu Corner goedgekeurd worden. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
Op 24 februari 2011 keurde het college van burgemeester en schepenen principieel de deelname aan de 
proeftuin elektrische voertuigen goed. 
Feiten en context 
Het Agentschap voor Innovatie door Wetenschap en Technologie (IWT) deed een oproep voor het opzetten van 
proeftuinen rond elektrische voertuigen. 
Verschillende private en publieke partners beantwoordden de oproep van het IWT. Hieruit zijn vijf platformen 
ontstaan, waarvan het EVA-platform er één van is. EVA staat voor Elektrische Voertuigen in Actie en de stad 
Turnhout is één van de partners binnen dit project. De kernpartners zijn Eandis, Federauto, Bleu Corner, 



Telenent, 4is, de Vrije Universiteit Brussel en de Universiteit Gent. De Vlaamse Overheid en het IWT steunen dit 
project. Daarnaast zijn er nog 21 andere partners waaronder enkele bedrijven en lokale besturen. 
Het project heeft als doel het elektrische rijden te stimuleren en om innovatie te steunen. Daarnaast wordt het 
mobiliteitsgedrag bestudeerd om de gevolgen voor de slimme netten en de uitbating van de laadpalen beter in 
kaart te brengen. Momenteel rijden er 3,7 miljoen voertuigen in Vlaanderen rond. Dit zorgt voor een CO2-uitstoot 
van 16 miljoen ton. Door het gradueel vervangen van voertuigen op fossiele brandstof door elektrische voertuigen 
treedt er een reductie van fijn stof op en daalt de CO2-uitstoot. Verwacht wordt dat er tegen 2020 ongeveer 
84.000 elektrische voertuigen gaan rondrijden, in 2033 zullen dit er ongeveer 925 000 zijn.  
Om de vooropgestelde doelstellingen van het EVA-project te kunnen behalen, wordt er laadinfrastructuur 
voorzien op het grondgebied van de deelnemende publieke partners. De stad Turnhout heeft recht op twee 
gemengde oplaadeilanden. De oplaadeilanden bevatten zes stopcontacten voor het opladen van elektrische 
fietsen en scooters en twee stopcontacten voor het opladen van wagens. Elk oplaadeiland bevat tevens een 
ingebouwde WiFi-hotspot. De sturing gebeurt via een slimme meter en datacaptatie via breedbandcommunicatie. 
De oplaadeilanden kunnen zowel door het eigen stadspersoneel als inwoners, toeristen, enz. gebruikt worden. 
De stopcontacten worden pas geactiveerd, nadat een gebruiker zich via een badge aan de oplaadpaal heeft 
geïndentificeerd. Voor en na het opladen staan de stopcontacten niet onder stroom. 
De stad Turnhout heeft de keuze om de elektriciteit gratis aan de gebruikers aan te bieden of om het verbruik 
door te rekenen. De facturatie wordt dan door Blue Corner geregeld. Er zijn verschillende betaalmogelijkheden 
mogelijk: inbegrepen in het parkeerticket, via SMS of via een laadkaart. Een volledige laadbeurt voor een wagen 
kost gemiddeld 2,8 euro (kostprijs van de verbruikte elektriciteit) en 0,5 euro voor een fiets. Een snelle lading van 
een wagen duurt ongeveer 1 uur, normaal opladen duurt 5 à 6 uur. Voor een fiets is dit 4 uur. 
Eandis en Telenet zorgen voor het plaatsen van de voetpadkasten en kabels en installeren de oplaadeilanden. 
Blue Corner levert de oplaadeilanden en zijn 100% in België vervaardigd.  
De oplaadeilanden worden kosteloos voor de stad Turnhout op twee locaties geïnstalleerd. 
Dienst Wegen, Groen en Mobiliteit onderzoekt welke locaties het meest geschikt zijn om de oplaadeilanden te 
installeren. 
Eandis voorziet kosteloos de nodige logistiek en ondersteuning (voorzien catering, opmaak informatiebrochure, 
ter beschikking stellen van projectmanager voor bijkomende uitleg enz.) voor de inhuldiging van de 
oplaadeilanden. 
De timing is voorzien rond juni – juli 2012. 
Naast de oplaadeilanden bestaat er de mogelijkheid om elektrische voertuigen aan te kopen. De stad Turnhout 
kan hiervoor subsidies ontvangen. De subsidieplafonds liggen per partner vast en worden berekend op het aantal 
en type voertuig. De factuurdatum en afschrijfritme bepalen hoeveel subsidie er voor het voertuig zal 
aangerekend worden. De subsidie dient enkel om de meerkost t.o.v. een klassiek voertuig te overbruggen.  
Daarnaast gaat Eandis ook 14 voertuigen aankopen. Iedere platformpartner kan kosteloos een voertuig voor drie 
maanden uitproberen. Voor de bestuurders wordt een korte opleiding voorzien. 
Voor de vervollediging van het dossier, moeten het college van burgemeester en schepenen de gedragscode en 
de Projectspecifieke Voorwaarden van de subsidieovereenkomst met het IWT goedkeuren en/of ondertekenen. 
Beide documenten werden aan het college voorgelegd ter goedkeuring. 
Voor het gebruik van de oplaadeilanden moet er een intentieverklaring oplaadeilanden en een concessie-
overeenkomst autolaadpaal en fietslaadpaal met Blue Corner goedgekeurd worden door de gemeenteraad. Het 
college van burgemeester en schepenen werd hiervan op de hoogte gebracht. 
Door de intentieverklaring goed te keuren en te ondertekenen, engageert Turnhout zich om: 

- De geschikte locaties te bepalen voor de oplaadeilanden in samenspraak met het EVA-platform met 
Eandis als contactpunt; 

- de nodige parkeerplaatsen toe te wijzen; 
- de toegewezen parkeerplaatsen te bewegwijzeren en te schilderen 
- een overeenkomst met Blue Corner betreffende de oplaadpalen af te sluiten; 
- een energieleveranciercontract af te sluiten zodoende het oplaadeiland van stroom te voorzien. 

De concessie-overeenkomst voor de auto- en fietsoplaadpaal met Blue Corner houdt concreet in dat Turnhout in 
concessie aan de concessienemer (Blue Corner) geeft, de uitbating: 

- 6 voor elektrisch fietsen bestemde parkeerplaatsen, goed voor een totaal van een laadstation met 6 
connectoren voor elektrische fietsen 

- 2 voor elektrische auto’s bestemde parkeerplaatsen, goed voor een totaal van een laadstation met 2 
connectoren voor elektrische auto’s 



- Aansluiting op het elektriciteitsnet 
De concessie wordt voor 3 jaar aangegaan en er wordt overeengekomen dat er geen vergoeding voorzien is voor 
de toegestande concessie.  
De volledige tekst van de intentieverklaring en concessie-overeenkomst worden als bijlage toegevoegd. 
Juridische grond 
Artikel 43 van het gemeentedecreet. 
Argumentatie 
Door als partner in het EVA-project te stappen, kan de stad Turnhout haar voorbeeldfunctie van duurzame stad 
extra in de kijker zetten. Dit project kan kaderen in het engagement dat de stad Turnhout met de provincie 
Antwerpen is aangegaan om tegen 2020 een klimaatneutrale organisatie te zijn. Door in te zetten op duurzame 
mobiliteit creeërt men een betere luchtkwaliteit en een (nog) grotere leefbaarheid binnen de stad Turnhout.  
Bovendien kan het voorzien van oplaadinfrastructuur (met WiFi-hotspot) interessant zijn voor de 
aantrekkingskracht van toeristen waar zowel de stad als de horeca baat bij hebben.  

Besluit 
De gemeenteraad keurt de intentieverklaring oplaadeilanden en de concessie-overeenkomst auto- en 
fietslaadpaal i.k.v. de proeftuinen elektrisch rijden EVA met Blue Corner goed. 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Milieudienst – Lina Nurali 
Kopie Wegen, Groen en Mobiliteit 
 
013. Kennisname van de evaluatie van het actieplan 2011 en het voortgangsrapport 2009-2011van het 
Strategisch plan ontwikkelingssamenwerking 
Paul Meeus: onze fractie onthoudt zich. 
Francis Stijnen:  het is een kennisname maar oké goed. Het is een kennisname.  
Samenvatting 
Het strategisch plan ontwikkelingssamenwerking 2009-2011 van de stad Turnhout werd eind 2008 goedgekeurd 
door de Vlaamse Overheid.  Jaarlijks dient een evaluatie gemaakt te worden van de actieplannen.  
De evaluatie van het actieplan 2011 en de evaluatie van het voortgangsrapport 2009–2011 moest  tegen 
15 maart 2012 ingediend worden bij de Vlaamse overheid, na advies van de stedelijke adviesraad voor 
ontwikkelingssamenwerking (Mondiale Raad). 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
De Vlaamse Overheid keurde het strategisch plan ontwikkelingssamenwerking 2009–2011  van de stad Turnhout 
goed, en besloot een convenant aan te gaan met de stad Turnhout voor 3 jaar. 
Feiten en context 
Jaarlijks dient  de stad Turnhout een evaluatie te maken van het voorbije werkingsjaar.  
Aangezien de convenant 2009–2011 ten einde liep, moest eveneens een evaluatie gemaakt worden van de 
voorbije drie jaar.  
Argumentatie 
De evaluatie van het actieplan 2011 en het voortgangsrapport 2009-2011 moest ter advies voorgelegd worden 
aan de gemeentelijke adviesraad voor ontwikkelingssamenwerking. De algemene vergadering van de Mondiale 
Raad van 29 februari 2012 voegde enkele zinnen toe in de evaluatie van het plan. Daarbij gaven zij een positief 
advies over de evaluatie van het actieplan 2011 en het voortgangsrapport 2009-2011. 
Het voortgangsrapport diende eveneens ondertekend te worden door de gemeentesecretaris. 
De evaluatie bevat een rapportering over de verschillende initiatieven zoals beschreven in het operationeel 
actieplan 2011. Het bevat ook een toetsing van het beleid aan de voortgangsindicatoren die in het convenant en 
het operationeel actieplan opgenomen werden. Tenslotte moest een financieel verslag toegevoegd worden. 

Besluit 
De gemeenteraad neemt kennis van de evaluatie van het actieplan 2011 en het voortgangsrapport  
ontwikkelingssamenwerking 2009-2011.    
Opvolging 
Origineel Leen Van den Putte, beleidsadviseur internationale samenwerking 
Kopie Pascale Van Bael, directeur burger en samenleving 
 



014. Goedkeuring te hechten aan het gewijzigde schoolreglement schooljaar 2012-2013 van de Stedelijke 
Handelsschool Turnhout 
Samenvatting 
De Stedelijke Handelsschool Turnhout verzoekt de gemeenteraad goedkeuring te hechten aan het 
schoolreglement voor het schooljaar 2012-2013. 

Motivering 
Feiten en context 
Elke inrichtende macht moet voor elk van zijn secundaire scholen een schoolreglement opstellen, waarin de 
rechten en plichten van elke leerling worden vastgelegd. 
Het schoolreglement moet bestaan uit tenminste het studie-, het orde- en het tuchtreglement. Het 
schoolreglement werd besproken in de schoolraad van 28 februari 2012. 
Juridische grond 

Bronnen Datum Datum laatste wijziging Onderwerp 

Omzendbrief  SO64 25.06.1969 28.09.2011 Structuur van het voltijds secundair onderwijs 

Nieuwe gemeentewet   De gemeenteraad regelt alles wat van 
gemeentelijk belang is 

Besluit 
De gemeenteraad hecht goedkeuring aan het schoolreglement voor het schooljaar 2012-2013 voor de Stedelijke 
Handelsschool Turnhout. 
Het schoolreglement wordt door de directie bij elke inschrijving  (= opname in het leerlingenbestand) en ook 
telkens bij het begin van het nieuwe schooljaar aan de betrokken leerling  (leerling/wettelijke 
vertegenwoordiger(s) ) voor akkoord ter ondertekening voorgelegd en overhandigd aan de leerling. 
Hoofdstuk 1: ONZE SCHOOL 
1  Welke vorming beogen wij? 
Ons pedagogisch project omvat volgende opvoedings- en opleidingsdoelstellingen: 

- kennis en vaardigheden verwerven 
- het ethisch bewustzijn ontwikkelen 
- de zin voor schoonheid en creativiteit stimuleren 
- een positief zelfbeeld opbouwen 
- een gezonde kritische geest ontwikkelen 
- probleemoplossend leren denken en vaardig leren handelen 
- communicatievaardigheden leren beheersen 
- solidair leren leven 
- democratisch leren samenleven en samenwerken 
- opvoeden tot gezonde mensen. 

2 Wie is wie? 
Om een volledig beeld van de organisatie te schetsen, vermelden we hieronder iedereen die bij de school 
betrokken is.  
2.1 Inrichtende Macht 
De inrichtende macht voor onze school is het Stadsbestuur van Turnhout. 
2.2 Directie 
De directeur en de adjunct-directeur staan in voor de dagelijkse leiding van de school. 
2.3 Personeel 
De groep van leraars vormt het onderwijzend personeel. 
Naast louter lesgeven vervullen ze nog andere taken: klastitularis, tutor, … 
Het opvoedende en administratieve personeel heeft als taak het toezicht en het begeleiden van leerlingen, en het 
meewerken aan het administratieve beheer van de school. 
Het dienstpersoneel zorgt voor het onderhoud van de gebouwen. Dit is belangrijk voor het goed functioneren van 
onze school. 
2.4 Leerlingenraad   
Via de leerlingenraad - met een vertegenwoordiger in elke graad - krijgen onze leerlingen meer 
verantwoordelijkheid en helpen ze mee het beleid van de school te dragen. Zij komen regelmatig samen om na te 
denken en te overleggen.  
De leerlingenraad vaardigt één of meerdere afgevaardigden af voor de schoolraad zodra een mandaat vrijkomt. 
 

Opmerking vooraf: 

Met ouders  bedoelen wij in dit reglement steeds: 

 of de ouders, of de personen die de leerling wettelijk of feitelijk onder hun bewaring hebben,  

 of de meerderjarige leerling zelf.  

Voor meerderjarige leerlingen die nog thuis wonen, vragen wij steeds dat de ouders mee ondertekenen ter kennisname 



 
 
 
 
 

 
2.5 Oudervereniging 
De oudervereniging werkt op een opbouwende wijze mee aan de opvoeding van al de leerlingen. 
Zij organiseert allerlei vergaderingen en activiteiten voor de ouders van de leerlingen en ondersteunt allerlei 
activiteiten op school. 
2.6 Beroepscommissie 
Bij deze commissie kunnen de ouders beroep aantekenen als ze niet akkoord gaan met de genomen beslissing 
van de delibererende klassenraad op het einde van het schooljaar.  De beroepscommissie onderzoekt de klacht 
grondig en deelt het resultaat mee aan de inrichtende macht.   
Voorzitter: de schepen van onderwijs 
Leden: de schepen van onderwijs, de directeur burger en samenleving en de jurist van het stadsbestuur 
Turnhout. 
2.7 Schoolraad 
In dit participatieorgaan hebben personeelsleden, ouders, leerlingen en de lokale gemeenschap inspraak 
(overleg- en adviesbevoegdheid) in het dagelijks onderwijsgebeuren in de school, waarvoor de inrichtende macht 
de eindverantwoordelijkheid draagt. De verslagen van de schoolraad liggen ter inzage op het secretariaat.  
2.8 C.L.B. (Centrum voor leerlingenbegeleiding) 
   Je CLB helpt 
Jouw CLB:  CLB (Centrum voor Leerlingenbegeleiding) : 

Vestiging Turnhout 
Rubensstraat 170    CLB-medewerkers :   
2300 TURNHOUT                                
  
tel. 014 41 64 39                         Dr. C. Van Aken  schoolarts 
fax 014 42 60 15    mevr. M. Notelteirs verpleegkundige 
turnhout@clb-kempen.be    mevr. S. Rogé  maatsch. assistente 

  www.clb-kempen.be   mevr. E. Hermans psycho-pedagogisch werker 
Openingsuren:   
Het centrum is elke werkdag open van 09.00 tot 12.00 uur en van 13.30 tot 16.30 uur. Elke 2e en 4e donderdag van 
de maand is het centrum tot 18.30 uur geopend. Je kunt met de medewerkers ook (telefonisch) afspraken maken 
voor andere gespreksuren. Het CLB sluit van 15 juli tot en met 15 augustus en tijdens de kerst- en paasvakantie 
(met uitzondering van 2 dagen in de kerstvakantie).  Tot 15 juli en vanaf 16 augustus is er  
permanentie voorzien.  Je belt best voor een afspraak, zodat de medewerkers je vlot kunnen verder helpen. 
We zijn er voor leerlingen, ouders en school. We werken op verschillende vlakken samen met de school, maar 
we behoren er niet toe. Je kunt dus gerust los van de school bij ons terecht. Je kunt alleen terecht bij het CLB dat 
samenwerkt met de school waar je ingeschreven bent. 
Waarvoor kan je bij ons terecht ? 
Centra voor leerlingenbegeleiding (CLB) bieden gratis informatie, hulp en begeleiding voor leerlingen, ouders en 
scholen. Je kunt bij je CLB terecht met heel wat vragen. Dit gebeurt discreet en in een sfeer van vertrouwen. 
Je kunt naar het CLB ….      Je moet naar het CLB… 

 als je ergens mee zit of je niet goed in je vel voelt; 

 je moeite hebt met leren; 

 voor studie- en beroepskeuzehulp; 

 vragen hebt over je gezondheid, je lichaam... ; 

 met vragen over seks, vriendschap en verliefdheid; 

 voor inentingen. 

 op medisch onderzoek; 

 als je te vaak afwezig bent op school (leerplicht); 

 voor een overstap naar het buitengewoon onderwijs; 

 om vroeger of net later aan de lagere school te beginnen; 

 bij een niet zo voor de hand liggende instap in het eerste 
leerjaar A of B van het secundair onderwijs. 

Voor een clb-tussenkomst is er een uitdrukkelijke toestemming nodig van de ouders als je jonger bent dan 12 
jaar. De leerlingen ouder dan 12 jaar kunnen dit zelf beslissen. 
Op onderzoek: het medisch consult secundair  
 1ste secundair                     12 / 13  jaar 

mailto:turnhout@clb-kempen.be
http://www.clb-kempen.be/


 3de secundair                     14 / 15  jaar 
Elke leerling moet verschillende keren op onderzoek bij de CLB-artsen en verpleegkundigen. Die onderzoeken 
zijn verplicht. Tijdens het onderzoek mag je aan de verpleegster en de dokter altijd vragen stellen. Je kunt ook 
met de dokter een afspraakje maken op een later tijdstip.  
Je kunt de onderzoeken ook door een andere arts laten uitvoeren maar daar zijn enkele voorwaarden aan 
verbonden. Die vraag je best aan je CLB.  
 
Inentingen secundair         Welke inentingen kan je krijgen ? 
Het CLB biedt gratis inentingen 
aan. Daarbij volgen we het 
‘vaccinatieprogramma’ dat door de 
overheid is aanbevolen.  
Om ze te krijgen moeten je ouders 
toestemming geven.  
 

 

 1ste secundair 
 

 
12 / 13 jaar 

 
Hepatitis B (Geelzucht) 2x 

 
 3de secundair 

 
14 / 15 jaar 

 

Difterie, Tetanus, Kinkhoest 

   

   

CLB-dossier 
Als je bij ons voor begeleiding komt, dan maken we een dossier. Daarin komt alles wat met jou en de begeleiding 
te maken heeft. We houden ons uiteraard aan enkele regels: 

 In het dossier komen enkel gegevens die nodig zijn voor de begeleiding.  
 We behandelen de gegevens met de nodige discretie en zorgvuldigheid.  
 We houden ons aan het beroepsgeheim en het ‘decreet rechtspositie minderjarigen’.  

Het dossier inkijken?  
Vanaf 12 jaar mag dat meestal, maar hierop bestaan enkele uitzonderingen. Ouders of voogd mogen het dossier 
dan enkel inkijken met jouw toestemming. Als je jonger dan 12 jaar bent, dan mogen je ouders of voogd het 
dossier inkijken. Dat geldt wel niet altijd en ook niet voor het volledige dossier. Voor gezondheidsgegevens 
bijvoorbeeld beslist de arts.  
Je kunt een kopie vragen van de gegevens die je mag inkijken. Inkijken gebeurt wel altijd samen met een 
gesprek om uitleg te geven. Die kopie is erg vertrouwelijk en mag niet voor iets anders dienen dan jeugdhulp.  
Je kunt vragen om sommige gegevens niet in het dossier op te nemen. Daarvoor moet je wel een ernstige reden 
hebben. Het mag bovendien niet gaan om gegevens die we verplicht verwerken, zoals de resultaten van de 
medische onderzoeken.  
Naar een andere school 
Als je naar een andere school gaat dan gaat je dossier naar het CLB waar die school mee samenwerkt. Je kunt 
je daartegen verzetten maar sommige gegevens geven we verplicht door. Dat kan je niet weigeren: 
identificatiegegevens, gegevens over leerplicht, inentingen, medisch onderzoek en de opvolging hiervan. 
Als je niet wilt dat je hele dossier naar je nieuwe CLB gaat dan moet je dat binnen de 10 dagen na je inschrijving 
in de andere school schriftelijk laten weten aan je (oude) CLB. Dat moet zo snel omdat je dossier anders 
automatisch verhuist met je inschrijving.  
En later ? 
We houden je dossier minstens 10 jaar bij op de hoofdzetel van jouw CLB, te tellen vanaf het laatste  
medisch consult. 
Hoofdstuk 2: ONZE SCHOOL ALS OPVOEDINGS- EN LEEFGEMEENSCHAP 
In dit onderdeel volgen een aantal reglementaire bepalingen in verband met de organisatie van het schoolleven.  
Geen enkele school kan zónder rechten en verplichtingen, afspraken en regels.  
Afspraken houden niet enkel verplichtingen in, maar maken ook duidelijk dat je als leerling een aantal rechten 
hebt.  Naast het recht op degelijk onderwijs heb je in de school ook recht op een faire behandeling, op 
begeleiding bij je taak als leerling en op inspraak op een aantal vlakken. 
1 Klare afspraken en regels 
1.1 Regelmatige leerling  
Een leerling wordt als regelmatige leerling beschouwd als: 
- voldaan is aan de toelatingsvoorwaarden voor het leerjaar waarin de leerling is ingeschreven, 
- het geheel van de vorming van dit leerjaar werkelijk en regelmatig gevolgd wordt, behoudens geval(len) van 

gewettigde afwezigheid. 
Enkel regelmatige leerlingen behalen op het einde van het schooljaar een officieel studiebewijs. 



1.2 Administratief dossier van de leerling en privacywet   
De school verwerkt gegevens betreffende de gezondheidstoestand van sommige leerlingen.  De privacywet geeft 
je het recht te weten welke gegevens de school over jou verwerkt en het recht deze gegevens te laten verbeteren 
als ze fout zijn of ze te laten verwijderen als ze niet ter zake doen. 
Foto’s van schoolevenementen (bijvoorbeeld van opendeur, uitwisselingsprojecten en sportdagen) kunnen                                                                                                                              
op de website geplaatst worden. Wens je nooit op zo’n foto te staan, dan meld je dit bij inschrijving op het 
leerlingensecretariaat. Voor gerichte foto’s in het kader van een promotiecampagne, vragen we steeds je 
expliciete toestemming. 
1.3 Instemming met het pedagogisch project en met het schoolreglement 
Voorafgaand aan een eerste inschrijving stelt de inrichtende macht de ouders en de leerling in kennis van het 
pedagogisch project en het schoolreglement van de school. De inschrijving is pas officieel op voorwaarde dat de 
ouders instemmen met het pedagogisch project en met het schoolreglement. 
Dit schoolreglement eerbiedigt de internationaal-rechtelijke en grondwettelijke beginselen inzake de rechten van 
de mens en van het kind in het bijzonder. 
1.4 Ouderbetrokkenheid 
De school stelt alles in het werk om de slaagkansen van leerlingen zo groot mogelijk te maken.  Dit is een 
gedeelde verantwoordelijkheid tussen school en ouders. De school verwacht dat ouders die worden uitgenodigd 
voor een oudercontact, op deze uitnodiging ingaan. Soms wordt ook een traject van begeleiding opgezet door de 
school.  Hiervoor rekent de school op de constructieve samenwerking met de ouders. 
De school is verplicht de leerplicht op te volgen.  De school werkt actief en zeer gericht aan de leefattitude ‘op tijd 
zijn’ en ‘aanwezig zijn’. De school rekent erop dat ook ouders hier hun verantwoordelijkheid opnemen.  De school 
informeert ouders altijd over spijbelgedrag, dit wordt niet getolereerd.  De school verwacht dat ouders een 
positieve houding aannemen tegenover Nederlands als voertaal op school. De school is echter steeds bereid een 
tolk in te schakelen indien dit noodzakelijk is voor een vlotte communicatie met anderstalige ouders. 
1.5 Herbevestiging van inschrijving 
Ben je reeds leerling op onze school, dan eist de school toch dat je je inschrijving herbevestigt i.f.v. het volgende 
schooljaar met de herinschrijvingskaart. Om organisatorische redenen vragen wij dat je de herinschrijvingskaart - die 
samen met de eindbeoordeling wordt uitgereikt - tijdens de eerste week van juli binnenbrengt. Lever je deze 
herinschrijvingskaart niet tijdig in, dan kan je niet langer rekenen op een gewaarborgde inschrijving voor het nieuwe 
schooljaar. 
1.5.1 Voorrangsregel 
Wenst je broer of zus bij ons school te lopen, dan kunnen zij gebruik maken van de voorrangsregel.  
De school zal de ouders hier jaarlijks schriftelijk over informeren. 
1.6 Weigeringsgronden 
De school kan de inschrijving weigeren op grond van volgende elementen: 

 je voldoet niet aan de wettelijke toelatings- en overgangsvoorwaarden; 

 de maximum opnamecapaciteit is bereikt; 

 je werd het vorige jaar of het daaraan voorafgaande schooljaar definitief uitgesloten; 

 onvoldoende draagkracht. 
1.7 Verandering van godsdienstkeuze/zedenleer volgend schooljaar 
Leerlingen die het volgende schooljaar van godsdienstkeuze / zedenleer wensen te veranderen, verkrijgen 
hiervoor op 1 september een formulier op het secretariaat. Dit formulier moeten de ouders binnen de 8 
kalenderdagen ondertekenen en terugbezorgen op het secretariaat. 
1.8 Verandering van school 
Verander je van school, dan melden je ouders dit onmiddellijk aan de directie. 
1.9 Afwezigheden 
1.9.1 Algemeen 
 Behalve als je gewettigd afwezig bent, neem je vanaf 1 september tot en met 30 juni deel aan alle 

lessen en activiteiten. Ook sportdagen, buitenschoolse activiteiten e.d. worden als normale schooldagen 
beschouwd. Indien je om een ernstige reden niet aan een van deze activiteiten deelneemt, dan 
bespreken jij of je ouders dit vooraf. Aangezien de organisatie van het schooljaar door de overheid 
wettelijk bepaald is en de schooldirectie daarop geen afwijking kan toestaan, is het onder geen enkele 
omstandigheid toegelaten om vroeger dan de vastgestelde vakanties uw kind van school weg te houden 
of het later te laten terugkeren. Ouders die dit toch doen overtreden de leerplichtwet en kunnen hiervoor 
gesanctioneerd worden. Indien uw kind in de loop van een schooljaar van school verandert, dan zal de 



oude school aan de nieuwe school laten weten hoeveel dagen uw kind reeds problematisch afwezig 
geweest is. 

1.9.2 De onderwijsreglementering laat slechts afwezigheden toe om volgende redenen: 
- omdat je ziek bent of een ongeval hebt gehad; 
- omdat je een familieraad moet bijwonen; 
- omdat je opgeroepen of gedagvaard bent voor gerechtelijke zaken; 
- omdat de school door overmacht niet bereikbaar is (vb. wateroverlast); 
- omdat de school in sommige omstandigheden (vb. staking) niet in leerling-opvang kan voorzien; 
- omdat je onderworpen bent aan een maatregel opgelegd in het kader van de bijzondere jeugdzorg 

(vb. plaatsing in een instelling door de jeugdrechter); 
- omdat je proeven moet afleggen voor de examencommissie van de Vlaamse Gemeenschap; 
- omdat je een preventieve schorsing hebt gekregen, of tijdelijk of definitief werd uitgesloten  
     (zie onder orde- en tuchtmaatregelen). 

1.9.3 Er zijn bijzondere regels voor: 
- topsporters die door de selectiecommissie het topsportstatuut A of B toegekend kregen, kunnen een 

aantal dagen afwezig blijven om deel te nemen aan stages, tornooien of wedstrijden (maar niet voor 
de training): 
-  in de eerste graad: gedurende maximaal 20 halve lesdagen, 
- in de tweede graad: gedurende maximaal 40 halve lesdagen, 
- in de derde graad: gedurende maximaal 40 halve lesdagen. 

- moslims en joodse leerlingen: wanneer je ouders vooraf melden dat je deelneemt aan het beleven 
van een van de volgende feestdagen, heb je vrij: 
- moslims: het Suikerfeest (1 dag) en het Offerfeest (1 dag), 
-  joodse leerlingen: het joodse nieuwjaar (2 dagen), de Grote Verzoendag (1 dag), het 

Loofhuttenfeest (eerste 2 dagen), het Paasfeest (4 dagen) en het Wekenfeest (2 dagen). 
- leden van de Vlaamse scholierenkoepel v.z.w.: 

 zij kunnen deelnemen aan activiteiten verbonden aan hun lidmaatschap. 
1.9.4 Andere afwezigheden moet je steeds vooraf bespreken met de directie. Zij gaat na of deze 

afwezigheden reglementair mogelijk zijn en zij beslist of zij ze al dan niet aanvaardt. Je hebt dus geen 
recht op deze afwezigheden. Wij denken aan afwezigheden: 
- om persoonlijke redenen, 
- n.a.v. een huwelijksplechtigheid van een naast familielid of van iemand die bij jou thuis inwoont, 
- n.a.v. het overlijden van een van je ouders, een broer of zus, een van je grootouders of van iemand 

die bij jou thuis inwoont, 
- n.a.v. je selectie door een erkende federatie voor deelneming aan een culturele of een 

sportmanifestatie, 
- n.a.v. een rijexamen (nadien breng je het attest van het rijexamencentrum binnen).  
 Plan echter nooit een rijexamen in de week voorafgaande aan proefwerken. 
- … 
 Noot:  een afwezigheid wegens ‘familiale omstandigheden’ wordt niet aanvaard, tenzij de  
  familiale omstandigheden worden omschreven. Voor omstandigheden met een   
  uitgesproken privékarakter wordt rechtstreeks contact opgenomen met de directie. 

1.9.5 Voor afwezigheden om medische redenen bestaan er vaste regels. 
- Een medisch attest is niet nodig bij gewoon schoolverlet, d.i. een korte afwezigheid wegens ziekte 

van een, twee of drie opeenvolgende dagen. Dan bezorg je een ondertekende verklaring van je 
ouders. 

- Een medisch attest is wel nodig bij langdurig en veelvuldig schoolverlet. 
-  Ben je vier of meer opeenvolgende kalenderdagen afwezig wegens ziekte (d.i. een lange 

afwezigheid), dan volstaat een verklaring van je ouders niet. 
- Heb je gewoon schoolverlet reeds viermaal uitsluitend verantwoord met een ondertekende 

verklaring van je ouders, dan moet je vanaf dan ook voor elke korte afwezigheid van een, twee 
of drie opeenvolgende dagen een medisch attest bezorgen. Je ouders worden hiervan 
schriftelijk op de hoogte gebracht. 

-  Bij ziekte tijdens de proefwerken moet je steeds een medisch attest inleveren. 



Een medisch attest is slechts rechtsgeldig indien het is uitgereikt door een geneesheer, een 
geneesheerspecialist, een psychiater, een orthodont, een tandarts, de administratieve diensten van een 
ziekenhuis of van een erkend labo. 

1.9.6 Afwezigheid bij kleine toetsen, huistaken, klasoefeningen, persoonlijk werk, praktijkuren of stages: 
Als je om gelijk welke reden aan een gewone overhoring, klasoefening, huistaak of persoonlijk werk niet 
deelneemt, kan je verplicht worden om die achteraf te maken. Je neemt daarvoor steeds contact op met 
de leerkracht. Bij nalatigheid ontvang je de quotering 0. 
Als je langdurig afwezig bent, kan de directie ook beslissen of je niet gevolgde lesuren praktijk of stages 
moet inhalen. Zij doen dit steeds in samenspraak met de begeleidende klassenraad of met de 
stagebegeleiders. Zij beslissen ook hoe en wanneer je ze dan moet inhalen. 

  1.9.7   Afwezigheid bij grote toetsen: 
In principe ben je verplicht om een grote toets in te halen. Je neemt zelf daarvoor contact op met de 
vakleerkracht. 
Sanctie: je krijgt een ‘nul’ als je deze voorwaarden niet vervult. 
Tijdstip: grote toetsen worden ingehaald op vrijdagnamiddag van 15.45 uur tot 16.30 uur. Leerlingen van 

7 BSO en leerlingen met een 8ste lesuur kunnen uitwijken naar woensdagmiddag van 12.30 tot 13.30 
uur. Je kan slechts één grote toets per vrijdag inhalen. Bij meerdere grote toetsen wordt er een 
alternatief voorgesteld. 

1.9.8    Afwezigheid bij proefwerken: 
Kan je om een geldige reden niet deelnemen aan één of meer proefwerken, dan verwittig je de adjunct-
directeur hiervan onmiddellijk.  Hij beslist in samenspraak met de klassenraad of én wanneer je deze 
proefwerken moet inhalen. Dit wordt aan je ouders meegedeeld. 
Bij ziekte tijdens de proefwerken lever je steeds een doktersattest in, alsook voor een afwezigheid de dag 
vóór het begin van de proefwerkenreeks. 
Bovenvermelde afspraken gelden eveneens voor proefwerken of deelproefwerken die vóór de eigenlijke 
proefwerkenreeks op de agenda staan. 

1.9.9  Afwezigheid tijdens studie-uitstappen, sportdagen, excursies,  uitwisselingsprojecten… : 
Ben je ziek op dergelijke dagen, dan staaf je je afwezigheid met een medisch attest.  

1.9.10   Praktisch: 
Een algemene regel is dat je ouders steeds de school verwittigen als je afwezig bent. 
- Is de afwezigheid te voorzien en/of vereist ze het voorafgaand akkoord van de directie, dan brengen 

je ouders de school vooraf schriftelijk op de hoogte. 
- Bij onvoorziene afwezigheid delen je ouders de reden zo vlug mogelijk mee.  Eventueel eerst 

telefonisch, later schriftelijk.  Je levert het bewijsstuk in bij je terugkeer op school.  Ben je langer dan 
10 opeenvolgende lesdagen afwezig, dan bezorg je het attest onmiddellijk aan de school. 

Je moet dus uiteindelijk voor elke afwezigheid een schriftelijk bewijs voorleggen.  (Vermeld steeds 
naam, klas en datum bovenaan.)  
Je bezorgt dit bewijs aan de verantwoordelijke studiemeester de eerste dag na je afwezigheid vóór je 
naar de klas gaat. 
Spijbelen kan niet! 
Bij overtreding word je van kortbij gevolgd, zowel door de school als door het CLB. 
Overtredingen van de regels i.v.m. afwezigheden hebben op termijn trouwens gevolgen voor je statuut 
als ‘regelmatige leerling’, met mogelijk moeilijkheden i.v.m. de bekrachtiging van je studies en de 
leerplicht. 

1.10  Verplaatsingen van en naar de school 
Je komt rechtstreeks van je woonplaats naar de school en je begeeft je naar de speelplaats. 
Na de lessen ga je onmiddellijk via de kortste weg naar huis. De schoolverzekering komt anders niet tegemoet bij 
ongevallen. 
1.11  Hoofdingang 
Je maakt géén gebruik van de hoofdingang bij het binnenkomen. Je kan wel de school verlaten langs de 
hoofdingang.  
1.12  Laatkomers 
Als je te laat komt, meld je je altijd aan het onthaal. Zonder toegangsbewijs word je niet tot de lessen toegelaten. 
Ben je driemaal te laat zonder ernstige reden, krijg je automatisch een strafstudie opgelegd op 
woensdagnamiddag. 



Indien je gebruik maakt van het openbaar vervoer en je bent te laat, dan meld je je steeds op het onthaal. Daarna 
ga je dadelijk naar de klas. 
1.13  Fietsenberging 
De fietsenrekken aan de hoofdingang zijn enkel voor leerkrachten. 
Leerlingen plaatsen hun fiets in de fietsenkelder. Vanaf de parking ga je te voet met je fiets aan de hand! 
Doe steeds je fiets op slot en laat niets achter op je bagagedrager. 
Bromfietsen stal je op de daartoe voorziene plaatsen. 
De school is niet verantwoordelijk bij diefstal of beschadiging van je fiets of bromfiets. 



1.14 Wagenparking  
Je maakt geen gebruik van de schoolparking aan de Steenweg op Tielen.  
1.15  Wat kost een jaar studeren aan de SHT? 
1.15.1 Verplichte en niet-verplichte uitgaven: 

Bij je inschrijving of bij het begin van het schooljaar ontvang je samen met dit schoolreglement een lijst 
met financiële bijdragen die van jou of je ouders kunnen worden gevraagd. Deze lijst bevat zowel 
verplichte als niet-verplichte uitgaven. 
Verplichte uitgaven zijn bijvoorbeeld het betalen van het huurfonds voor handboeken, aanschaf van 
werkboeken, het betalen van kopieën, schooluitstappen. Voor leerlingen die ’s middags op school blijven 
is er ook het drankje in de refter.  Zaken die de school als enige aanbiedt, bijvoorbeeld turnkledij met 
logo van de school, koop je verplicht aan op school. 
Niet verplichte uitgaven zijn bijvoorbeeld een extra consumptie in de middagrefter, of een activiteit waar 
je niet verplicht aan moet deelnemen (bijvoorbeeld meerdaagse reis voor de laatstejaars). Als je echter 
aankoopt of deelneemt, dan moeten jij of je ouders er wel de bijdrage voor betalen. 
Voor sommige posten vermeldt de lijst vaste prijzen waarvan niet afgeweken wordt, voor andere posten 
zijn enkel richtprijzen vermeld.  
De inrichtende macht baseert zich voor het bepalen van de richtprijs op de prijs die de zaak of activiteit 
vorig schooljaar kostte. Deze lijst werd besproken in de schoolraad. 

1.15.2 Afwijkende bijdrageregeling 
- Indien jij of je ouders problemen ondervinden met het betalen van de schoolrekening, kunnen jullie 

contact opnemen met de directeur. Na overleg worden er afspraken gemaakt over een aangepaste 
betalingsregeling. Wij verzekeren jou en je ouders een discrete behandeling van jullie vraag. 

- Gescheiden ouders informeren de school over wie (vader en/of moeder) de schoolrekening zal betalen. 
Ongeacht het voormelde blijven beide ouders na scheiding aanspreekbaar voor het gehele bedrag van 
de schoolschulden. 

1.15.3 Betalingsmodaliteiten 
1.15.3.1  Wijze van betaling: de betaling gebeurt steeds via een overschrijvingsformulier. 
1.15.3.2 Tijdstip  
 De school stuurt steeds 3 schoolrekeningen op jaarbasis. 

Half september ontvangen jij of je ouders een eerste schoolrekening van 100 Euro. Dit is een voorschot 
op de kosten van het huurfonds, refterkosten eerste semester, … 
Eind januari ontvangen jij of je ouders een tweede schoolrekening. Deze rekening omvat alle gemaakte 
kosten tot op dat tijdstip min het voorschot van 100 Euro. 
Midden mei ontvangen jullie de laatste schoolrekening. Het betreft hier de refterkosten van het tweede 
semester en de eindafrekening van de kopieën. 

1.15.3.3  Betalingstermijn 
Jij of je ouders wordt steeds verzocht te betalen binnen uiterlijk 1 maand na datum van de schoolrekening. 
Gespreide betaling : Om de financiële lasten te spreiden over het totale schooljaar, biedt de school de 
mogelijkheid om in een systeem van gespreide betaling te stappen. Van oktober t/m april betalen jij of je 
ouders een vast bedrag (vb. € 40) afhankelijk van de gekozen studierichting. In mei maakt de school een 
gedetailleerde afrekening. 

1.15.3.4. Invorderingsprocedure  niet betaalde schoolrekeningen 
               Voor schoolrekeningen van het lopende schooljaar die per 30 juni onbetaald blijven, versturen wij  per 1    
               september van het daaropvolgende schooljaar een laatste herinnering.  
               Indien uiterlijk op 30 september daaropvolgend  de rekening niet betaald werd, dan wordt een  
               deurwaarder aangesteld. De kosten van de deurwaarder zijn steeds  ten laste van de schuldenaar. 
               Indien u de ingebrekestelling door de deurwaarder niet betaalt, dan stelt de school een advocaat aan  
               die een dagvaarding opmaakt. Het dossier wordt behandeld door de vrederechter. 
1.15.3.5  Kosten bij annulering 

De afwezigheid van een leerling bij een verplichte uitstap of sportdag kan nooit leiden tot het terugvorderen 
van de gemaakte kosten. (vb. de autobus). 

1.15.3.6 Kosten voor educatieve reizen binnen de schooluren, voor de sportdag, culturele en sociale activiteiten,  
              worden  via de schoolrekening geïnd. 

De organiserende leerkracht zal de activiteit steeds vooraf via een brief of schoolagenda aan de ouders 
bekend maken. 



 
1.15.3.7 Schoolreissparen 

De school vindt het belangrijk dat alle leerlingen kunnen deelnemen aan meerdaagse reizen. Aangezien 
de kosten voor dergelijke uitstappen flink oplopen, heeft de school gekozen voor een spaarsysteem. 
Voor meerdaagse reizen (afdeling Toerisme, skistage 6 LOSP, internationale uitwisselingen) werd een 
spaarformule uitgewerkt.  
Je klastitularis zal in de loop van de maand september de spaarformule toelichten. Onder zijn 
begeleiding vul je de nodige documenten in, die achteraf door jouw ouders gehandtekend worden. Wil je 
mee met de reizen van de 5de en 6de jaren, dan stap je in het spaarsysteem of betaal je het voorschot als 
bewijs van deelname.  

1.16 Lessen die wegvallen 
Lessen die wegvallen omwille van de afwezigheid van een leerkracht, worden nuttig opgevangen. Tenzij anders 
meegedeeld, heb je steeds de boeken en notities bij je, die je normaal in deze les gebruikt. 
Enkel leerlingen van 5de, 6de en 7de jaren krijgen toelating om het laatste lesuur de school te verlaten indien dit 
lesuur wegvalt. Een lesdag eindigt evenwel nooit voor 15.00 uur.  
De leerlingen noteren in hun schoolagenda: "einde lessen om … uur” en laten deze aantekening handtekenen 
door de leraar. Nog dezelfde dag laten zij deze notitie ook door hun ouders ondertekenen. Indien niet (tenzij 
geval van heerkracht), krijgen die leerlingen bij een volgende ‘gelegenheid’ geen toelating meer de school 
vroeger te verlaten. 
1.17 Lessen lichamelijke opvoeding 
Neem je wegens ziekte niet deel aan bepaalde oefeningen of het geheel van het vak lichamelijke opvoeding, 
vraag dan aan je huisarts een "medisch attest voor de lessen lichamelijke opvoeding en sportactiviteiten op 
school".  
Dit attest biedt de leerkracht LO de mogelijkheid alternatieve oefeningen aan te bieden, waarbij het gewonde 
lichaamsdeel toch gespaard blijft. Neem je regelmatig of gedurende langere tijd niet deel aan deze lessen, krijg je 
een vervangtaak.  
Het gedetailleerde doktersattest staat op Intradesk (Smartschool) en kan door de leerling gedownload worden. 
Indien een leerling toch een oud attest binnenbrengt, krijgt hij maximaal 2 weken tijd om een vernieuwd 
exemplaar te laten invullen. Neem je eenmalig niet deel aan de lessen L.O., dan volstaat een gehandtekende 
nota van de ouders in de agenda. 
Tijdens de lessen lichamelijke opvoeding draag je steeds de turnkledij van de school. Er worden géén 
uitzonderingen op deze regel toegestaan. 
Het gebruik van de snoep- en drankautomaten in de sporthallen is verboden. 
1.18 Opendeurdag 
De aanwezigheid van onze leerlingen tijdens de opendeurdag is onontbeerlijk. Indien men vraagt om je 
medewerking (opbouw, afbraak, aanwezigheid), dan ben je verplicht op deze vraag in te gaan. 
1.19 Naschoolse activiteiten 
Indien je vakleerkracht het noodzakelijk acht, ben je verplicht deel te nemen aan activiteiten die nuttig zijn voor je 
opleiding of passen binnen het opleidingsprofiel van je afdeling. (vb. scholencross, e.a.) 
1.20 Dagindeling 
1.20.1 Dagverloop 
 De lestijden zijn als volgt: 
 van 08.25 tot 12.05 uur (woensdag tot 12.00 uur) 

 van 12.50 tot 15.40 uur of 16.30 uur 
Op woensdagnamiddag, zaterdag en zondag heb je geen les. 
De leerlingen van 7 Publiciteit hebben wel stage op woensdagnamiddag. 
 Pauzes : 
 - voormiddag : van 10.10 tot 10.25 uur (woensdag tot 10.20 uur) 

 - middag  : van 12.05 tot 12.50 uur 
 - namiddag : van 14.35 tot 14.50 uur 
1.20.2 Lesonderbrekingen (10.10 uur en 14.35 uur) 
 Je verlaat de klas en gaat onmiddellijk naar de speelplaats. 

Sta je in voor de orde, dan doe je dat efficiënt en snel, en je gaat daarna onmiddellijk naar de 
speelplaats. De leerkracht sluit het klaslokaal. 

 De halletjes, die toegang verlenen tot de gangen, blijven volledig vrij. Je houdt je daar dus niet op. 



 Je bevindt je nooit zonder toestemming tijdens pauzes in het schoolgebouw! 
 
1.20.3 Middagpauze 
 Alle punten, vermeld onder item 1.20.2, gelden ook tijdens de middagpauze. 

 Je onttrekt je nooit aan het toezicht van personeelsleden. Je verlaat nooit de school zonder toelating.  Je 
plaatst geen boekentassen, broodbak of brooddozen in de halletjes. 

1.20.4 Refter 
Op advies van het Oudercomité en de Directieraad werd beslist dat leerlingen van de eerste tot en met 
de vijfde jaren onder geen enkel beding een uitzondering maken op de regel: ofwel eet je ‘s middags in 
de school, ofwel ga je ‘s middags naar huis (voor leerlingen die in Turnhout wonen).  
Bij het begin van het schooljaar delen je ouders schriftelijk mee of je het middagmaal op de school of 
thuis gebruikt. De gekozen regeling geldt dan voor het volledige schooljaar. 
- Leerlingen van de zesde en zevende jaren hebben de mogelijkheid om buiten de school het 

middagmaal te gebruiken. Toch vragen wij met aandrang dat ook deze leerlingen zo veel mogelijk 
tijdens de middagpauze in de school blijven. De middagpauze is namelijk erg kort. 
Belangrijk: 
Wij wijzen erop dat de ouders burgerlijk verantwoordelijk zijn voor ongevallen en ongeregeldheden 
die zich voordoen buiten de school tijdens de middagpauze. Enkel voor die leerlingen die thuis, of op 
een door de directie toegestaan adres het middagmaal gebruiken, is de verplaatsing onder de 
middag gedekt door de schoolverzekering. De weg van en naar een drankgelegenheid valt nooit 
onder de schoolverzekering. Enkel de school valt als plaats waar het middagmaal gebruikt wordt, 
onder de schoolverzekering. 

- De leerlingen worden verdeeld over één of twee refterbeurten; ieder krijgt een vaste plaats . 
- In de refter kan je drank verkrijgen. Die drank consumeer je ook daar. 
-    We houden ons aan de regels van beleefdheid en hygiëne. 
- Ben je je boterhammen vergeten, dan krijg je nooit toestemming om naar huis te gaan of iets te gaan 

kopen. 
- In het kader van de “groene school” gebruik je steeds een brooddoos en leef je de afspraken na met 

betrekking tot het afvalbeleid op school.  
1.20.5 Einde van de lesdag 

- Je verlaat de klas nooit vóór het belsignaal. 
- Je plaatst je stoel op je tafel. 
- Sta je in voor de orde, dan maak je het bord schoon (afwassen) en maak je de vuilnisbak leeg. 

1.20.6 Avondstudie 
Op maandag, dinsdag en donderdag is avondstudie voorzien van 15.40 tot 16.30 uur.  

1.20.7 Huiswerkklas 
In het kader van de GOK-werking is er mogelijkheid tot een huiswerkklas van 15u40 tot 16u30. De 
verantwoordelijke leerkracht nodigt de leerling uit. Dit engagement is niet vrijblijvend. 

1.20.8 Remediëring 
De klassenraad of een vakleerkracht kan beslissen dat je voor een bepaald vak een aantal 
remediëringslessen volgt op school. Die beslissing is niet vrijblijvend.  Dit kan ook op een 
woensdagnamiddag. 

1.20.9 Tutoraat 
Sommige leerlingen komen voor remediëring in aanmerking in het tutoraatproject. Dit engagement is 
niet vrijblijvend. De lessen vinden plaats na schooltijd. 

1.21 Veiligheid en gezondheid op school 
1.21.1 Gezondheid op school 

Op het schoolterrein geldt een algemeen rookverbod. Je gebruikt of verhandelt geen rookartikelen, 
drugs,  alcoholische dranken of shopping goods. Overtredingen hiertegen kunnen leiden tot je uitsluiting.  
Het dealen van drugs leidt automatisch tot een definitieve uitsluiting.  
Dezelfde regels gelden tijdens alle activiteiten die door de school worden georganiseerd tijdens of na de 
normale schooluren, in of buiten de school. 
Omwille van de veiligheid vragen wij dat het voet- en fietspad voor het schoolgebouw wordt vrijgehouden.  



1.21.2  Ongevallen op school 
Verzekeringen: 
Onze leerlingen zijn verzekerd tegen ongevallen op school en op weg van en naar de 
school/stageplaats. De verzekering geldt enkel voor lichamelijke letsels en dus niet voor stoffelijke 
schade (aan fietsen, kledij, ruiten…). 
Indien door bewezen schuld van een leerling een beschadiging wordt aangebracht (bijvoorbeeld aan 
schoolmeubilair, schoolgebouwen, fietsen en kleding), dan wordt daarvoor een schadevergoeding 
gevorderd via de directie.  Indien je betrokken bent bij een ongeval binnen of buiten de school, nemen jij 
of je ouders onmiddellijk contact op met de huismeester.  Hij vult een ongevalaangifte in, vertelt wat er te 
doen staat en volgt jouw dossier op. 

1.21.3 Arbeidsgeneeskundig onderzoek bij stage 
Indien, naar aanleiding van de risico-analyse van de werkplaats, blijkt dat een arbeidsgeneeskundig 
onderzoek noodzakelijk is voor je stage, dan ben je verplicht hierop in te gaan. 

1.22 Houding 
1.22.1 Beleefdheid - taalgebruik 
 Je gebruikt een verzorgde taal en je neemt een fijne houding aan. 
 Nederlands is de voertaal op onze school. 
1.22.2 Aandacht voor jezelf 

- Je legt de nodige zorg aan de dag voor je materiaal, je kleding en je algemeen voorkomen. Je draagt 
geen extravagant kapsel, je kledij is sober.  Tatoeages draag je niet op zichtbare plaatsen. 1 piercing 
in het gezicht is toegelaten. Bij discussie beslist de directie. 

-  Je jas, turngerei,... voorzie je van een naamteken! Je laat nooit geld of waardevolle voorwerpen 
onbeheerd achter in boekentassen, jassen enzovoort. 
Jassen en handtassen horen niet in het klaslokaal, maar aan de kapstok of in je locker! 

-  Jij alleen bent verantwoordelijk voor je persoonlijke bezittingen. 
1.22.3 Hoofddeksels 

- Je draagt geen pet in het gebouw. 
1.22.4 Hoofddoek 

- Tijdens de lessen lichamelijke opvoeding draag je omwille van hygiënische redenen nooit een 
hoofddoek. De hoofddoek wordt verwijderd bij het betreden van de sporthal. 

- Op stage draag je enkel een hoofddoek als de stagegever dit toelaat. 
1.22.5 Eetgewoonten 

Je eet niet in de klas of in de gang, op de speelplaats mag dat wel!  Het betreffende afval doe je in de 
daartoe voorziene vuilnisbak.  Kauwgom is uitdrukkelijk verboden. Om gezondheidsredenen mag je 
tijdens de leswisseling plat water drinken in een meegebracht flesje. Tijdens de les en in de gang wordt 
niet gedronken. 

1.22.6 Zorg voor lokalen en materiaal 
- Je houdt elk klaslokaal in een nette staat: herbruikbaar papier in de kladbox, papierresten in de gele 

plastic bak, ander afval in de vuilnisbak.   
- Het materiaal behandel je met de nodige zorg: banken, stoelen, boeken en locker (Je doet je locker 

steeds op slot).  Je bedient de zonweringen enkel onder toezicht van een leerkracht. 
- Beschadigingen worden op jouw kosten hersteld (geldt ook voor aanplantingen). 
- Toestellen zoals gsm, MP3-speler,… mogen nooit operationeel zijn op het schoolterrein. Overtreed 

je deze regel, dan krijg je een strafstudie. De school kan en wil de verantwoordelijkheid bij verlies 
niet dragen en zal geen stappen ondernemen om gestolen toestellen op te sporen. 

- Een breekmes gebruik je enkel wanneer de leerkracht dit toelaat. 
1.23 Allerlei 
1.23.1 Energiebesparende maatregelen 
 

- Bij koud weer blijft tijdens de lessen het luikje gesloten.  
- Bij het verlaten van het lokaal sluit je het luikje en doof je alle lichten. 

1.23.2 Printen 
Printen en kopiëren voor persoonlijk gebruik is verboden op school.  



1.23.3 Naschoolse sport op woensdag 
- Je schoolverzekering loopt normaal door voor deze activiteiten. Deze activiteiten zijn niet verplicht. 

Je aanwezigheid wordt steeds genoteerd. Je ouders kunnen, indien zij dat wensen, de volgende 
morgen de school telefonisch contacteren om te vernemen of je werkelijk aan de sportactiviteit hebt 
deelgenomen. 

- Je neemt je lunch in de middagrefter van 12.05 tot 12.25 uur. Ga je thuis eten, dan zorg je ervoor 
tijdig terug te zijn. Blijf je in de refter, dan ga je om 12.25 uur naar de sporthal. De activiteiten 
beginnen om 12.30 uur en eindigen om 14.30 uur. Na de sportactiviteiten ga je rechtstreeks naar 
huis. 

      -   Je gebruikt geen alcoholische dranken en je rookt niet tijdens de gehele duur van de activiteit. 
1.23.4  Smartschool (digitaal leerplatform) 
             Als ondersteuning voor de lessen en als communicatiemiddel maken wij gebruik van het digitale 

leerplatform Smartschool. Je kan dit gebruiken om leerkrachten en medeleerlingen te contacteren. 
Afspraken (vb. data van toetsen, taken, proefwerken voor de reeks,…) gemaakt door de leerkracht met 
leerlingen via smartschool zijn bindend. Daarom raadpleeg je regelmatig smartschool.  

 Je krijgt bij het begin van het schooljaar een gebruikersnaam en een wachtwoord. Uiteraard horen hier 
ook afspraken bij en die krijg je door middel van een bericht dat je ontvangt op je Smartschoolaccount. 
Wij rekenen er op dat je de afspraken respecteert. Oneigenlijk gebruik zal op een gepaste wijze worden 
gesanctioneerd.  

2 Orde-en tuchtmaatregelen 
2.1 Ordemaatregelen 
Wanneer je een storend gedrag vertoont of je past de leefregels van de school niet toe, dan nemen de 
personeelsleden van de school ordemaatregelen, o.a.: 
- een waarschuwing geven, 
- een schrijfstraf of een aangepaste taak, 
- een verwijdering uit de les (roze brief), 
 De strafstudie vindt in principe plaats op woensdagnamiddag. Je bent verplicht in de refter op school te 

blijven eten van 12.05 uur tot 12.25 uur. 
- … 
Voorbeelden van feiten die kunnen leiden tot strafstudie: 
- driemaal te laat komen zonder ernstige reden, 
- ernstig of bij herhaling de les of het schoolleven verstoren, 
- niet overeenkomstig de richtlijnen van het reglement of van het schoolpersoneel 

gedragen, 
- de opgelegde taken niet uitvoeren, 
- spieken, 
- … 
Volg je deze ordemaatregelen niet op, dan volgen er zwaardere sancties. 
Tegen een ordemaatregel is geen beroep mogelijk. 
2.2 Begeleidende maatregelen 
De school zal, indien mogelijk, gebruik maken van begeleidende maatregelen om het (studie)gedrag van 
leerlingen bij te sturen en de probleemsituatie op school te neutraliseren. 
2.2.1. Werkstudie 
Indien je onvoldoende presteert én ondanks een waarschuwing niet bereid bent je achterstand weg te werken, kan 
de leerkracht of klassenraad je een werkstudie opleggen. De werkstudie heeft een verplicht karakter en de lengte 
ervan wordt bepaald door de leerkracht of klassenraad.  
Zet je je onvoldoende in tijdens de werkstudie, dan leidt dit automatisch tot een strafstudie. 
2.2.2. Studiecontract (Leren leren) 
Dit is een geschreven begeleidingsplan met bindende regels i.v.m. je studie-inzet.  
Zowel de leerling als de ouders ondertekenen dit studiecontract. 
Het contract wordt opgevolgd. 
2.2.3. Gedragscontract 
Dit is een geschreven begeleidingsplan met bindende regels i.v.m. je gedrag, aanwezigheid, …   
Zowel de leerling als de ouders ondertekenen dit gedragscontract. Het contract wordt opgevolgd. 
 



2.2.4. De school maakt gebruik van herstelgericht groepsoverleg (HERGO), de korte time-out (ARKTOS) of de 
lange time-out (CIRKANT). Jij en je ouders dienen wel in te stemmen met deze begeleidende maatregel. Wij raden 
ouders en leerlingen sterk aan gebruik te maken van dit aanbod. 
2.3 Tuchtmaatregelen 
2.3.1. Omwille van zware overtredingen of ernstige feiten kan de directie je 
- tijdelijk uitsluiten van de school voor een maximale duur van 10 lesdagen. 

Zware overtredingen zijn o.a.: 
- Je verlaat de school zonder toestemming tijdens de middagpauze. 
- Je verlaat de school tijdens de lessen (‘spijbelen’). 
- Je verwondt iemand opzettelijk. 
- Je komt je studie/gedragscontract niet na.  
- Ordemaatregelen hebben tot niets geleid. 
- Je stelt ernstige of wettelijk strafbare feiten. 
- … 

- definitief uitsluiten van de school na advies van de begeleidende klassenraad. De 
definitieve uitsluiting gaat in uiterlijk op 31 augustus van het schooljaar. 

2.3.2 In afwachting van een eventuele tuchtmaatregel, kan je preventief geschorst worden: de toegang tot de 
school wordt je voor enige tijd ontzegd. Een preventieve schorsing wordt genomen in uiterst dringende 
omstandigheden: 

- voor zware gedragsproblemen die kunnen leiden tot een definitieve uitsluiting 
- wanneer de aanwezigheid op school een gevaar vormt voor jezelf, medeleerlingen of 

personeelsleden van de school. 
Alleen de directeur of een afgevaardigde kan beslissen tot een dergelijke preventieve schorsing. Deze maatregel 
wordt schriftelijk en kort gemotiveerd meegedeeld aan je ouders en/of vertrouwenspersoon. Hij gaat onmiddellijk 
in.  De maatregel wordt bevestigd en zo nodig nader gemotiveerd in de brief waarmee de tuchtprocedure wordt 
opgestart. De preventieve schorsing duurt dus tot wanneer er een tuchtmaatregel wordt uitgesproken of de 
tuchtprocedure wordt stopgezet. 
2.3.3. Dringt een uitsluiting zich op, dan word je per aangetekende brief opgeroepen tot een onderhoud over de 
vastgestelde feiten, in het bijzijn van je ouders en/of een andere vertrouwenspersoon. Deze vertrouwenspersoon 
is niet noodzakelijk een advocaat. Dit onderhoud vindt ten vroegste plaats op de zesde werkdag na verzending 
van de brief (poststempel). Je ouders, eventueel je vertrouwenspersoon en jijzelf krijgen vooraf inzage in je 
tuchtdossier. 
Verhandelen van drugs en zware agressie t.o.v. personeel en/of medeleerlingen leiden automatisch tot een 
definitieve uitsluiting. 
In alle gevallen van uitsluiting stelt de school/directeur of afgevaardigde van de directie binnen drie werkdagen na 
het nemen van de beslissing je ouders telefonisch en  per aangetekende brief op de hoogte van haar 
gemotiveerde beslissing, voordat de tuchtmaatregel van kracht wordt. 
Word je voor 30 juni definitief uitgesloten, dan word je bij het zoeken naar een andere school bijgestaan door de 
directie en door een begeleider verbonden aan het CLB. Je blijft bovendien ingeschreven tot op het ogenblik van 
inschrijving in een andere school. 
In afwijking hierop kan de school een leerling die  niet meer leerplichtig is en voor 30 juni definitief wordt 
uitgesloten, ook uitschrijven vanaf de 30ste lesdag volgend op de dag dat de definitieve uitsluiting ingaat. 
Je tuchtdossier kan niet worden overgedragen naar een andere school. 
2.3.4  Beroepsprocedure 
Tegen een definitieve verwijdering van de school kunnen je ouders of jezelf in geval van meerderjarigheid beroep 
aantekenen bij de Inrichtende Macht, het College van Burgemeester en Schepenen van het stadsbestuur 
Turnhout.  Dit moet gebeuren met een aangetekende brief binnen de 3 werkdagen na ontvangst van de brief van 
de tuchtmaatregel. 
Uiterlijk 10 kalenderdagen na ontvangst van de klacht ontvangen je ouders een schriftelijke ontvangstmelding van 
de klacht en  word je  opgeroepen om samen met je ouders en eventueel een raadsman voor deze interne  
beroepscommissie te verschijnen. Binnen de 35 kalenderdagen daaropvolgend gebeurt de behandeling.  Het 
college hoort binnen deze periode de beide partijen en formuleert een gemotiveerde beslissing. De interne 
beroepscommissie kan de straf bevestigen, vernietigen of vervangen door een lichtere straf. Je ouders / voogd 
worden hiervan schriftelijk op de hoogte gebracht. 
 



Het beroep schort de uitvoering van de eerder genomen beslissing niet op.  
2.4. Opvang 
Ben je definitief uitgesloten voor 30 juni van het schooljaar, dan kunnen jij of je ouders een gemotiveerde vraag 
tot opvang indienen. 
- Gaat de school in op je gemotiveerde vraag, dan maakt zij afspraken met jou en je ouders over de voorwaarden 
van opvang. 
- Gaat de school niet in op jouw vraag of wenst zij een eerder genomen beslissing te herzien, dan zal ze deze 
beslissing schriftelijk motiveren. 
Hoofdstuk 3: ONZE SCHOOL ALS LEERGEMEENSCHAP 
Dit studiereglement geeft ook een duidelijk zicht op het evaluatiesysteem van onze school en de elementen die 
meespelen in je eindbeoordeling. 
1 Persoonlijke documenten 
1.1 Schoolagenda 
Iedere les vul je je schoolagenda ordelijk in: het lesonderwerp, eventueel de huistaak met onderwerp en aard van 
de oefening en de overhoringen. Iedere week wordt je agenda door één van je ouders gehandtekend.   
1.2 Notitieschriften 
Elke leraar zegt je duidelijk welke leerstof en oefeningen je moet inschrijven en hoe dit dient te gebeuren.   
1.3 Persoonlijk werk 
Je maakt alle taken en oefeningen zorgvuldig en je geeft deze op het afgesproken moment af. 
1.4 Rapporten 
In de loop van het schooljaar worden perioderapporten en proefwerkrapporten uitgedeeld met de vermelding van 
de resultaten van het dagelijks werk en de proefwerken.  Een overzicht van het aantal rapporten en data vind je 
bij het eerste rapport. 
1.5 Bewaren van taken en toetsen  
Elke leerling is verantwoordelijk voor het bijhouden van zijn taken en toetsen. 
2 Begeleiding bij je studies 
2.1 De tutor 
Eén van de leraars vervult de taak van persoonlijke begeleider (tutor). Bij die leraar kan je in de loop van het 
schooljaar altijd terecht met vragen en problemen in verband met studie of persoonlijke situatie.  
2.2 De klastitularis 
De klastitularis is de persoon om in te spelen op mogelijke problemen in de klasgroep. Hij zorgt ook voor de 
klasadministratie. 
2.3 De begeleidende klassenraad 
Tijdens deze vergadering wisselen vakleraars informatie uit over leerlingen. Door bespreking van de 
studieresultaten zoekt men naar een passende individuele begeleiding en kan door de tutor of door een vakleraar 
een begeleidingsplan worden uitgestippeld. 
Soms is het nodig remediëring te adviseren of extra taken op te leggen, soms is doorverwijzing naar een 
begeleidend CLB of een andere instantie noodzakelijk. 
Van elke belangrijke remediëring worden de ouders via de schoolagenda of per brief op de hoogte gebracht. Het 
hoofddoel van deze ‘begeleidende’ klassenraad is de studievorming van de leerling in de tijd te volgen om op die 
manier de eindbeslissing van de delibererende klassenraad goed voor te bereiden. 
2.4.  Tijdelijk onderwijs aan huis 
Ben je gedurende meer dan 21 kalenderdagen ononderbroken afwezig op school wegens ziekte of een ongeval of 
ben je chronisch ziek, dan kom je mogelijk in aanmerking voor tijdelijk onderwijs aan huis. 
Je ouders nemen in dergelijk geval onmiddellijk contact op met de directie die zal onderzoeken of aan alle 
voorwaarden voor het tijdelijk onderwijs aan huis is voldaan. 
3 Evaluatie 
We geven je graag een woordje uitleg over de manier waarop onze school je prestaties evalueert en hoe ze die 
informatie doorspeelt aan je ouders. 
3.1 Soorten evaluatie 
3.1.1 De evaluatie van het dagelijks werk 
Ze omvat de beoordeling van klasoefeningen, persoonlijk werk, de resultaten van overhoringen, de beoordeling 
van de leerhouding, zoals inzet tijdens de les, medewerking aan opdrachten, groepswerk en zo meer. Met deze 
evaluatie verstrekt de leraar informatie over bepaalde aspecten van de studievordering en de ontwikkeling van de 
leerling. 



Al worden de leerlingen bij voorkeur bij de planning van de taken en overhoringen betrokken, toch kan de leraar 
onaangekondigd in elke les leerstofonderdelen individueel of klassikaal overhoren. 
3.1.2.   Gespreide evaluatie 
Een aantal vakken worden in de school gespreid geëvalueerd.  Het cijfer komt tot stand door evaluaties van 
vaardigheden, attitudes, kennis en het leerproces dat je doormaakt. Je krijgt bij deze vorm van evaluatie gedurende 
het hele schooljaar duidelijk feedback op behaalde resultaten en vorderingen.  Voor deze vakken zullen er geen 
proefwerken zijn. 
De vakken die geëvalueerd worden, worden op het rapport gegroepeerd onder de rubriek “gespreide evaluatie”. 
3.1.3.   Evaluatie van de attitude 
De school stelt 3 schooleigen attitudes voorop : 

1. orde en stiptheid 
2. inzet en medewerking 
3. beleefdheid en respect 

Via beschrijvende vakcommentaar geeft iedere vakleerkracht feedback over deze attitudes 
3.1.4. Beschrijvende evaluatie 
Bij evaluatie van projectwerk, seminaries, geïntegreerde proef, stages maakt de school gebruik van  een 
beschrijvende evaluatie. Naast het afgewerkte product, bijvoorbeeld een presentatie of eindwerk, wordt veel 
aandacht besteed aan het proces, vaardigheden en attitudes.  Het eindoordeel van de begeleidende leerkrachten 
zal een element vormen in de eindbeslissing van de delibererende klassenraad op het einde van het schooljaar.   
Een onvoldoende voor de stages en/of geïntegreerde proef kan tot gevolg hebben dat géén A-attest wordt verleend 
3.1.5 Proefwerken 
De bedoeling hiervan is na te gaan of grote delen van de leerstof verwerkt zijn. De school zelf bepaalt het aantal 
proefwerken.  De periodes worden in een jaarkalender in bijlage bij dit reglement opgenomen.  De school behoudt 
zich het recht voor om in geval van onvoorziene omstandigheden daarvan af te wijken. 
Op school zijn wij erg gesteld op eerlijkheid. Als je betrapt wordt op spieken of pogingen tot spieken, dan geeft 
dat aanleiding tot nietigverklaring (quotering ‘nul’) van het proefwerk. Je voltooit steeds het proefwerk. Je krijgt 
automatisch een strafstudie.  
Tijdens de proefwerken berg je de gsm op in je boekentas, vooraan in de klas. 
3.1.6 Quoteringen 
TSO / BSO:  dagelijks werk verrekend op 50, proefwerken eveneens op 50. 
 De 1ste graad van de B-stroom heeft 7 evenwaardige periodes. 
3.2 Informatie aan de ouders 
3.2.1 Rapport 

Het rapport is een schriftelijk verslag van het dagelijks werk en de proefwerkresultaten. Daardoor is het 
mogelijk de werkzaamheden van de leerling op school te volgen. Elk rapport wordt door een van de 
ouders ondertekend. De leerling bezorgt het rapport de eerstvolgende schooldag terug aan de leraar 
van het eerste lesuur. 
Meerderjarige leerlingen informeren hun ouders over de behaalde resultaten. 

3.2.2 Informatievergaderingen en oudercontacten 
- Op geregelde tijdstippen organiseert de school informatievergaderingen.  De ouders krijgen dan heel 

wat nuttige informatie over het pedagogisch project, de vakinhouden, het evaluatiesysteem, het 
rapport, de schoolagenda. 

- Er zijn eveneens individuele oudercontacten: 
- in de loop van het 1ste, 2de en 3de trimester, 
- op persoonlijke uitnodiging vb. met het oog op heroriëntering, 
Indien ouders dat wensen, kunnen zij steeds contact opnemen met de school. Een telefoontje 
volstaat voor een afspraak. 

- In het kader van ouderbetrokkenheid vraagt de school de ouders in te gaan op de uitnodiging voor 
oudercontacten. 

3.2.3 Skore 
- De school werkt met het digitale puntenboek “Skore”. “Skore” is geïntegreerd in het digitaal 

leerplatform smartschool. De school streeft hiermee transparantie na in haar evaluatiesysteem.  
 Via “Skore” kunnen ouders ten allen tijde de resultaten van hun zoon/dochter raadplegen en 

opvolgen. Ouders beschikken over een eigen inlogcode. 
 



3.3 De deliberatie op het einde van het schooljaar 
3.3.1 De delibererende klassenraad 

- Bevoegdheid 
Deze is officieel bevoegd om te beslissen over: 
- het al dan niet slagen in een bepaald leerjaar, 
- het toekennen van attesten, getuigschriften en diploma’s, 
- het geven van adviezen voor verdere studie 

- Werking 
De delibererende klassenraad wordt voorgezeten door de directeur of zijn afgevaardigde. 
Tijdens de beraadslaging leidt de klastitularis het gesprek over zijn klas in, en geeft per leerling: 
- het globale resultaat van de permanente evaluatie en de proefwerken, 
- de evolutie (positief, negatief of status-quo), op basis van gegevens uit de begeleidende 

klassenraden (o.a. vaststellingen, adviezen, beslissingen, eventuele andere documenten), 
-   de resultaten van stages en geïntegreerde proef, 
-   de resultaten van het projectwerk en/of seminaries. 
-   de evolutie van de attitudes die een onderdeel uitmaken van de opleiding. 

 
De eindbeslissing van de delibererende klassenraad wordt aan je ouders meegedeeld via het 
eindrapport of per brief. Uiteraard kunnen je ouders met hun vragen steeds terecht bij de directeur, 
de klastitularis, de vakleraars, de tutor en eventueel de CLB-afgevaardigde, tijdens het oudercontact 
op het einde van het schooljaar. 

- Mogelijke beslissingen 
De delibererende klassenraad kan de volgende beslissingen nemen: 
-  Je hebt het leerjaar met vrucht beëindigd. 

- Je ontvangt een oriënteringsattest A en wordt tot het volgend leerjaar toegelaten. 
- Je wordt geclausuleerd en ontvangt een oriënteringsattest B. Dat betekent dat je tot een 

volgend leerjaar wordt toegelaten behalve in bepaalde onderwijsvorm(en) en/of basisopties of 
studierichtingen (bijvoorbeeld omdat bepaalde resultaten te zwak zijn). 

- In het 5de leerjaar (eerste leerjaar van de 3 de graad) kan enkel in het TSO een 
oriënteringsattest B met clausulering ‘TSO’ worden toegekend, waarna een leerling in een 
overeenstemmend zesde leerjaar BSO (tweede leerjaar van de derde graad) zijn studies kan 
voortzetten. 

- Je hebt het leerjaar niet met vrucht beëindigd. 
Je ontvangt een oriënteringsattest C en bent dus niet geslaagd (bijvoorbeeld omdat het globale 
resultaat zo zwak is dat je geen reële kans op slagen hebt in een volgend leerjaar). 

- Advies 
De delibererende klassenraad formuleert zowel bij een attest A, B of C een geschreven advies en  dit 
schriftelijk via het rapport of  via een brief aan je ouders. 
Dit advies kan onder andere bevatten: 
- raadgevingen inzake studie- en werkmethoden, 
- een waarschuwing voor vak(ken) waaraan het komende schooljaar extra aandacht moet worden 

besteed - concrete individuele suggesties om vastgestelde tekorten of zwakke punten weg te 
werken, 

- suggesties voor het voortzetten van de studies (bijvoorbeeld het al dan niet overzitten). 
Een advies van de delibererende klassenraad is niet bindend maar het geeft wel een ernstige 
aanduiding, en wordt dan ook best opgevolgd. 

3.3.2 Betwisting van de genomen beslissing door de ouders 
De beslissing die een delibererende klassenraad neemt, is steeds het resultaat van een weloverwogen 
evaluatie in het belang van de leerling.  Het is uitzonderlijk dat dergelijke beslissingen door ouders worden 
aangevochten. 
Mocht dit bij jou toch het geval zijn, dan kunnen je ouders uiterlijk op de derde werkdag na de uitdeling 
van de rapporten hun bezwaren kenbaar maken tijdens een persoonlijk gesprek met de afgevaardigde 
van de inrichtende macht of de voorzitter van de delibererende klassenraad (meestal de directeur). 
Dit onderhoud kan ertoe leiden dat: 



- men de ouders aan de hand van het dossier kan overtuigen dat de genomen beslissing gegrond is: 
er is geen betwisting meer; 

- men van oordeel is dat de redenen die de ouders bij hun betwisting aandragen, het overwegen 
waard zijn. In dit geval roept men zo spoedig mogelijk de delibererende klassenraad opnieuw samen; 
de betwiste beslissing wordt opnieuw overwogen. Naar gelang het resultaat van deze bijeenkomst, 
die schriftelijk aan de ouders wordt meegedeeld, blijft de betwisting al dan niet bestaan; 

- men oordeelt dat de door de ouders aangebrachte elementen geen nieuwe bijeenkomst van de 
delibererende klassenraad rechtvaardigen. Indien de ouders het daar niet mee eens zijn, dan blijft de 
betwisting bestaan. 

Uiterlijk drie werkdagen nadat bleek dat de betwisting is blijven bestaan (hetzij na het persoonlijk 
onderhoud, hetzij na de nieuwe bijeenkomst van de delibererende klassenraad), kunnen je ouders  
schriftelijk beroep aantekenen bij de daartoe ingerichte beroepscommissie. Deze beroepscommissie 
bestaat uit  3 leden (nl. de schepen voor onderwijs, de directeur burger en samenleving, de jurist van het 
stadsbestuur Turnhout) en 3 plaatsvervangende leden (nl. een op dat moment aangeduide schepen, de 
adviseur HR, de adviseur Welzijn). 
De beroepscommissie onderzoekt de klacht grondig en deelt het resultaat mee aan de inrichtende macht . 
- Vervolgens beslist de inrichtende macht op grond van het door de beroepscommissie uitgevoerde 

onderzoek of de delibererende klassenraad wel of niet opnieuw moet samenkomen. 
- Indien de delibererende klassenraad niet opnieuw moet samenkomen, deelt de inrichtende macht 

deze beslissing schriftelijk aan de ouders mee en motiveert ze. 
- Indien de delibererende klassenraad opnieuw dient samen te komen om een definitieve beslissing te 

nemen, dient dit te gebeuren uiterlijk op 15 september van het daaropvolgende schooljaar.  De 
ouders worden door de inrichtende macht van deze gemotiveerde beslissing schriftelijk in kennis 
gesteld. 

Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Stedelijke Handelsschool Turnhout 
 
015. Goedkeuring te hechten aan het verslag van de accountant en de jaarrekening 2011 van het 
Samenwerkingsverband Stadsregio Turnhout 
Samenvatting 
De gemeenteraad wordt gevraagd het verslag van de accountant en de jaarrekening 2011 van het 
Samenwerkingsverband Stadsregio Turnhout goed te keuren. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
Met brief van 5 maart 2012 verzoekt het Samenwerkingsverband Stadsregio Turnhout het verslag van de 
accountant en de jaarrekening 2011 goed te keuren. 
Feiten en context 
Op 5 november 2007 besliste de stad Turnhout haar engagement binnen het samenwerkingsband Stadsregio 
Turnhout te verlengen.  
Het verslag en de jaarrekening 2011, opgemaakt door de accountant, werd op 29 februari 2012 reeds 
goedgekeurd door de raad van bestuur van het samenwerkingsverband Stadsregio Turnhout. Het wordt nu ter 
goedkeuring voorgelegd aan de gemeenteraad. 
Juridische grond 
Conform artikel 9 §2 van de statuten moet elke deelnemende gemeente het verslag van de accountant en de 
jaarrekening goedkeuren. 

Besluit 
De gemeenteraad keurt het verslag van de accountant en de jaarrekening 2011 van het Samenwerkingsverband 
Stadsregio Turnhout goed. 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Secretariaat 
Kopie Stadsregio Turnhout 
 



Vragen van raadsleden 
15 bis a) Vragen over witte wegmarkeringen 
Renaat Decoster: ja burgemeester, schepenen, collega’s, de witte wegmarkeringen haaks op de stoepen en 
gedeeltelijk op de stoepen en de rijweg, een soort zebrapad maar gelijklopend met de straat, zoals men die kan 
aantreffen in verschillende straten in onze stad, worden door de burgers geïnterpreteerd als plaatsen om te 
lossen en te laden maar ook om snel een boodschap te doen. Op tal van plaatsen wordt dit door de politie 
toegelaten maar in de Sint-Antoniusstraat niet. Hoe wordt aan de burger het verschil van de interpretatie 
gecommuniceerd of is het enkel een kwestie van plantrekkerij? De tweede is een andere vraag. 
Francis Stijnen: wij zullen eerst deze vraag dan zo dadelijk de tweede vraag.  Het handeld over iets anders dus 
wij zullen hier eerst op antwoorden. Het is zo dat de aanduidingen op de weg waar u het over heeft, dus de 
dwarsstrepen die aangebracht zijn, dat die eigenlijk een ondersteuning zijn voor het geldende parkeerverbod op 
die laad- en loszones.  Dus naast die markeringen zijn er ook verkeersborden die aangeven dat daar niet mag 
geparkeerd worden en dat dat enkel dient om te laden en te lossen. Dat wilt dus zeggen overal waar die borden 
staan, meestal met die ondersteuning van die strepen, is het enkel toegelaten om te laden en te lossen. En of dat 
die nu in de Herentalsstraat staan of in de Sint-Antoniusstraat  of in de Graatakker als er een bord staat enkel 
laden en lossen mag daar ook alleen maar worden geladen en gelost en niet geparkeerd. Concreet of het nu een 
vrachtwagen is, welk? 
Renaat Decoster: het is eigenlijk gestationeerd, het geparkeerd is 
Francis Stijnen: gestationeerd, of het nu een vrachtwagen is of een personenwagen dat maakt niet veel uit maar 
het moet gaan over laden en lossen. En het is de politie die daar op toeziet. Als zij van oordeel zijn dat degene 
die daar staat niet bezig is met het laden en lossen dan kunnen ze daarop geverbaliseerd worden. 
Renaat Decoster: ja dat is het hem juist. Ik heb daar een agent op aangesproken. En die zei dat dat dus 
Graatakker, Herentalsstraat, bijvoorbeeld om die niet te noemen, inderdaad oogluikend toegelaten werd. 
Trouwens kijk eens waarom heeft u dan ook die markeringen aangebracht aan de kinderopvang daar in het begin 
van de Graatakker? En waarom zijn er ook van die witte strepen te zien voor het rusthuis? Of is dat dus ook 
laden en lossen? En voor de crêche ook dat is ook laden en lossen? 
Francis Stijnen: het zijn de verkeersborden die bepalend zijn. Het zijn de borden die er staan die bepalen wat je 
op die locatie mag. Als op de borden staat verboden te stationeren enkel laden en lossen dan mag je daar enkel 
laden en lossen. Ik heb nog eens ook het advies van de korpschef daar over gevraagd en hij is daar duidelijk in 
dat geldt  zowel in de Graatakker, in de Herentalsstraat als in de Sint-Antoniusstraat.  Dus als men daar niet laadt 
of lost maar op een andere manier staat, parkeerd of weet niet wat, dan ben je in overtreding.  
Renaat Decoster: en als men in de Herentalsstraat of de Graatakker, bijvoorbeeld daar waar die winkels 
geconcentreerd zijn iets gaat kopen, wordt dat ook geïnterpreteerd als laden? 
Francis Stijnen:  neen, naar de winkel gaan om iets gaan te kopen dat is niet laden en lossen. Als ge iets gekocht 
hebt en dat is groot en ge moet dat in uwe wagen laden dan, het echt in en uitladen dat telt als laden en lossen. 
Goed? 
Renaat Decoster: dank u. 
 
 
15 bis b) Vragen over parkeerticket Turnhouts kwartiertje uit parkeerautomaat 
Renaat Decoster: ik ben daar verscheidene keren op  aangesproken geweest door mensen die er niet in slaagde 
een parkeerticket voor een Turnhouts kwartiertje uit de parkeerautomaat te krijgen. Nu ik heb dat ook geprobeerd 
op het informatiebord op de betaalautomaten staat nochtans een duidelijke uitleg, alleen werkt men daar met 
kleuren en deze zijn niet zo duidelijk.  Verbleekt of eventueel afge, gene kleurvaste inkt of gelijk wat. Kan men de 
verschillende toetsten die aangetikt moeten worden niet aanduiden met een letter of een cijfer zodat diegenen die 
moeilijkheden hebben met de kleuren ook alles vlotjes kunnen laten verlopen? 
Francis Stijnen: goed het is zo dat wij in samenspraak met Apcoa en met de ervaring die ze eigenlijk al hebben 
van op vele plaatsen dus parkeermeters te plaatsen dat er een handleiding geplaatst is op elke parkeermeter die 
uitlegt hoe dat het systeem werkt. Er is gekozen voor een niet al te felle kleur maar een zachte kleur om dit ook 
nog ondersteunend aan te geven. Nu voor uw vraag die ik hier op de raad kreeg hadden wij er eigenlijk nog geen 
enkele negatieve reactie over gehad. Dus ik heb efkens nagevraagd zowel bij Apcoa  als bij de mobiliteitsdienst 
of bij politie. Eigenlijk daar waren nog geen signalen doorgekomen dat mensen het niet begrepen of dat ze het 
niet konden of niet vonden hoe dat het juist moest.  Dus het is voor ons nieuw die vraag. Dus wij zullen zeker 
allez de dingen zijn nu aangebracht zoals ze vandaag zijn. Wij zullen zeker met Apcoa eens bekijken of daar al of 
niet noodzakelijk bijkomende ondersteuning nodig is. Maar blijkbaar weten de meeste mensen toch wel aan hun 



gratis ticketje te geraken van 15 of 30 minuten op dit moment. Maar ik wil het zeker, maar ik zeg het wij hadden 
er eigenlijk nog geen enkele klacht of signaal over gekregen dat het onduidelijk zou zijn of dat men het niet goed 
begreep of dat men niet juist wist hoe het werkte of dat de kleuren niet heel duidelijk waren. Maar wij zullen het 
samen met Apcoa eens bekijken als zij dan volgende keer een aanpassing doen of dat ze daar nog iets 
suplementair kunnen doen. Maar voorlopig hebben wij er zelf geen, nog geen negatieve reacties over gehad. 
Renaat Decoster: bekijk dan een keer de parkeermeter die staat aan de Muylenbergparking aan het 
Speelkaartenmuseum. Dat staat in de Druivenstraat hé. Die kleuren zijn niet te onderscheiden. Dus. En uiteraard 
kijken de, die gebruikt zijn groen en oranje en ja de grootste groep in kleurenblindheid is rood en groen. 
Francis Stijnen: ik dacht dat u er iets anders achter aan het zoeken was.  
Renaat Decoster: neen, neen, burgemeester hier zit dus geen politiek motief achter hé.  
Dimitri Gevers: aan uw eigen kende de wereld.  
Renaat Decoster: neen, bekijkt u het echt en gaat u mij 
Francis Stijnen: wij bekijken het, op de volgende overlegvergadering met Apcoa zullen wij het eens bekijken. We 
zouden het  niet willen dat de mensen niet aan hun gratis ticketje geraken. 
 
15 bis c) Vragen over missie naar Hanzhong 
Paul Meeus: ja burgemeester, schepenen, collega’s, de problematiek is al uitvoerig aan bod gekomen op de 
vorige commissie 3 maar omdat daar toch een aantal zaken onduidelijk bleven stel ik de vragen toch maar eens 
opnieuw. Wat is nu de specifieke opzet van die missie? En welke is de specifieke rol van elke deelnemer op die 
missie? En wat ik eigenlijk nog het belangrijkste van allemaal vind is dat ik vastgesteld heb dat het stadsbestuur 
daar via het schepencollege geen vertegenwoordiger mee stuurt. En ik vraag mij af hoe jullie dat verantwoorden 
dat zo een missie kan plaatsvinden zonder de aanwezigheid van een lid van het schepencollege, dus die toch de 
politieke verantwoordelijkheid daar voor draagt? Ik meen ook te weten dat protocolair een dergelijke missie of 
een dergelijk bezoek toch ook wel gebeurd van overheid tot overheid. In dit geval dus onze overheid ten aanzien 
van de Chinese overheden daar ter plaatse. Dus ik denk dat daar dus een leemte is. Iets wat niet klopt.  Dus ik 
had daar graag uw verantwoording voor tenzij u ondertussen misschien al beslist hebt om misschien de missie uit 
te stellen. Of niet door te laten gaan.  En een volgende vraag is dus ja 15.000 euro is niet min is dat verantwoord 
in een tijd van zuinigheid, besparingen, waar men op allerhande dingen bespaart? Is dat wel nodig op dit 
moment? 
Francis Stijnen: goed schepen Peter Segers zal antwoorden. 
Peter Segers: goed collega’s, meneer Meeus, ik ga misschien met uw vraag drie beginnen. Nu vanmorgen 
hebben wij in het college beslist dat er wel degelijk een schepen zal meegaan. Ik zal dat zelf op mij nemen. Dus 
in die zin is de politieke verantwoordelijkheid nu genomen en zal ik die ook dragen en zal u mij nadien op de 
commissie daar over of op deze gemeenteraad ook over kunnen ondervragen politiek gesproken. Waarbij we 
beginnen met uw eerste vraag. Nu wat is het doel van deze missie? Nu het doel van deze missie is tweeledig. Er 
zijn twee zaken. Eén is het inhoudelijk verhaal waarbij we de intentieverklaring van 2009 trachten verder uit te 
diepen.  Dat gaat dan over communicatie en het verder uitbouwen van het netwerk.  Waar we in dat kader ook 
contacten hebben met de ambassade van België in Bejing.  En ook met het provinciaal bestuur van de provincie 
Xhangzi waar Hanzhong in ligt.  Waar we in Zhiang met het foreign office daar een aantal contacten leggen. Die 
beide contacten moet ik wel zeggen worden door ons verzorgd door de provincie Antwerpen waar mevrouw 
Kooman, iemand die vanuit de provincie aangesteld is, om de steden, om de provinciale band met Xhangzi te 
behartigen vanuit de provincie Antwerpen dat zij daar een aantal contacten gelegd heeft.  Dat ten eeste. Dan is er 
verder rond milieu het opvolgen van de projecten die werden opgezet in het verleden. Plus de bespreking van het 
twaalfde vijfjarenplan van China waar onder andere duurzame ontwikkeling en groene indicatoren opgenomen 
zijn. De laatste missie of de laatste Chinese delegatie die hier geweest is heeft ook een vertaling gekregen rond 
biogasbedrijf in Merksplas. We gaan ook eens kijken of ze daar nog interesse hebben. Dan rond ouderenzorg 
eigenlijk het thema wat we in de missie die wij zelf gepland hebben in 2009 en ook de missie die zij, de stage die 
vorig jaar plaatst had als thema ouderenzorg en in dat kader gaan wij vooral rond dementie, ouderenzorg en 
Alzheimer proberen iets op te zetten. Verder gaan wij ook kijken of we met één bepaald rusthuis een 
samenwerking Turnhout –Hanzhong kunnen opzetten. En verder want het was het aanbod van de delegatie van 
China in 2011 of wij uitwisseling kunnen doen rond de verpleegstersschool ginder. Dat was toen een een aanbod 
van de delegatie hoofding 2011 vanuit China en wij gaan kijken in hoeverre dat dat realistisch is. Gezien wij hier 
natuurlijk ook een verpleegsterschool hebben. En dan is, er het vierde thema is rond Turnhout 2012 waar wij 
cultureel ook wel wat dingen gepland hebben en waar wij ook kunnen kijken wat daar nog verder kan. En dan het 
tweede deel van de missie, het eerste was het inhoudelijk deel wat vooral uit de intentieverklaring van 2009 



voortvloeit, en het tweede gedeelte is het tienjarig bestaan van de Stedenband die zoals u weet in februari 2002 
officieel is goedgekeurd.  Er was al wel een eerdere intentieverklaring in 2001 ondertekend maar officieel is de 
Stedenband begonnen in 2002,  in 2002 februari is dat werkelijk in een convenant gegoten met Vlaanderen. Dus 
daar gaan wij uiteraard dan ook wel de nodige aandacht besteden. Daar is ook eigenlijk de uitnodiging van 
Hanzhong gekomen voor mensen die in het verleden met de Stedenband veel gewerkt hebben. En dan kom ik 
uiteraard op de rollen van de deelnemers. Goed ik zelf uiteraard als bevoegd schepen, dan onze huidige 
stadssecretaris uiteraard als algemeen hoofd van de administratie en ook als constante in de samenwerking. Het 
lijkt ons inderdaad,  en u hebt het zelf ook gezegd, dat men in China veel belang hecht aan het protocol. Dus het 
lijkt ons niet meer dan normaal dat onze stadssecretaris als die mee wilt dat die uiteraard kan mee gaan.  Dan is 
er Pascale Van Bael, directeur Burger en Samenleving, die eigenlijk ook de vorige missie heeft gedaan en als 
directeur ook bevoegd is voor de dienst Welzijn en ergo dus ook voor de Stedenband en de convenant. En die 
eigenlijk ook de contacten onderhouden heeft en nu zeker ook gezien onze wereldconsulente in bevallingsrust is.  
Dan is er vanuit de dienst Welzijn ook Sam Hufkens, onze gezondheidsconsulent, die eigenlijk de bezoeken toen 
georganiseerd heeft hier in 2011 rond Alzheimer en dementie. En ook daar contact heeft genomen met de 
onderzoekers, allez onderzoek van de UIA, van professor Van Broeckhoven, om te kijken, en professor Van 
Broeckhoven was bereid om iets te doen met China mits er een concreter voorstel kwam die daar eigenlijk rond 
dat thema mee gaat, rond gezondheidszorg en dan vooral Alzheimer – dementie. En dan is er ook nog Jeroen 
Peeters als directeur Sociale Zaken van het OCMW. Nu moet ik eerlijkshalve wel zeggen dat wij oorspronkelijk 
gedacht hadden aan Koen Vanderborgt, directeur Senioren van het OCMW.  Maar dat die zich niet kon vrijmaken 
en dat vanuit het OCMW dan het verzoek gekomen is om Jeroen Peeters als delegatielid mee te nemen.  Nu 
daar is trouwens ook, en ik meen dat uzelf dat geweest bent, op een commissie naar aanleiding van de 
bespreking van de vorige delegatie ook gevraagd van kan er met het OCMW samen gewerkt worden. Dat is ook 
gebeurd als de Chinese delegatie hier vorig jaar was. Toen zijn wij het rusthuis gaan bezoeken. En vandaar dat 
nu ook de vraag gesteld is aan het OCMW of zij minstens één delegatielid wilde invullen. En dan is er An Willems 
die eigenlijk als afgevaardigde van de Mondiale Raad mee gaat wat ook in het kader van de Stedenband aan de 
mondiale Raad toegezegd hebben dat er vanuit de adviesraad steeds, zeg maar een gewone burger, mee kan. 
Zij hebben dan An Willems aangeduid. Zij was oorspronkelijk ook al aangeduid voor de afgelaste missie in 2008. 
En dan is er Marcel Hendrickx die in het kader van tien jaar Stedenband als ere-burgemeester expliciet gevraagd 
is om deel te nemen. En in dat kader ook Staf Lauwerysen die eigenlijk ook door Hanzhong gevraagd is om, de 
twee fundingfathers. Marcels rol is zeer publiek bekend. Misschien is de rol van Staf Lauwerysen wat op de 
achtergrond geweest maar hij is wel degelijk iemand die daar zeer hard aan gewerkt heeft. Ik kan dat persoonlijk 
ook bevestigen dat hij in de stuurgroep Turnhout-Hanzhong altijd actief geweest is en altijd ook daar de nodige 
aandacht en competenties aan geschonken heeft. Nu moet ik eerlijkshalve wel zeggen dat mede door de wat 
ontstane commotie rond zijn eventueel mee gaan dat hij op dit moment gezegd heeft dat hij niet wenst mee te 
gaan en dat hij de bespreking op deze gemeenteraad wenst af te wachten. Nu hebben wij in het college wel 
geoordeeld dat het eigenlijk een beetje miskenning zou zijn van zijn rol als hij niet zou mee gaan. En wij zouden 
hem eigenlijk willen verzoeken van toch deel te nemen aan de delegatie gezien er ook vanuit Hanzhong expliciet 
om hem gevraagd is. Nu maar goed dat is zijn beslissing die hij dan moet nemen.  En dan is er nog Shang Sheng 
dat is eigenlijk onze vertaler Nederlands-Chinees die eigenlijk vorige missie ook meegegaan is en een duidelijke 
meerwaarde was toen om rechtstreeks vanuit het Nederlands naar het Chinees te gaan. En ook omdat wij dan 
niet afhankelijk zijn van een tolk van ginder en een aantal dingen gemakkelijker kunnen vertalen en ook een 
aantal dingen gemakkelijker op ons eigen zelf kunnen doen.  Dan uw vierde vraag wat het budget betreft. 15.000 
euro is inderdaad geen gering bedrag ik geef dat ook toe. Maar goed het is natuurlijk een bedrag dat in de 
convenant met Vlaanderen voorzien is. In die convenant staat ook letterlijk en ook in de brief van de goedkeuring 
staat letterlijk de Stedenband moet verder uitgewerkt worden. Ja dat kan je heel moeilijk als je daar niet naar toe 
gaat. Het is ook de eerste missie in drie jaar. Dus de vorige delegatie dateert van 2009. 2010,  2011 is er vanuit 
de stad geen delegatie naar Hanzhong gegaan. Dus vandaar. En als je dan bekijkt  dat eigenlijk twee derde van 
de kosten gaat eigenlijk op aan de vliegreis zowel heen en terug België – Bejing. Zaventem – Bejing.  Als dan 
nog een interne vlucht vanuit Bejing naar Zhang en één overnachting in Peking. Als je dat dan allemaal optelt dan 
kom je al aan twee derde van het bedrag. Dat is uiteraad veel maar China is natuurlijk een duurdere vlucht dan 
dat je morgen naar een Europees land gaat.  Dat is nu eenmaal ook zo.  En in die zin denk ik is het geen gering 
bedrag maar vind ik het wel verantwoord. Het is ook de Stedenband. Wij kunnen nu zeggen ja wij gaan niet want 
dit is een moeilijk jaar. Maar als we niet gaan wij hebben ook naar Vlaanderen toe een engagement. Die 
convenant is hier leutele maanden geleden goedgekeurd zij het niet unaniem. De fractie Vlaams Belang heeft 
zich onthouden. Maar goed wij hebben ons wel geëngageerd naar Vlaanderen toe om die convenant na te 



komen. Dus denk ik dat de missie ook moet kunnen in die convenant. Ik ben ook allez wij hebben die stedenband 
zit in onze convenant als wij daar niks aan doen is natuurlijk verkleinen wij onze kans om ooit die convenant in 
2014 moet er een nieuwe convenant aangevraagd worden want de huidige geldt maar voor twee jaar. Als we 
natuurlijk aan die stedenband niks doen dan kan men ook heel snel zeggen van ja waarom sluiten we met jullie 
een convenant als jullie er niks aan doen.  En dat staat nog los van de evaluatie van de stedenband hé. Maar als 
je hem opneemt en hij wordt goedgekeurd dan denk ik dat je niet anders kan dan er ook aan te werken. Tot zo 
ver mijn eerste antwoord. 
Paul Meeus:  ja schepen bedankt voor uw uitvoerig antwoord.  Ik had er een beetje op gerekend en dat is ook zo.  
Nu er zijn een aantal dingen die ik toch nog wilde vertellen. Eerst en vooral ben ik blij dat ge dus met het 
schepencollege tot het inzicht bent gekomen van inderdaad een politiek verantwoordelijke mee te sturen. Ik denk 
dat dat dus iedereen billijk en logisch en normaal vindt.  Dat was ook mijn eerste commentaar en niet alleen die 
van mij trouwens op de commissie. Ik heb ook begrepen nadien dat andere mensen buiten deze gemeenteraad 
daar ook zo wel over dachten dat dat best onder leiding van een politiek mandataris, een uitvoerend politiek 
mandataris. Dus dat is in elk geval een goede zaak en ik ben blij dat ge dus tot dat inzicht gekomen bent. Nu ik 
vraag mij natuurlijk nog wel altijd af, los van het inhoudelijke dat u behoorlijk hebt toegelicht, maar waar dat ik mij 
nog wel vragen stel bij een aantal invullingen daar van. Ik denk het seniorenbeleid. Dat de directeur Sociale 
Zaken, het gaat mij niet om de persoon laat dat duidelijk zijn, daar gaat het mij niet om, maar er waren nog wel 
andere mensen die dus met seniorenbeleid daar bezig zijn op een vrij behoorlijk hoog niveau. Dus die hadden 
naar mijn gevoel ook wel beter daar kunnen betrokken worden. Anderzijds hebt ge ook, spreekt ge over dus de 
verpleging en dergelijke waar met de verplegersschool en dergelijke, het zou misschien toch wel interessant 
geweest zijn om daar eens te kijken of er niemand uit het ziekenhuis, de ziekenhuisassociatie, daar een rol in zou 
kunnen gespeeld hebben. Nu tenslotte vraag ik mij af ja goed afgezien van het grote bedrag waar ik toch wel 
vragen bij blijf hebben of dat dat nu moet. Maar vraag ik mij ook af of die missie of ja dat die ook nu eigenlijk moet 
plaatsvinden. We lopen naar het einde van een legislatuur. Zo een missie dat weet u zeker uit ervaring daar is 
ook het aangaan van engagementen. Dat is een voorafname op de toekomst. En ik vraag mij af of een college 
dat dus nu naar het einde van de legislatuur loopt nog eigenlijk wel engagementen als dusdanig kan nemen.  Het 
had misschien beter geweest om te wachten tot er een nieuw college was. Een nieuwe samenstelling van de 
gemeenteraad. Om dan met frisse moed zou ik bijna zeggen nieuwe engagementen te nemen. Dus ik stel mij de 
vraag nog altijd of het tijdstip nu wel nuttig is.  Maar goed ik sluit af met u nogmaals te danken voor de uitbreidde 
uitleg, uitgebreider in elk geval dan tijdens de commissie.  
Peter Segers: misschien even terugkomen op de engagementen. Nu dat engagement is hier aangegaan met de 
goedkeuring van de convenant in deze gemeenteraad. Toen hebben we gezegd wij gaan 2012, 2013, verder 
werken aan die stedenband. Nu in ieder geval voor dit jaar, en ik kan ook alleen maar spreken voor dit jaar, zijn 
wij, voelen wij ons verplicht om aan het engagement verder te werken. Dat zou naar Vlaanderen toe ook niet 
serieus zijn moesten we nu zeggen ja we laten dat liggen tot het volgende college.  En wat er in 2 januari 2013 
gebeurd dat zal aan de volgende legislatuur zijn om dan te oordelen in hoeverre zij dat engagement nog nakomt 
maar in 2012 lijkt het mij logisch dat wij dat verder zetten. Uiteindelijk duurt deze legislatuur ook na de missie nog 
8 maanden.  En het lijkt mij ook logisch van het tijdstip is een ander verhaal. Er is natuurlijk het tienjarig bestaan 
van de stedenband en vandaar is ook de uitnodiging van Hanzhong gekomen om een delegatie te sturen. Nu los 
van de inhoud leek het mij dan ook wel opportuun om te gaan. Er zal ook een delegatie van Hanzhong naar 
Turnhout komen in het kader van 2012.  Maar die moet nog gepland worden.  Het tweede verhaal rond de 
inhoud, en ik ben dat daarjuist in mijn eerste antwoord vergeten te zeggen, de concrete planning van Hanzhong 
is nog niet bekend maar zodra wij die hebben zullen wij ze doorsturen, dat hebben wij ook in het college 
vanmorgen afgesproken, naar alle fractieleiders. Er zal ook nog één voorbereidende vergadering zijn met de 
delegatie. En daar worden de fractieleiders of indien zij iemand anders van hun fractie wensen te afvaardigen 
mogen zij ook aanwezig zijn zodanig dat het inhoudelijke luik, allez zeg maar het concrete programma los van de 
inhoud want die moeten wij natuurlijk ginder zien dat dat nog eens opnieuw met de geïnteresseerde leden van 
deze gemeenteraad of van een fractie kan besproken worden. 
Paul Meeus: kunnen wij nog één vraagje stellen schepen? Is dat mogelijk om nadien, na de missie, eens op de 
commissie al die deelnemers uit te nodigen? Dat wij die dus eens kunnen bevragen over hun specifieke 
ervaringen en hun specifieke rol die ze daar gespeeld hebben. Ter informatie. Louter informatief uiteraard.  
Peter Segers: ik kan dat vragen maar ik kan natuurlijk privé personen niet verplichten naar een commissie te 
komen hé. Maar ik ben bereid om dat aan hun allemaal voor te leggen. 



Paul Meeus: maar ge zoudt toch geredelijk kunnen denken dat mensen die uitgenodigd worden in functie van 
een missie met een opdracht dat die ook eens een uitleg komen geven waarom dat ze zijn mee mogen gaan 
natuurlijk.  
Peter Segers: ik heb er geen probleem mee. 
Paul Meeus: u wilt de vraag stellen?  
 
Peter Segers: ik wil de vraag gerust stellen maar ik zeg het ik kan niemand mani militairi dwingen als ze zeggen 
ik wens dat niet te doen. 
Paul Meeus: dat zou niet netjes zijn, dat zou niet netjes zijn. 
Peter Segers: dat zou niet netjes zijn maar goed. 
Paul Meeus: maar goed ik noteer dat u de vraag zult stellen. 
Peter Segers: ja. 
Paul meeus: oké. 
Francis Stijnen:  stel de vraag en dan kan daar op een commissie zeker en vast nadien ook verslag uitgebracht 
worden van de missie en de resultaten. 
 
15 bis d) Vragen over renovatie van het zwembad 
Francis Stijnen: goed wij zijn dan aan twee vragen rond het zwembad. Meneer Meeus en meneer Maes ik stel 
voor dat jullie eerst de vraag stellen en dat wij dan dat ook gezamenlijk behandelen. 
Paul Meeus:  voorzitter ik zou durven vragen om die vragen apart te doen beantwoorden. Mij gaat het niet zo 
zeer om de inhoud van de zaak maar over de procedure. Ik zou dat willen opgesplitst zien.  
Francis Stijnen: oké dan zullen wij eerst uw vraag beantwoorden en daarna de tweede vraag. 
Paul Meeus: ja burgemeester er loopt dus momenteel een opdracht aan de firma ESSA inzake dus de 
renovatie/herstel van het zwembad.  Wij hebben daar op 5 maart na de gemeenteraad kennis van kunnen nemen 
van het alternatieve voorstel. Nu bij mijn weten verlopen normaal gezien de besprekingen, de toewijzingen, 
eventuele bijkomende opdrachten, op de Raad van Bestuur van het AGB. Daar worden de definitieve 
beslissingen uiteindelijk genomen. Dat is ook de rol van een autonoom gemeentebedrijf.  De naam zegt het zelf. 
Maar ik heb vastgesteld dat tussen 19 oktober 2011 en 5 maart jongstleden wordt die Raad van Bestuur eigenlijk 
in het ongewisse gelaten over een verdere evolutie in het dossier. Ik kan er een heel eenvoudig voorbeeld bij 
geven toen de Raad van Bestuur van januari was afgelast toen heb ik in de Raad van Bestuur van februari 
gevraagd van ja hebt ge niks te vertellen daarover want ik heb toch vernomen dat er op het schepencollege 
informatie is meegedeeld. En er is toen gezegd dat er eigenlijk niks specifiek in het dossier mee te delen was. 
Ware het niet dat dan enkele weken later op 5 maart plotseling heel die Raad van Bestuur wordt geconfronteerd 
met een compleet uitgewerkt voorstel. Nu ben ik toch zo vrij geweest burgemeester om eens eventjes te gaan 
kijken in de agenda van het directiecomité. En ik heb ook dan de vergaderingen van de Raad van Bestuur nog 
eens naast mekaar gelegd. En ik heb geprobeerd eens een chronologie op te bouwen van de vergaderingen 
vanaf 4 april 2011 tot de Raad van Bestuur van 5 maart jongstleden. Vergaderingen van het directiecomité, van 
de Raad van Bestuur, en ook van het schepencollege.  Want ik heb gemerkt dat het schepencollege in heel die 
procedure ook  tussengekomen is. Ook blijkbaar opdrachten heeft gegeven.  En dan zeg ik ja kan dat wel? Is er 
op deze manier geen beïnvloeding door het schepencollege in een autonoom gemeentebedrijf? Als ge de 
filosofie van een autonoom gemeentebedrijf er op naleest, en ik verwijs gewoon naar het gemeentedecreet vanaf 
artikel 232, ik ben dan even aan het nalezen, ja dan wordt dus gesproken over dus een apart autonoom orgaan 
dat dus beslissingen kan nemen weliswaar gedekt door een gemeenteraad uiteindelijk. Maar er staat nergens in 
dat er zomaar beslissingen door een college kunnen genomen worden zonder die Raad van Bestuur daar in te 
kennen. Nu de Raad van Bestuur is het beslissend orgaan van een autonoom gemeentebedrijf. Nu het zou mij 
misschien wat ver leiden maar ik denk dat ik toch een poging moet doen.  Want ik stel dus vast dat, en ik moet 
het toch chronologisch eventjes overlopen om het heel duidelijk te maken, excuseer mij voor de tijd dat dat in 
beslag neemt, maar het directiecomité van 4 april 2011, directiecomité van het autonoom gemeentebedrijf voor 
degenen die het niet weten,  daar wordt meegedeeld dat er twee offertes zijn toegekomen van ESSA en Van de 
Rijcke voor de betonconstructie, de betonstudie tenminste ja. Op 21 april volgt er diezelfde maand een tweede 
gesprek met een jury, met een raming van een bepaald bedrag. Dan is er Raad van Bestuur van het AGB op 27 
april waar de studieopdracht toegewezen wordt aan ESSA.  Directiecomité op 9 juni stelt bijkomende vragen aan 
ESSA in verband met het grondwaterpeil. En er is ook een vraag naar een onderzoek aan een 
gerechtsdeskundige wordt gevraagd om dat op te nemen in het juridisch dossier. Dan is er niks meer terug te 
vinden. En komen wij bij de Raad van Bestuur terug van het AGB op 19 oktober.  De Raad krijgt toelichting en 



bespreekt het voorlopig voorstel van ESSA.  De Raad beslist dan dat het Facility Management mag starten met 
de opmaak van een lastenboek en voor uitvoering. Dan is er 17 november, en wat er nu gebeurd en wat er nu 
allemaal komt dat komt dus, dat gebeurd tussen die 19de oktober en 5 maart. Het directiecomité van 17 november  
ja daar komt een tussentijds verslag van ESSA zoals toegelicht op de Raad van Bestuur en dat wordt besproken.  
Er wordt dan bezwaar gemaakt tegen die golfinstallatie van ESSA. ESSA maakt dat bezwaar tenminste ja. En 
dan wordt de vraag gesteld om het voorstel, het is mij niet duidelijk van wie dat dat voorstel komt, uit te werken 
om het golfslagbad om te bouwen naar een instructiebad. Is dat een voorstel van ESSA? Of van het 
directiecomité? Dat blijkt niet uit het verslag. Er is terug een directiecomité een week later op 24 november en er 
wordt een stuurgroep opgericht naast het directiecomité. In die stuurgroep zit het directiecomité, diensthoofd 
Facility Management, zwembadbeheerder, juridisch adviseur, directeur Cultuur en Vrije Tijd, de stadssecretaris, 
plus eventueel bepaalde ambtenaren afhankelijk van het onderwerp. Dan hebben we het college van 8 december 
waar jullie toelichting krijgen en het voorstel van ESSA bespreken. Dan is er 2 februari, dus na die niet 
plaatsgevonden Raad van Bestuur van januari, komt meneer Vaes van ESSA toelichting geven over een 
alternatieve oplossing voor het zwembad. Maar ondertussen is er voor jullie nog altijd geen mededeling te doen 
blijkt er. En dan college van 20 februari daar komt dan ESSA opnieuw het alternatieve voorstel toelichten. Jullie 
nemen daarvan akte en dan stuurt ge het pas door naar de Raad van Bestuur. En dan op de Raad van Bestuur 
van 5 maart, na de jongste gemeenteraad, krijgt de Raad dus toelichting van het alternatieve voorstel zelfs met 
de dringende opdracht om als het kan eventjes die vergadering rond half twaalf ’s nachts kort efkens te stemmen 
om te zeggen dat het in orde is. Kijk burgemeester als ik die chronologie nu overloop dan stel ik toch wel vast dat 
tussen de Raad van Bestuur van 19 oktober en 5 maart er een aantal beslissingen genomen zijn mede door het 
schepencollege die dus zelfs niet toegelicht zijn in de Raad van Bestuur. Nu ik herinner mij zeer goed op 5 maart 
op die Raad van Bestuur daar waren heel wat raadsleden die van hunne stoel vielen die zich afvroegen van waar 
komt dit hier nu vandaan. Van waar komt dat voorstel nu zo uitgewerkt plots ineens? Niemand die daar blijkbaar 
van op de hoogte was. Ik heb hier ook nog in een nota van een ambtenaar nog gelezen dat er zelfs een opdracht 
van het college van burgemeester en schepenen gegeven is aan ESSA voor het uitwerken van een 
schetsontwerp en dergelijke. Nu wie geeft er nu opdrachten in zo een zaak? Dat is het autonoom 
gemeentebedrijf zelf. Dat is dus de opdrachten worden gegeven door de Raad van Bestuur. In alles wordt er 
gezegd van wij moeten zorgen dat dat autonoom gemeentebedrijf autonoom kan werken vandaar dat er op de 
gemeenteraad liefst geen vragen over gesteld worden precies om die autonomie te garanderen. Maar ik voel mij 
nu vandaag toch wel verplicht om hier uitdrukkelijk die vragen te stellen precies omdat ik vaststel dat het college 
hier eigenmachtig beslisisngen neemt. En hier zijn rol van ja directiecomité en college wel een beetje verward. Nu 
ik heb ook wat navraag gedaan bij mensen die het kunnen weten een aantal juristen van hoe kan dat zo in een 
autonoom gemeentebedrijf. Kan een schepencollege daar zomaar interveneren, beslissingen nemen en er dan 
naar die Raad van Bestuur sturen? En het antwoord is heel duidelijk. Neen dat kan dus niet. Dus ik denk geacht 
schepencollege dat jullie hier toch wel een beetje uw boekje te buiten bent gegaan door hier beslissingen te 
nemen. Dan de Raad van Bestuur op mijn vraag dan bovendien nog niet in te lichten want er was niks mee te 
delen. Daar waren in januari zogezegd veel verontschuldigingen. De agenda’s zaten vol. Terwijl er in een 
vereniging kan gewerkt worden met volmachten dus men kan daar vergaderen met heel weinig mensen.  Dus dat 
is geen argument.  Allez slot van het verhaal, mijn verhaal is leg eens uit hoe het komt dat jullie hier blijkbaar jullie 
eerder kunnen laten informeren en beslissingen kunt nemen dan de Raad van Bestuur van het autonoom 
gemeentebedrijf. En ik roep alle leden van de Raad van Bestuur op van als ze het hier mee eens zijn van dat ook 
te bevestigen.  
Francis Stijnen: goed schepen Vos zal toelichting geven. 
Eric Vos: goed collega’s ik had de historiek ook verzameld maar ik kan daar nu in vogelvlucht over gaan. Waar 
voor dank meneer Meeus. Maar mijn overzicht startte op 19 oktober omdat dat ook in de vraagstelling zo duidelijk 
weergegeven was. Daar hebben wij inderdaad in de Raad van Bestuur de toelichting gehad van ESSA rond het 
hersteldossier. Het klassieke hersteldossier zoals ik het zal noemen. En is er verder opdracht gegeven aan 
Facility Management om samen met ESSA opdracht te geven om dat lastenboek verder uit te werken. Is ook 
expliciet nodig voor het claimdossier om dat dossier ook nog verder te ontwikkelen. Op 24 november hebben wij 
dan een rondgang gehad in het zwembad met technische informatie van onze dienst Facility en de mensen van 
het zwembadbeheer. Op 15 februari hebben wij dan de kennisname gedaan van de laatste ontwikkelingen in de 
diverse dossiers. En ik denk dat wij daar zeer uitdrukkelijk de Raad van Bestuur niet in het ongewisse gelaten 
hebben.  En daar is aangegeven dat herstel van het zwembad mogelijk is en een degelijk herstel kan gebeuren.  
De verschillende aspecten zijn overlopen. Elektriciteit, HVAC, de waterdichting van de filter, en ook de 
stabiliteitsvragen. Waarbij op al die vragen duidelijke antwoorden gegeven zijn die duidelijk maken dat het herstel 



van het zwembad op die plaats op een verantwoorde manier kan gebeuren. Wij hebben inderdaad op 8 
december in het college een contact gehad met een aantal deskundigen.  Het dossier is verder uitgewerkt samen 
met onze dienst Facility. En op 20 februari hebben wij kennis gekregen van een idee, voorstel, van ESSA dat wij 
onmiddellijk hebben overgemaakt aan de Raad van Bestuur van het AGB. Als je terug gaat naar de historiek van 
het zwembad ja u weet dat er verscheidene onderzoeken lopende zijn. Ook het expertise onderzoek is nog 
lopende. Expert zal ook nog een voorlopig verslag moeten ontwikkelen en neerleggen op de rechtbank. Partijen 
kunnen daar nog bemerkingen in geven. En dan uiteindelijk, en daar is geen concrete timing voor, zal de 
rechtbank daar uit zijn besluiten trekken. Nu zoals ik aangaf zijn er verscheidene onderzoeken uitgevoerd en het 
AGB is ook in rechte opgetreden naar verschillende partijen ondermeer ontwerper en uitvoerder van het 
zwembad. Belangrijk gegeven is wel dat gerechtsdeskundige aangesteld in het kader van deze gerechtelijke 
procedure inmiddels, en dat dateert van juni 2010, het zwembad heeft vrijgegeven voor herstel. Ondertussen is 
het zwembad nog gesloten. Het is evident dat er heel dringend een oplossing moet zijn voor het herstel van het 
zwembad. Er zijn op dit moment twee studiebureaus aangesteld. Voor wat betreft de problematiek van de 
waterinsijpeling heeft de Raad van Bestuur van het AGB in april 2010 het Ingenieurs- en Architectenbureau 
ESSA aangesteld. Met als opdracht het ontwerpen van een nieuwe bevloering in het zwembad Stadspark te 
Turnhout en opvolging van de werken. Deze opdracht gaat uit van het gegeven van voormelde problemen dat die 
remidieert kunnen worden door een nieuwe bevloering zonder dat de configuratie en invulling van het bad zelf 
dient gewijzigd te worden. Deze werken dienen uitgevoerd te worden in de totale natte zone. Tweede element dat 
waar opdracht gegeven is door het AGB is de problematiek van de verluchtingsinstallatie waar een ander 
studiebureau is aangesteld de firma Boydens.  Met de bedoeling het nazicht van de verluchtingsinstallatie van het 
stedelijk zwembad en daar oplossingen voor uit te werken. De firma Boydens heeft aangegeven dat naar hun 
inzicht dat best gebeurd door de bouw van een nieuwe technische ruimte buiten het zwembad zonder dat de 
configuratie binnenin en de aanvulling van het zwembad zelf dient gewijzigd te worden. Al deze dossiers zijn 
opgevolgd binnen de Raad van Bestuur van het AGB. Gelet op de publieke exposure van het dossier en ook de 
stedelijke en ook financiële belangen die er mee gemoeid zijn heeft het college een initiatief genomen om het 
dossier te laten bestuderen intern. Binnen de bevoegde stadsdiensten. En bijkomende studiewerk te laten 
verrichten door een extern studiebureau. Waar toe trouwens een zeer beperkte bestelbon van 5200 euro werd 
opgemaakt om te zorgen voor een werkelijk en finale oplossing zondermeer. Wacht efkens ik heb een lijn 
overgeslagen. Om te zorgen voor een werkelijke en finale oplossing van de ganse problematiek van het 
zwembad. De resultaten van dit onderzoek zijn zondermeer overgemaakt aan de Raad van Bestuur van het AGB 
die terzake binnen haar volle bevoegdheid een beslissing kan nemen.  Het college heeft terzake zelf geen enkele 
beslissing genomen. Er is geen enkele wettelijke bepaling die dergelijke werkwijze verhinderd of verbied. In 
tegendeel het geduigd van behoorlijk bestuur dat ook het college haar betrokkenheid toont. Bovendien blijft de 
autonome beslissingsbevoegdheid van de Raad van Bestuur van het AGB gevrijwaard. Tot zo ver. 
Paul Meeus: ja schepen maar ge hebt toch nog niet geantwoord op mijn vraag. Ge hebt een heel omstandige 
uitleg gegeven. En ik wilde het bewust niet hebben over al die technische dingen dat denk ik dat meer tot domein 
van meneer Maes seffens hoort. Maar mij gaat het er om dat ik vaststel dat het college, en u noemt dat behoorlijk 
bestuur, hier beslissingen neemt, initiatieven neemt, en de Raad van Bestuur daar van in het ongewisse laat. Ik 
heb zelf, ik herhaal het, in februari gevraagd, er is op 8 december, want ik had dat in het collegeverslag gelezen, 
er is op 8 december een toelichting geweest. Maar dat was eigenlijk maar een toelichting zonder meer. Er is geen 
enkel detail over gegeven. Tot ik op 5 maart moest vaststellen dat er een compleet voorstel, nieuw voorstel, is 
uitgewerkt. Dus ik stel vast dat het schepencollege hier tussen gekomen is. Initiatief genomen heeft. Beslissingen 
heeft genomen. Opdrachten gegeven heeft want dat hebt u zelf nog gezegd.  Maar dan uiteindelijk de Raad van 
Bestuur voor voldongen feiten zet.  En dat is niet de filosofie van een autonoom gemeentebedrijf. Ofwel kiest ge, 
wij hebben hier bewust gekozen om een autonoom gemeentebedrijf op te richten precies om een aantal zaken 
buiten de sfeer van de gemeenteraad te laten regelen en te besturen zodat het goed kon bestuurd worden, en 
zien wij gewoonweg dat de Raad van Bestuur hier gewoon voor schut wordt gezet. En eigenlijk moet slikken wat 
het schepencollege eigenlijk daar tussenin eventjes komt beslissen. En dat is geen correcte manier van doen. 
Tussen 19 oktober 2011 en 5 maart heb ik daar in elk geval van al die tussenbeslissingen als lid van de Raad 
van Bestuur niks vernomen. En ik weet zeker dat er nog collega’s zijn die daar evenmin iets van vernomen 
hebben. 
Eric Vos: goed meneer Meeus uitdrukkelijk het is geen voldongen feit wij hebben het volledige dossier 
overgemaakt aan de Raad van Bestuur van het AGB die naar volle autonomie daar beslissingen over kan 
nemen.  



Paul Meeus: ja dat hebben wij gezien hé inderdaad, de 5de maart hebben wij dat gezien; dat inderdaad dat al 
overgebracht is. Een compleet uitgewerkt dossier waar wij zelf nog geen inspraak als Raad van Bestuur in 
hebben gehad om te zien van moeten nog die bijkomende studie gemaakt worden. Wat zijn die bezwaren van 
ESSA in verband met die golfslaginstallatie? Ik heb voor het eerst daar van gehoord op die vergadering van 5 
maart hé. Daar voor is dat niet in de Raad van Bestuur gekomen hé. Niet.  Allez dat klopt dus niet. Dat is geen 
goed verhaal dat ge hier verteld. Dat is eigenlijk, het college heeft dat naar zich toegetrokken en zegt kom wij 
gaan naar die Raad van Bestuur efkens rap naar de gemeenteraad door de strot duwen en dan is dat hier 
gepasseerd. Gelukkig hebben wij daar tegen geprotesteerd. En daarom is die beslissing nu uitgesteld. En 
hebben wij de tijd tenminste gehad om dat allemaal een keer na te kijken. Nu weet ik waar het over gaat.  Maar 
dat kon ik niet beoordelen op die vergadering gewoonweg omdat ik er niet van op de hoogte was van al de 
beslissingen die jullie tussenin genomen hadden. 
 
Eric Vos: goed maar ik denk dat het, de Raad van Bestuur van het AGB toen kennis genomen heeft van het 
voorstel. En dat het inderdaad verantwoord was om daar de nodige tijd voor te nemen vandaar dat het terug 
geagendeerd wordt bij een volgende Raad van Bestuur.  
Paul Meeus: ja het terug geagendeerd wordt dat was omdat ik daar zei dat ik daar over niet wilde stemmen dat er 
geen eensgezindheid over was. En dat het inderdaad niet zo maar hic et nun kon gestemd worden. Daarom is 
het verdaagd naar overmorgen naar de 28ste.  Maar allez ik weet het ge zult rond de pot blijven draaien. Ik ben er 
zeker van. Leg mij nu toch eens een keer uit waarom dat dat schepencollege daar tussen gekomen is.  En ons 
daar niet van op de hoogte heeft gebracht. Dat is het enigste wat ik eigenlijk wil weten. En daar geeft ge geen 
antwoord op.  
Peter Reniers: ja meneer Vos, schepen Vos, u draait inderdaad rond de pot en dat is niet de eerste keer. De 
vraag blijft ja voor de uitwerking, de opdracht voor de uitwerking van een alternatief voorstel komt toe aan de 
Raad van Bestuur ja en niet aan het directiecomité. Het directiecomité bereid de dossiers voor voor de Raad van 
Bestuur ja.  Dat u zegt van dat het college daar ook in bij betrokken is hé dat getuigd van goed bestuur daar wil ik 
u zelfs nog in volgen ja. Maar ik heb dus geen enkele beslissing geweten ja dat de Raad van Bestuur de opdracht 
heeft gegeven aan ESSA voor de uitwerking van een alternatief voorstel. En dat kan u ook niet aantonen. Dus u 
hebt de regels gewoon niet gevolgd. Zo simpel is het. 
Eric Vos: meneer Reniers ik heb allesbehalve daar rond de pot gedraaid. Ik heb ook heel duidelijk aangegeven 
hoe dat de verdere studie gelopen is. Dat er inderdaad vanuit het college samen met de dienst Facility 
Management gezegd is om er verder over na te denken. Toen dat wij daar de idee van ter tafel kregen hebben 
wij ze overgemaakt aan het AGB.  
Peter Reniers: ik zal u nog een andere vraag stellen meneer Vos, schepen Vos. Toen wij op 5 maart die 
toelichting kregen, en mij maakt het nu niet uit dat dat nog vrij laat op de avond was, hadden wij dan afgesproken 
in de Raad van Bestuur om daar de volgende dag al een perscominiqué dienaangaande uit te sturen? Neen, 
maar ik lees het in alle kranten.  Hoe komt dat? 
Francis Stijnen: ik denk dat het zo is dat wij ook in andere omstandigheden zorgen dat wij ook de vraag vanuit de 
Raad van Bestuur van als er bepaalde dingen zijn die toch belangrijk zijn om te communiceren van dit ook zo 
snel mogelijk te doen. En dat is ook effectief gebeurd. En die cominiqué is uitgegaan vanuit het college en niet 
vanuit de Raad van Bestuur van het AGB. Dat zal u ook merken aan de persnota dat die getekend is vanuit het 
college. En nog even aanvullen er is inderdaad onderzoek gebeurd zoals schepen Vos ook effectief aangeeft.  
Zodra dat wij op 20 februari die info hadden hebben wij ook gezegd wij willen zo snel mogelijk een vergadering 
van de Raad van Bestuur van het AGB bijeenroepen. En die is dus eigenlijk ook bijgeengeroepen zo snel 
mogelijk dat wij een geschikte datum vonden om dat te communiceren. En de bevoegdheid om er over te 
beslissen ligt bij het AGB en die zal daar ook blijven liggen wat men daar dan mee doet.  
Paul Meeus: ja dan moest het rap gaan hé na den 20ste want de beslissing was toch genomen in het college. Dus 
moest het rap naar die Raad van Bestuur gaan om het daar snel efkens op de agenda te plaatsen en te laten 
passeren. En dan wat betreft uw persmededeling fatsoenlijkheidshalve wordt de pers pas ingelicht als een 
beslissing is genomen. En die beslissing die wordt overmorgen genomen. Ge had moeten wachten tot dan.  
Jan Maes:  ja aansluitend eigenlijk want ik had een vraag gesteld of het secretariaat had gezegd dat het eigenlijk 
geen vraag was het was drie bladzijden en dat is herleid tot zes regels. Maar de eerste regel die gaat ook 
eigenlijk over de opdracht naar de architecten.  
Francis Stijnen: goed maar sluiten wij dan deze eerste vraag af en gaan wij nu naar uw vraag? Want er was 
gevraagd van meneer Meeus van het uit elkaar te halen. Dus ik stel voor dat u nu uw vraag stelt dan. 
 



15 bis e) Bedenkingen over nieuwe zwembadconcept 
Jan Maes: ik stel de vragen. En de eerste vraag gaat eigenlijk ook over die opdracht naar de architecten toe. 
Voor eerst zou ik willen stellen in de Raad van Bestuur is steeds het initiatief genomen of duidelijk gezegd wij 
gaan, en dat zeggen wij toch al anderhalf jaar daar, wij gaan geen enkele opdracht niet meer toewijzen die ons 
geld kost alvorens wij duidelijk weten wat dat het totale kostenplaatje gaat zijn ja. Vandaar dus dat er ook geen 
enkele aannemer al is toegewezen. Wij hebben ook al lang de vraag gesteld of het misschien niet interessant is 
om dat zwembad een andere bestemming te geven. En om op die manier op een totaal nieuwe wijze met een 
nieuw gezond zwembad te starten. Want een mislukte bouw krijgt ge nooit niet goed. Momenteel zijn daar een 
hoop mankementen. Exploitatiemoeilijkheden die je nooit zal kunnen oplossen. Wij hebben in de Raad van 
Bestuur geregeld de vraag gesteld of het eigenlijk wel aan een gemeente is om een waterpretpark te maken. Of 
is het enkel de noodzaak om een 25 meterbad te hebben waar dat de scholen kunnen gaan leren zwemmen.  
Want dit waterpretpark als wij dat nu binnenkort af hebben dat kost onze gemeente 2 miljoen euro 
exploitatiekosten. Dat betekent gewoon een verlies van 2 miljoen euro dat is eigenlijk een OCMW-ziekenhuis 
verhaal. Daar zijn wij afgesloten dacht ik met 125 miljoen Belgische frank het laatste jaar. Dit is ook 80 miljoen. 
Het klinkt wel minder twee miljoen euro maar het is wel een verliespost van twee miljoen euro. Ik heb dan op een 
zeker moment ook een alternatief proberen te zoeken en ik heb dat dan ook willen voorstellen eerst in de Raad 
van Bestuur in december maar die Raad van Bestuur werd uitgesteld. Dan in januari die werd ook uitgesteld. Dan 
in februari dan heb ik het alternatief voor willen stellen dus dat het huidige zwembadcomplex volledig zou 
overgenomen worden door een exploitant die ook alle kosten zou op zich nemen. En dat daarnaast een budget 
zou ontstaan om een nieuw zwembad te bouwen van 25 meter als instructie. Op de Raad van Bestuur wou daar 
eigenlijk niet verder over uitgewijd worden en dat is dan doorverwezen naar het directiecomité. Dan heb ik ’s 
anderdaags daar mijne uitleg gedaan. Maar daar is dan beslist ja zoek nog een beetje verder. Dat is dus 14 
dagen voor het moment na de gemeenteraad dat wij worden ingelicht dat er eigenlijk een totaal ander concept is. 
Allez dus men stuurt mij met een suikerklontje in het rietveld. Meneer Maes lid van Raad van Bestuur werk maar 
wa verder. Wij zijn eigenlijk wel met iets heel anders bezig. Maar doe maar deur man. Verspil uwe tijd maar. 
Want zo behandelen wij de leden van onze Raad van Bestuur.  Goed dan is het  5 maart en na de gemeenteraad 
om elf uur worden wij bij elkaar geroepen. Er wordt daar in ene keer op een kwartiertje tijd een project 
voorgesteld en er wordt gevraagd leden  van de Raad van Bestuur gaan wij hier mee verder, kunnen wij opdracht 
geven aan het architectenbureau dat ze hier mee verder werken. Heb ik onmiddellijk daar op geantwoord en 
gezegd hoi opdracht geven u heeft daarnet gezegd dat de architecten een eigen hersenspinsel hadden, een 
eigen alternatief hebben uitgewerkt en dat hier vrijblijvend komen voorstellen. Dat zijn de woorden van het 
directiecomité. Daarop heb ik gezegd ja als het vrijblijvend is dan mogen zij uiteraard vrijblijvend verder werken 
om deze opdracht maar wij gaan met het AGB geen opdracht geven zolang dat wij niet weten over wat dat het 
expliciet gaat.  En in dit dossier zijn er nog heel wat vragen en problemen. En dan heb ik die ook gesteld. Eén 
aangaande de opdracht aan de architecten. En dan sluit ik een beetje aan bij collega Meeus dan heb ik expliciet 
gezegd hoi pas op want wij zitten met opdrachten toch over een serieus bedrag. Je hebt een opdracht 
uitgeschreven. Een aanbesteding gedaan voor renovatie van een zwembad met een ereloon voor de architecten 
die bepaald werd. En de kostprijs van 850.000 euro. Nu wordt die opdracht uitgebreid naar een opdracht van 2 
miljoen vier. Dat is maal vier. Heb ik gezegd pas op dat je hier niet in botsing komt met Europese wetgeving. 
Daarboven heb ik ook aangehaald zou het niet interessant zijn de ervaringen van het vorige architect all in dat we 
een sluitend contract zouden maken waarin dus dat de architecten duidelijke borgstellingen geven. Momenteel 
zijn er contracten naar architecten toe waar dat de architect gewoon 5% van zijn ereloon als borg moet stellen.  
Als er dan een probleem is dan wordt dat al als eerste opgenomen. Dat was één van de eerste zaken die ik als 
vraagstelling heb gesteld vooraleer dat we kunnen zeggen wij gaan verder werken met dit project. Tweede zaak 
dat ik zei hoe zit het met de opdrachten die reeds in het verleden gegeven zijn. Dus Boydens, maar daar is 
daarjuist al op geantwoord, Boydens zijn contract wordt dus afgevoerd. Zijn daar schadevergoedingen? Er blijkt 
geen schadevergoeding betaald te worden. Maar het ereloon van ongeveer 40.000 euro aan Boydens zijn wij ook 
weeral nutteloos kwijt. Een derde reeks vragen ging over exploitatiebedragen. Wij hadden wel de bedenking van 
hoe zit het met de exploitatie als wij dus de wildwaterbaan weg doen. Als wij het golfslagbad weg doen. Dat was 
ook aangehaald in mijn gesprek met het directiecomité. Als ge die twee dingen weg doet dan gaat ge minder volk 
krijgen. Als ge minder volk krijgt dan hebt ge minder inkomsten. Oké. Nu gaat dat golfslagbad en die 
wildwaterbaan ook weg. Dus dat betekent volgens mij dat ge nog minder inkomsten hebt en dat de 
exploitatiekosten nog hoger zullen zijn dan die twee miljoen euro die geraamd wordt. Dan hebben wij nog een 
laatste punt de kostprijs van het gerenoveerde en verbouwde zwembad. Het architectenbureau zegt ja dat zal 
twee miljoen negen gaan kosten. Maar als ik dan een vraag stel van ja volgens mij lijkt dat wat weinig. 



Bijvoorbeeld HVAC 190.000 euro dan krijg ik onmiddellijk al ne brief of een antwoord ja ge hebt gelijk wij hebben 
dat even besproken die 190.000 dat wordt 290.000 en dan zie ik hier als laatste zin en er zal verder onderzocht 
moeten worden of het bedrag van 290.000 euro volstaat. Allez dus het architectenbureau raamt ja HVAC 190.000 
euro, ik maak er een opmerking op, en ze doen er gewoon 100.000 euro bij.  Dus dat is gewoon 50 % er bij. En 
dan zegt men nog ja maar wij moeten nog verder onderzoeken of dit inderdaad die 50 % er bij of dat wel voldoet.  
Met andere woorden dat is eigenlijk een vrijgeleide om te zeggen ja wij gaan er 100 % bij doen. Awel ik durf op 
papierke zetten de raming is nu 2 miljoen vier en doe er 100 % bij en wij komen op 5 miljoen tegen dat dit 
gerenoveerd verbouwd en helemaal af is. Want ook mijn vragen vooraleer dat wij zouden doorwerken met dit 
project waren zitten in de kostprijs, ik had heel graag een gedetailleerde kostprijsraming gezien, en wat krijg ik te 
zien? Ik heb evenveel ongeveer als mijne tekst in inkt. Ik heb ongeveer ja zo een negen regels gekregen waarin 
dus bevestigd wordt ja dat dat eigenlijk maar 2 miljoen vijf gaat kosten. Ja zo een raming dat slaat dus op niks. 
Daar kan ik dus niks van maken. Terwijl dat ik toch een beetje geplaatst ben om de mensen van de Raad van 
Bestuur serieus in te lichten over eventuele kostpirjsramingen. Soit. Heb ik ook nog gevraagd want tijdens de 
rondgang dat wij daar hebben gehad in december of eind november, wanneer was het, was boven gekomen 
vernieuwen van de CV-installatie. Moest ook nog dringend gebeuren.  Het aanpassen van de inkomhal want dat 
was niet 100 % goed met die draaideur. Vernieuwing van toch enkele luchtgroepen. Vernieuwen van de 
stoomcabines want die waren onprofessioneel en dat moest toch ook beter. Schilderwerken. Opkuisen van 
salpeterresten en dergelijke. Zit dat allemaal in die kostprijs in? Geen enkel antwoord op. Het enige wat ik hier 
dan zie dat is aanpassing elektriciteit 100.000 euro.  Ja oké daar hebben wij het dan mee gedaan. Vinçotte zegt 
oké wij hebben de diferentiaal er tussenuit gehaald. De hoofddiferentiaal hebben wij er tussenuit gehaald.  En nu 
slaagt dien elektriek nie meer af. Ja dat is heel logisch dat die niet meer afslaagt. Dat is om het simpel uit te 
drukken voor ne normale mens elektriciteit dat heeft smeltstoppen, de zekeringen, als ge die er uit haalt en ge 
kortsluit die ja dan hebt ge geen zekering nie meer. Dan hebt ge geen veiligheid nie meer. Vroeger bij die oud 
smeltzekeringen deed men daar een zilver papiertje tussen ja en dan hadde gene plon van 15 ampère dan hadde 
er ene van 100 ampère. En tegen dat dat zilverpapiertje doorsmolt ja was er brand. Dat is nu heel simpel 
uitgelegd maar daar komt het eigenlijk wel op neer. Dus men heeft, Vinçcotte zegt ja zet dien elektriek maar op 
den hoofddiferentiaalschakelaar die hebben wij er tussenuit gehaald. En dien elektriek gaat wel blijven 
marcheren. Wij hebben toch duidelijk allemaal de leden van de Raad van Bestuur bij die rondgang gezien hoe 
dat dat salpeterzuur heeft ingewerkt op die PVC-omhulsels van die elektrische leidingen. Ik ben er van overtuigd 
als ik daar die kabels vastpak en ik plooi die dat die draden gewoon bloot komen te liggen. Zolang dat er geen 
water aanwezig is is dat geen probleem want dan krijgt ge geen kortsluiting.  Maar die leidingen zijn kapot.  Die 
zijn niet meer goed. Die zijn verduurd. Die zijn eigenlijk versleten.  Met 100.000 euro kom je niet toe om die 
elektriciteit te herstellen. Het is een langdradig verhaal maar het gaat ook over heel veel geld. Ook de herstelling 
met Kerdi matten. Ik heb er mijn bedenkingen bij. OK, Essa gaat daar zijn verantwoordelijkheid nemen, dat is 
heel mooi, maar ik zou dat toch ook in een zwaar contract willen gieten. Wat is Kerdi matten? Ik zal proberen 
simpel uit te leggen. Dat is een plastic folie, dat zijn panden van een meter breed en die worden gelijmd. Dus 
m.a.w., men gaat eigenlijk heel dat bad met plastic folie lijmen, heel de naad dus dat is 25 meter, dat is 30 meter 
en dan zo. Dus we hebben ongeveer 1 km naad. Dat moet allemaal perfect gelijmd zijn en anders heb je terug 
lekken. Ik heb er een beetje schrik van. Kerdi matten is een perfect systeem om in douches te gebruiken, langs 
het bad thuis als je water tegen je tegeltjes hebt dat dat water dan via de tegeltjes en het water dat toch via de 
voegen binnenkomt, dat dat uiteindelijk de muur die erachter zit niet nat maakt, maar om dat onder druk, dat is 
wel een groot verschil. Als je dus water onder druk hebt, dan is het kleinste gaatje uiteindelijk iets waar dat een 
lek komt. Dus heel deze problematiek, wij hadden, dacht ik, toch ook afgesproken in de laatste raad van bestuur 
van het AGB dat wij duidelijkheid wilden over al deze punten alvorens wij een beslissing konden nemen of we 
zouden gaan opteren voor die totaal renovatie met verbouwing van dat zwembad. ’s Anderendaags stond dat in 
de krant en ja, ik moet eerlijk toegeven, ik was eigelijk ook een beetje verbolgen. Wat is de bevoegdheid 
momenteel  nog van de Raad van Bestuur in het AGB? Dat is eigelijk de hoofdvraag die ik hier heb, temeer dat 
de Raad van Bestuur steeds gezegd heeft, we gaan hier geen enkele beslissing meer nemen vooraleer we echt 
een gedetailleerde totaalkost hebben van met wat we bezig zijn. En momenteel, ik geef het op een papiertje, er is 
geen enkele prijszekerheid over deze opdrachten. Daar heb ik het meeste last mee.  
Francis Stijnen: Goed, een lange uiteenzetting, meneer Maes, we zullen proberen daar een iets minder lang 
antwoord hier op de raad te geven, want een deel van uw vragen had u gesteld in de Raad van Bestuur, en 
hadden wij ook voorbereid om op 28 maart ook effectief omstandig op te antwoorden, maar misschien dat de 
schepen toch al een stuk antwoord kan geven. 



Jan Maes: Ja, ik heb het speciaal op de gemeenteraad gebracht omdat de bevoegdheid van de leden van de 
Raad van Bestuur eigelijk nihil is. Vandaar dat ik het even in de aandacht wil brengen. 
Francis Stijnen: U hebt het recht om dat op de raad te brengen. Alleen zeg ik dat een aantal van uw 
tussenkomsten over zilverpapier toch ook wel een beetje serieus uit den bocht zijn.  
Eric Vos: Ja, burgemeester, als ik dat allemaal hoor, heb ik ook zin om een lang en omstandig antwoord te 
geven. Maar ik ga dit niet helemaal doen. Maar ik wil toch wel zeggen dat alle studiebureaus die werken aan 
oplossingsgericht, in functie van het herstel van het zwembad, dit op een ernstige manier doen en ook met 
beroepsdeontologie. Een firma zoals Vinçotte kan zich niet permitteren om een elektriciteitsnet om te schakelen 
op een onverantwoorde manier en keuringsattesten afleveren. Zij doen dat met grote deskundigheid en de 
veiligheid van dat zwembad is en zal gegarandeerd blijven. Dat misschien toch om een angel uit uw exposé uit te 
trekken. Misschien in vogelvlucht door een aantal zaken lopen die u vraagt. Herhaal maar indien ik zaken niet 
zou behandeld hebben.  
Voor wat het schetsontwerp en opdracht betreft, aan Essa toe heb ik reeds in de vorige vraagstelling van meneer 
Meeus een antwoord gegeven. Indien dat de Raad van Bestuur van het AGB instemt met dat voorstel, zal er 
inderdaad een verdere opdracht moeten gegeven worden aan een studiebureau om het dossier verder uit te 
werken, voor te bereiden naar aanbesteding en op te volgen. Daartoe hebben we een juridisch advies 
ingewonnen. De jurist zal ook aanwezig zijn op de Raad van Bestuur zodat ge ook heel gericht de vragen kan 
stellen maar wij garanderen dat de wet op de overheidsopdrachten zal gevolgd worden. Dus daar een heel 
duidelijke weg die ingeslagen wordt op het moment dat de Raad van Bestuur van het AGB akkoord zou geven 
om dat voorstel verder te bewandelen.  
De opzegging van andere contracten. Wij hebben voor het contract voor de luchtbehandelingsinstallatie een 
contract gesloten met de firma Boydens om de studie te doen. Die bestond uit 4 onderdelen: het voorontwerp, het 
definitief ontwerp, de aanbesteding en uitvoering der werken. We hebben telkens voorzien bij al die stappen dat 
de opdracht kan stilgelegd worden. Op dit moment heeft het studiebureau stap 1, 2 en 3 uitgevoerd: voorontwerp, 
definitief ontwerp en aanbesteding voor wat de luchtbehandeling betreft met een kostprijs van, zoals u vernoemd 
heeft, van 39 900 EUR om exact te zijn. Klopt inderdaad, indien we een andere weg inslaan, dat een stuk van het 
ereloon dubbel betaald zal zijn maar door de alternatieve invulling kan slechts een beperkt deel van die 
oorspronkelijke opdracht overgenomen worden. Op lange termijn hebben we het voordeel dat indien we zo 
verder zouden gaan, de opdracht in 1 hand zit waardoor de aansprakelijkheden ook duidelijker worden. Buiten de 
financiële gevolgen zijn er ons inzien geen bijkomende nadelen verbonden aan de stopzetting en zal er ook geen 
schadevergoeding kunnen zijn.  
Voor wat de exploitatie betreft: twee verhalen door mekaar. Het verhaal waarbij er een alternatief voorgesteld 
werd om in de huidige constructie van het gebouw een speelstad te creëren en daarenboven een 25-meter bad 
aan het bestaande gebouw ergens aan te bouwen met het oog om een aantal functies in het bad toch te 
behouden. Ik denk aan inkom, kleedruimtes, enz. Dat hebben we inderdaad samen besproken en waren er over 
de cijfers toch nog heel wat vragen en onduidelijkheden. Er werd aangegeven dat het nieuwe bad naar exploitatie 
toe waar ook de mensen van het zwembadbeheer ook wel wat vragen rond hebben maar die zijn nooit verder 
uitgeklaard geworden, dat de exploitatieverlies 1,2 miljoen EUR zou bedragen, los van de leningslast van het 
huidige gebouw dat zich fluctueert vanaf nu tot het einde van de periode tussen de 650 000 EUR  en de 780 000 
EUR.  Plus het gegeven, en dat is ook heel uitdrukkelijke besproken, dat het aanbod dan ook heel erg verschraalt 
en zich op het niveau zet van het zwembad zoals we het kenden in het Kursaal. Verder, maar daar hebben we 
het niet uitdrukkelijk over gehad, is het een hele procedure om een heroriëntering te doen met een private partner 
omdat je dan naar een PPS formule gaat waarbij dat timing voor het bekomen van een nieuw zwembad toch 
verder in de toekomst ligt dan de situatie nu en zijn er een aantal technische punten die moeten uitgeklaard 
worden o.a. het nulpunt vanwaar we nu vertrekken in het schadedossier BTW-situatie enz.  Goed, terug naar het 
hersteldossier of het alternatieve voorstel dat nu op tafel ligt. Er wordt ingeschat dat voor wat de exploitatie betreft 
dat indien we opstarten, er minder aanwervingen zullen moeten gebeuren en dat we met 2 badmeesters minder 
dan in het verleden het bad kunnen exploiteren en ook veiligheid naar toezicht kunnen garanderen. Dat betekent 
dat daar een inschatting is van een jaarlijkse vermindering van het exploitatiebedrag van een 117 000 EUR per 
jaar, 2 personeelsleden plus een aantal energetische voordelen samengeteld. Dat wil zeggen dat ten opzichte 
van het klassieke herstel als je dat transponeert naar een periode van 20 jaar, dat ongeveer een 2,4 miljoen EUR 
gunstiger is. Voor wat uw prognoses naar het budget betreft, is het zo dat we op dit moment, dat zijn cijfers die 
we wat gefluctueerd hebben t.o.v. vorige jaren, maar dat we in 2012 hetzelfde dotatiebedrag hebben 
ingeschreven als in 2011 m.n. 1 650 000 EUR  rekening houdend dat er mogelijk al krediet nodig was voor 
herstel waardoor we wellicht in de begroting wel wat correcties moeten aanbrengen. In de prognose voor 2015, 



dus met een volledig exploitatiejaar, zitten we aan 1 800 000 EUR dus 150 000 EUR meer dan vandaag het 
geval. Voor wat 2014 betreft, is het prognosevoorstel vanuit het zwembadbeheer 1 650 000 EUR dus het niveau 
van 2012 en het alternatief 1 540 000 EUR dus een iets lager bedrag. Ik stel voor dat we op die cijfers zeer 
gedetailleerd en ook uitdrukkelijk op de Raad van Bestuur terugkomen. Wat gevraagd is op de Raad van Bestuur 
en een terechte bemerking, is van hoe gaat het publieksbereik zijn van het bad met nieuwe functies. Ook daar is 
een opdracht gegeven om dat in te schatten en te calculeren. Al de cijfers die ik noem, zijn prognoses, indicaties, 
berekend door de mensen van ons zwembadbeheer. U heeft het over de kostprijs van het gerenoveerd en 
verbouwd zwembad. Ik kan u aangeven dat al de opgesomde punten die u aangegeven heeft, mee verwerkt zijn 
in de inschatting van de kostprijs, in de raming, geen 2 400 000 maar wel 2 950 000 EUR zoals voordien 
aangegeven is. Ik vind het wat op flessen getrokken, zoals de burgemeester ook al aangegeven heeft, dat 
omwille van het bekijken van 1 post, dat je dat extrapoleert en de 2 400 000 EUR omzet naar 5 000 000 EUR, dat 
is wel wat met de haren getrokken. Voor wat de elektriciteit betreft, daar heb ik reeds op geantwoord en ik denk 
dat het antwoord al vrij omstandig is nu maar als je nog op bepaalde onderdelen of aspecten wenst in te gaan, 
graag.  
Jan Maes: Ik wou graag wat betreft het contract met de architecten, gaat dat terug voorgelegd worden aan de 
Raad van Bestuur zodanig dat we daar een duidelijke, dus ge gaat het AGB gaat een uitbreiding misschien op 
ene zekere moment aan Essa geven, dan is de vraag kunnen we daar extra garanties inbouwen? Twee, wat 
betreft de veiligheid van elektriciteit. Vinçotte zal uiteraard geen onveilige elektrische installatie gaan keuren of 
een attest afgeven. Dat gaan ze zeker niet doen als het niet veilig is; Dat betekent niet dat de installatie niet aan 
vernieuwing toe zou zijn binnen een korte tijd waar dat we in principe een elektrische installatie nog 15 of 20 jaar 
goed zal zijn, is deze vroegtijdig versleten. Wat betreft de exploitatie. De exploitatiekost in een 25-meter bad i.p.v. 
in een waterpretbad. Nu ga je 2 badmeesters minder hebben. Als het een 25-meter bad is, ga je daar misschien 
8 tot 10 minder zijn en dan ga je serieus kunnen besparen. De kostenraming 2 950 000 EUR. Ik geloof u maar ik 
had dan graag die detailberekening. De architecten hebben die blijkbaar want ik heb op een zekere moment 
gezegd dus toen bij die voorstelling 5 maart; allé mensen, moeten wij op die 9 regeltjes onze goedkeuring geven? 
Kunnen wij dat niet, is dat allemaal zo lukraak? 100 000, 1 000 000  waterdichtingswerken, 1 000 000 nee nee 
maar dat is zeer gedetailleerd zijn wij tot die getallen gekomen en dan deed dus het archtitectenbureau een 
andere file in het excelbestand open en kwamen er daar direct allemaal getalletjes. Ik heb die algemene 
kostenraming van 9 regels aangekregen maar in zo’n excelbestand heb je blad 2 en blad 3 maar die waren leeg 
dus ik kon daar niet verder mijn beoordeling doen of die 2 950 000 EUR of daar nu inderdaad alles inzit of dat dat 
te beperkt is, ja. 
Francis Stijnen: Goed, de schepen gaat antwoorden. 
Eric Vos:  Ja, goed, we hebben ook vastgesteld dat er ook met het mailverkeer wel het een en ander is 
misgelopen voor de communicatie vooraleer je die kon raadplegen. Maar goed, dat is ook een detail in het 
geheel. Maar bijkomende info had je kunnen opvragen. Ik denk dat we daar ook heel open in zijn om die 
informatie te geven. Dus zoals je aangeeft, detailinformatie of verdere detailinformatie dan de 9 lijnen, is er zeer 
uitdrukkelijk en die lopen ook best door, kan je ook nog op voorhand hebben. Ik zal vragen dat onze diensten u 
die morgen bezorgen. Voor wat het contract betreft met een verdere studie, daar zal een lastenboek zijn of 
moeten zijn indien we akkoord zijn om met het alternatieve concept verder te werken, zullen we dat lastenboek 
ook moeten behandelen en zal dat uitgestuurd worden. Dus daar kan je ook de suggesties meegeven. Er zal dan 
ook bekeken worden dat die al dan niet mee kunnen opgenomen worden in een dergelijk lastenboek en dat die 
opportuun zijn. Dat voor wat het contract met de aannemer betreft. Inderdaad, Vinçotte, u bevestigt dat die 
degelijk werken. Dus de zilverpapiertjes zal je niet vinden maar je zal een degelijke elektrische installatie vinden. 
Zij hebben ook heel uitdrukkelijk alle leidingen uitgemeten, en u bent technisch wellicht beter geplaatst dan 
mezelf om dat te beoordelen, maar hebben aangegeven dat de bekabeling die ze gemeten hebben, dat die OK 
is.  
Jan Maes: Ja, gewoon blootliggende kabels die mekaar niet raken, en u doet daar metingen op, dat is perfect, 
daar ga je geen lekken op vinden. 
Eric Vos: Meneer Maes, de opdracht naar Vinçotte is gegeven om het na te kijken in functie van het definitieve 
herstel van het zwembad. Er is niemand mee gebaat als er een goede waterdichting is, de luchtbehandeling is 
OK, dat die installatie staat te flikkeren na een week. We hebben zeer uitdrukkelijk  opdracht gegeven om dat 
technisch zeer grondig te bekijken en u weet ook dat er een aantal kabels in het verleden vervangen zijn. Vanuit 
die situatie heeft Vinçotte metingen gedaan. We zullen ook de technieker of de verantwoordelijke van Vinçotte 
uitnodigen op de Raad van Bestuur dat je ook hem die pertinente vragen kan stellen. 



Jan Maes: Dat is een zeer wijs besluit want ik zou niet willen dat je tijdens de openingsreceptie kunt zeggen, het 
is nu allemaal in orde en dat de elektriciteit uitvalt want dat zou dus echt erg zijn. Wat het contract betreft en het 
lastenboek, ja dat lastenboek gaat over de aannemers of gaat er in het contract met de archtitect, daar zou ik 
eventueel toch ook garanties wensen ingebouwd te zien. 
Eric Vos: Het lastenboek waarover ik spreek, is voor de aanstelling van een studiebureau. 
Jan Maes: Van een studiebureau, hé. Dus Essa? OK. 
Francis Stijnen: Ik stel voor dat we de bespreking voor de rest inhoudelijk houden op de Raad van Bestuur. U 
hebt ook een vraag naar bijkomende info. We zullen die niet doormailen want dan gaat ze misschien niet 
aankomen. We zullen zorgen dat ze met bode gebracht worden en dat de andere leden van het AGB die 
informatie ook nog hebben voor woensdag. 
Oké goed. Dan moeten wij nog een telling doen van de twee stemmingen die wij gehad hebben. En voor de 
eerste zijn dat Greet Bockx en Vincent Diels. En voor de tweede is dat Dimitri Gevers en Eva Houet.  
Uitslagen van de stemmingen: punt  3: Eddy De Wachter 17 ja, 2 neen, 6 blanco. Voor punt 11: Eddy De Wachter 
18 ja, 4 neen, 4 blanco. En Tom Daniëls 22 ja en 4 blanco. 
De openbare zitting is gesloten. Wij hernemen zo dadelijk met de besloten zitting. 
 
Einde van de openbare zitting. Nadat het publiek de raadzaal heeft verlaten, vergadert de gemeenteraad verder 
in besloten zitting. 
 


